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Aкция!
Глас за Деница

Как говорят различните 
социални слоеве
във Великобритания?

Теми на броя

на стр. 4

на стр. 9

Кой уби майор Томпсън?

Как да приготвим 
багажа си за пътуване?

Цвети - Почетен 
гражданин
на Пловдив

Само ветерани 
почетоха Гунди
и Котков

на стр.  10

на стр. 17

на стр. 23

на стр. 29

на стр. 28

Актуализирайте си
Tax Credit 
документацията до 31 юли

Май има сценарий за 
съсипване на държавата
С лято край софрата 

на стр. 22

Приключване на счет. години от лицензиран счетоводител

Регистриране на Ltd. целогодишно счетоводство

Възстановяване на данъци (Tax Return), Payroll, VAT Returns

Регистрация в Tax Office, NI номер

Откриване на банкови сметки директно в нашия офис

6 Hamilton Road, London E15 3AE             0207 511 3404         primeadvisors.co.uk

Издание на PA Events Ltd.

Цена £  1.00

на стр. 19

07769144023

На стр. 2На стр. 2

Какво имаше в Какво имаше в 
червеното му куфарче?червеното му куфарче?

Оригиналното 
дървено куфарче, 
наричано още 
Червената 
бюджетна кутия, 
се ползва вече 
150 години от 
финансовите 
министри 
на Великобритания 
при внасянето на 
бюджета
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Новият бюджет ще пла-
ща за преразходите на 
лейбъристите чрез су-
рови икономии и чрез 
данъчно стимулиране на 
бизнеса на Острова. И тъй 
като по думите на финан-
совия министър Джордж 
Озбърн най-трудно е 
“един салам да се дялка 
на равни филийки”, ново-
то правителство реши на-
право да закрие редица 
благоустроителни проек-
ти на предишното прави-
телство и да преобърне с 
хастара нагоре социални-
те фондове. Посланието 
на новия бюджет е ясно: 
25% съкращения от об-
щата разходна част на 
публичните фондове и 30 
милиарда лири икономии 
от бюджета за тях. Цел-
та на тази позабравена 
тук шокова терапия ще 
бъде бързото и решител-
но намаляване на £156-
милиардния дефицит на 
британската икономика.

Някои ключови мо-
менти в новия бюд-
жет и обещанията на 
Озбърн:

•  Данък ДДС ще се по-
виши от 17.5% на 20% от 
идващия януари, което 
ще доведе до 16 млрд. 
паунда приход,

•  Вдига се необлагаеми-
ят минимум за Данък общ 
доход с 1000 паунда – до 
£7,475,

•   Замразяват се за 
2-годишен период за-
платите на държавните 
служители и на целия 
публичен сектор,

•  Размерът на Tax credit 
помощите (още – на стр. 
9) ще бъде намален с 
близо 30% и помощта 
Sure Start Maternity Grant 
ще бъде давана само за 
първо дете. Съставката 
Child Еlement при опре-
делянето на размера на 
помощта Сhild Тax Сredit 
ще бъде повишена със 

£150 над общия процент 
инфлация догодина,

•  Помощта Child Вenefi t 
ще бъде замразена за 
3-годишен период,

•  Не се предвижда по-
вишаване на митата за ал-
кохол, тютюн и гориво,

•  Банките ще трябва да 
започнат да плащат данъ-
ци на базата на нетната 
си себестойност (Данък 
“Риск”), което се планира 
доведе до 2 млрд. паун-
да годишен приход за 
хазната.

H o u s i n g  B e n e f i t s 
(помощ за наем на жи-
лище)

Новите лимити за под-
помагане на хората, жи-
веещи под наем в че-
тиристайни жилища, е 
£400 паунда седмично, за 
тристайни жилища - £340 
седмично, и за двустай-
ни - £290 седмично. Това 
подравняване на сумите 
обаче пренебрегва дис-
пропорционалността на 
наемите в, примерно, Из-
точен и Западен Лондон 
и ще изгони от жилища-
та им много семейства, 
живеещи в скъпи лон-
донски квартали като 

Camden, Hammersmith & 
Fulham, Hackney, Tower 
Hamlets, Westminster и 
т.н. Особено уязвими при 
тази ситуация ще бъдат 
по-големите семейства. 
Единственият изход, кой-
то се очертава за тях, ще 
бъде затъването им в 
заеми и постоянното те-
глене на високолихвени 
кредити от кредитните 
им карти.

Incapacity Benefi ts (по-
мощи за хора, неспо-
собни да работят)

Реформата в бюджета 
предвижда огромни на-
маления в изплащаните 
помощи на хората, не-
способни да упражняват 
труд поради различни 
причини. Около 2.6 ми-
лиона души във Вели-
кобритания получават 
тази помощ и са почти 
напълно зависими от нея. 
Incapacity Benefi t е в раз-
мер от £68.95 до £91.40 
седмично и се плаща на 
хора в предпенсионна 
възраст, на тези, които 

изтърпяват присъда, и на 
тези, чиито заболявания 
им пречат да работят.

D i s a b i l i t y  L i v i n g 
Allowance (помощ за 
инвалидност)

На изключително стро-
ги и сложни тестове ще 
бъдат подложени всички, 
които решат да канди-
датстват за тази помощ, 
която е предвидена за 
подпомагането на деца 
и възрастни с призната 
степен на умствена или 
физическа инвалидност, 
които не могат да се гри-
жат сами са себе си. Про-
ведените от лейбъристи-
те тестове за определяне 
на степента на годност 
за работа на кандидати-
те за помощта DLA през 
миналата година посо-
чиха, че повече от 1/3 от 
регистриралите се нямат 
право да получават така-
ва помощ.

ДДС (VAT)
Нарастването на VAT с 

2.5%, което влиза в сила 
от 4 януари 2011 г., ще 
засегне ежедневните раз-
ходи, консумацията и 
редица работни места, 
побързаха да предупред-
ят представителите на 
малкия и средния бизнес. 
Тази тънка аритметика 
се очаква да донесе £13 
милиарда приходи на 
държавната хазна. В този 
случай най-чувствително 
това ще се отрази на по-
купателните възможно-
сти на най-бедните слое-
ве в страната в съчетание 
с орязаните им социални 
помощи.

Вдигане на пенсион-
ната възраст

Може да звучи като до-
ста далечна новина, но 
от 2016 г. пенсионната 
възраст при мъжете се 
вдига до 66 г. Нещо по-
вече - тази цифра дори се 
обсъжда да стигне до 70 г. 
през следващото десети-
летие. Това допълнително 
ще се отрази на и без това 
минималните шансове 
на младите британци да 
си намерят работа, тъй 
като работодателите по 
закон няма да могат да 
освобождават от работ-
ното им място хората, до-
стигнали такава възраст. 
Националният съвет на 
британските пенсионери 
внесе официален протест, 
че този закон ще утежни 
допълнително положе-
нието на хората, които 

дълги години са се зани-
мавали с физически труд, 
като ги накара да работят, 
докато грохнат оконча-
телно. “Колкото си по-
богат, толкова по-дълго 
живееш, така че това ре-
шение на правителството 
е директен удар срещу 
по-бедните слоеве на 
британското общество.” 
Според проучванията на 
NHS, мъжете в град като 
Blackpool живеят сред-
но по 73.2 г., докато по-
състоятелните британци, 
обитаващи квартали като 
Kensington и Chelsea – по 
84.7 г.

Замразяване на за-
платите на държавните 
служители за 2-годишен 
период

“Новото правителство 
обяви открита война на 
целия сектор на обще-
ствените услуги”, реагира-
ха още на следващия ден 
британските профсъюзи. 
Ще бъдат засегнати тру-
довите възнаграждения 
на медицинските сестри, 
акушерите, социалните 
работници, парамеди-
ците, полицаите към об-
щините, служителите по 
жилищно настаняване, 
работещите по поддръ-
жката на околната среда 
и т.н.“.Тези печални 25% 
ще влошат неимовер-
но много обществените 
услуги по места, оста-
вяйки ги на автономно 
оцеляване.”

Ta x  C re d i t s  ( в и ж  9 
стр.)

Реформата в система-
та за получаване на Tax 
Credit помощи се очаква 
да икономиса допълни-
телни £1.18 милиарда 
през следващата година, 
налагайки ограничение 
от максимален годишен 
доход от £40 000 за се-
мействата, разчитащи 
на тези помощи. Извън 
спасителния борд остават 
над 150 000 семейства, 
които през миналата го-
дина са получавали Tax 
Credit.

Помощите за самотни 
родители

Те ще бъдат официално 
заставяни да си наме-
рят работа в момента, в 
който тяхното най-малко 
дете тръгне на училище, 
вместо да изчакат до до-
стигането му на досега 
определената по закон 
възраст от 10 г. 

Малко бяха пощадените
от Бюджет 2010/2011
Новият бюджет за 2010/2011 година бе 

най-накрая оповестен на 22 юни от финансо-
вия министър Джордж Озбърн. Той го нарече 
“критичен бюджет” - и с основание. Цифрите 
и идеите, залегнали в новата бюджетна поли-
тика на консервативнолибералната коалиция, 
бяха посрещнати със следните заглавия от 
британската преса: “Милиони ще загубят по-
мощите си” (The Times), “25% от всички разходи 
– под ножа” (Тhe Daily Telegraph), “Кървавият 
вторник” (The Daily Mirror), “На прицел – бол-
ните, безработните и родителите” (Metro), 
“Лошо се пише на коалицията за отношението 
й към бедните” (The Independent), “Бюджет на 
червено” (The Daily Express), “Пенсионерите – за-
щитени, а останалите ?” (The Daily Express)

Как помощите за наемане на жилище (housing benefi ts) се превръщат в 
„помощи за наемане на имение”: Франческа Уолкър, майка на 8 деца, дълги 
години „стопанисва” голямо имение в престижния лондонски квартал Not-
ting Hill, което струва 2.6 милиона паунда и коства на данъкоплатеца 90 000 
паунда на година, изплатени й като housing benefi ts.
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Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07769144023

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Интензивни рart-time и full-time курсове
• Интензивен общ курс по английски 
 (за всички нива) - £200
• Курс по IT  програми (Web Design, MOS, 
 Compatia A+) - £400
• Интензивен курс по Book-keeping и 
 Accounting - £500
Квалифициран преподавателски състав.
Учебните часове са базирани на модерна методоло-

гия за лесно и бързо усвояване  на материала.
Сдобийте се с професионална UK квалификация за 

максимален период от 3 месеца и ще ви помогнем при 
намирането на работа в областите на Book-keeping и 
IT със средна годишна заплата от 35 000 GBP !

London Waterloo Academy се намира в Централен 
Лондон (Waterloo Station), на по-малко от 1 минута раз-
стояние пеша до магазин от  веригата Sainsbury’s.

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

СЪОБЩЕНИЕ  

Changa Bar
излиза във ваканция
Едно от най-
популярните места 
на българския 
купон в Лондон 
– заведението 
Changa Bar, излиза 
във ваканция за 
целия летен сезон. 
От средата на юни 
от програмата му 
отпадат съботните 
купони за българи. 
Очаквайте новини 
за новата програма 
на Changa Bar 
в началото на 
септември.

Здравей, 
Рая!

В-к БГ БЕН
В деня, след който британецът Анди Мъри 

отстрани французина Жо Сонга и за първи 
път стигна до полуфинал на тенис турнира в 
“Уимбълдън”, вестник Daily Mirror възкликна 
с облекчение: “Кой се нуждае от футбол, след 
като си имаме Анди Мъри?” Същото важеше 
с пълна сила през изминалата седмица и 
за българите пред телевизорите. Цветана 
Пиронкова сътвори тазгодишния шок в 
женския тенис на “Уимбълдън”. Всички знаем 
вече фактите от новините: небивал български 
успех на турнир, в който нито една българка 
досега не е играла на полуфинал; 82-рата в 
световната ранглиста, която никога досега 
не е достигала до втори кръг на турнир от 
Големия шлем бие втората; най-ранното 
напускане на турнира на 5-кратната му 
шампионка Винъс Уилиямс, след като досега 
тя е загубила само един сет в същия турнир 
(преди три години от сестра си); тенисистка, 
идваща от държава, в която няма нито един 
тревен корт и т.н. Какво остана извън кадъра 
на сензацията? Може би личността на неиз-
вестната до вчера Цветана Пиронкова.

Цветана Пиронкова 
може и никога повече да 
не повтори този успех или 
най-малкото - да не влезе 
с такъв гръм и трясък в 
световните заглавия. Тя 
обаче пожъна със замах 
или всъщност не със за-
мах ...направо с шамар, 
голямата награда за свои-
те лишения, трудолюбие, 
скромност и постоянство. 
Само допреди шест ме-
сеца държеше антире-
корд по бързо спадане в 
световната женска тенис 

ранглиста, сега скочи нагоре с цели 40 
места. „Каквото спечеля на един турнир, 
инвестирам в друг”, наскоро сподели пред 
Радио Гонг тя. „Трябва да играя навсякъде, 
за да си поддържам мястото в ранглистата. 
Винаги отивам на турнир за максимума, но 
дано с добра игра да премина квалифи-
кациите и 1-2 кръга от основната схема.” 
Винаги е била една от най-скромните во-
дещи български тенисистки. Никога не е 
правила остри изказвания и закани. Внучка 
на изтъкнатия пловдивски живописец Енчо 
Пиронков, тренира с баща си и никога не 
е получавала бомбастични спонсорски 
предложения. Все още си търси постоянна 
партньорка на двойки и се развива изцяло 
на собствен инат. „Сама се финансирам 
от началото на кариерата си. Нямам на-
мерение да си сменям треньора. Баща ми 
ми е треньор от малка и е най-добрият за 
мен. Родителите ми умеят много добре да 
ме мотивират. Имам да работя още върху 
физика и техника, правя максимума. Не съм 
забелязала да ме разпознават по улиците в 
Пловдив, но ако стане, ме радва, че съм им 

направила впечатление. 
Аз съм една и съща и 
на корта и извън него. 
Постоянно имам много 
и различни мечти. Не 
мога да си избера една.” 
Това е момичето, което 
би Винъс Уилиямс и на-
кара целият централен 
корт на “Уимбълдън” да 
я аплодира.

Още за 
пловдивчанката 

Цвети Пиронкова – 
на 27 стр.

Ето го - пристигна и специ-
алният 3-килограмов талис-
ман на броя – Рая.

Голямо честито на личния 
момък от 
БГ БЕН - Северино Кожуха-
ров и на красивата му по-
ловинка Мая. Така се прави 
истинска История насред 
едно футболно лято.

Имахме нужда от урока на ЦВЕТИ
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         -    Регистрация на нови компании
         -    Годишно счетоводно приключване
         -    Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         -    Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         -    Възстановяване на данъци от Tax office
         -    Регистрация в Tax office, съдействие за NINO interview
              според новите изисквания
         -    CSCS карти за строителния сектор
         -    Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         -    Съдействие за всички видове социални помощи

6 години Prime Advisors   |   На разположение през цялата година*   |   Модерен 
счетоводен софтуер   |   Директна връзка с Tax Office    |   5 телефонни линии

*с изключение на Коледните празници

6 Hamilton Road, London E15 3AE         0207 511 3404     primeadvisors.co.uk

В-к БГ БЕН
Ето ви още едно българско пре-

дизвикателство на Острова. В таз-
годишното онлайн състезание за 
модел на популярната дизайнерска 
верига Next участва и българката Деница 
Букорещлиева. Дени е бивш фотомодел и 
в момента има съвсем реален шанс да се 
класира за финалния турнир на състезани-
ето. Към датата на приключването на броя 
на вестника тя е на страница 4 от общо 431 
страници с регистрираните до момента 
участници. За да бъде класирана, трябва 
да се задържи в първите 5 страници!

Конкурсът приключва на 06.07 (сряда). 
След сумирането на резултата от електрон-

ния вот първите 100 
участници с най-много 
гласове ще се класират 
за големия финал на 
живо в Old Billingsgate 
Market в Лондон на 30 юли.

Остават броени дни до приключването 
на вота за Next Model. Нека продължат на-
пред най-добрите. А защо и Дени да не бъде 
сред тях?

Гласуването става, като се кликне на 

линка, който ви отпраща към бутона “Vote 
for me”, след което се появяват две празни 
полета. В едното записвате имейла си, а в 
другото трябва да се попълнят две указани 
букви от името на Деница. Благодарим на 
всички, оказали подкрепа.

Aкция!
ГЛАСГЛАС за Деница за Деница

Всички желаещи да подкрепят Деница Букорещлиева 
могат да го направят на следния линк: http://apps.facebook.
com/modelcomp/gallery/show_entry/35573?ref=mf

Дейвид Робсън, 
The Daily Express
Един човек отишъл на 

доктор. “Докторе, счупих 
си ръката на няколко места”, 
му казал той. “Ами ... просто 
недейте да посещавате тези 
места”, бил съветът на док-
тора. Това ми се струва под-
ходящо заключение и за по-
редното английско участие 
на световното първенство 
по футбол. Изпотрошихме 
си колективно сърцата на 
по няколко места. Е, какъв е 
смисълът все да се връщаме 
към тези места?

Това усещане не е ново 
за мен. Нося го в себе си от 
години. Не, всъщност от де-
сетилетия. Що ли не съм го 
споделил с вас досега? Това 
нещо просто не е нашето 
Нещо. Не сме добри в него 
и всеки път отново и от-
ново продължаваме да пра-
вим истерия от това. Както 
възкликнал веднъж един 
милионер: “За бога, толкова 

успешен бизнес развих, тол-
кова пари направих от него, 
имам красива жена, голяма 
къща и хубаво семейство и 
пак продължавам да идвам 
в този глупав голф клуб да се 
унижавам всеки път!”

Имаме си клуб като Ман-
честър Юнайтед, чиито ма-
чове се гледат всеки път по 
цялото трасе от Буенос Ай-
рес до Пекин, имаме си ме-
гатърговска марка като Дей-
вид Бекъм, който - между 
другото - предвидливо не си 
свали сакото за цялото све-
товно първенство, защото 
добре знаеше, че абсолютно 
нищо не може да направи в 
отбор като този.

Другите страни са много 
по-мотивирани от нас да 
грабнат славата от турнир 
като Световната купа. Те 
отчаяно се нуждаят от нея, 
голяма част от тях са се про-
валили като държави или са 
във фалит, други са диктату-
ри, трети пък – млади на го-
дини (Словения, Словакия), 
а за някои международният 
футбол е най-доброто нещо, 
което имат (Латинска Аме-
рика). Добре де, ще кажете, 
нали и САЩ участваха в 

този турнир? Присъстваха 
там, защото много добре 
осъзнават, че той не озна-
чава нищо за тях. Сокърът 
няма значение като спортна 
емоция за никой редови 
американец.

Това, последното, обаче не 
важи за Англия. Получихме 
си боя от германците, но 
пък и не сме им останали 
длъжни през годините, ко-
гато е трябвало да им го 
връщаме. Я да ни дойдат 
насам да се бием на крикет, 
рок музика, мода, танцуване 
на морис, монархия и т.н. 
С една дума – на всичко, с 

изключение на футбол, на-
деници и коли.

В цялата тази позната 
ситуация повече съм загри-
жен за обикновените хора в 
тази държава, които редов-
но си плащат, за да бъдат 
унижавани на тема футбол. 
Да вземем, както винаги, 
пример от американците. 
Те отдавна са открили колко 
прави 2 и 2. Концентрират 
се на спортове, които никой 
друг не играе, и изобщо не 
се тръшкат дали ще бъдат 
бити от Алжир или Сло-
вения. Играят бейзбол и 
гордо наричат финалите на 

бейзболната си купа све-
товни серии. Никой друг 
от света не присъства на 
тези серии. Е ....това не е 
ли велико? Това, което пък 
наричат “футбол”, е всъщ-
ност американски футбол 
и познайте какво – никой, 
разбира се, не го играе. Защо 
Англия винаги трябва да 
осъзнава толкова бавно най-
простите неща? Трябваха 
ни например 100 години да 
се досетим, че няма смисъл 
бившите ни колонии да ни 
ползват всеки път като без-
платна полицейска палка и 
да престанем да пращаме 
британци да се пържат из 
тропиците на географията 
и да ги хапят маларийни 
комари и мухата цеце.

Знаете ли, тайната на 
щастливия живот не е тол-
кова сложна – придържай 
се към това, в което си 
наистина добър, прави го 
там, където го правиш най-
добре, и най-вече престани 
да се самозаблуждаваш. 
Винаги е тъжен крайният 
резултат, когато страхотно 
изглеждаща жена, която 
всеки харесва, внезапно 
реши, че иска да бъде оценя-

вана най-вече заради нещо 
друго, по-различно. Обичат 
красотата й, трябва обаче да 
обичат ума й. Лоша идея.

Хайде да вземем най-
накрая да разглобим тая 
илюзия. Руни сигурно про-
клина деня, в който нахлузи 
националната фланелка. 
Върни се обратно в Ман-
честър Юнайтед, където 
си легенда, където правиш 
хората щастливи и където 
се намира твоят истински 
бизнес в тоя живот.

Остава все пак и едно 
наум в цялата тази реч. Ан-
глия все още се представя на 
ниво, когато е домакин – не 
беше зле през 1966 г. и на 
Евро’96, нали? Излезем ли 
някъде навън по света обаче, 
все нещо се обърква. Факт е, 
че не сме успели да победим 
значителна футболна сила 
в нито една от фазите на 
директната елиминация на 
Световните финали през 
последните 44 години. Ако 
ни изберат за домакин за 
Световната купа по футбол 
през 2018, може би си струва 
да се напънем още веднъж. 
После вече спокойно можем 
да отпишем всичко.

Глас на разума:
Това нещо, наречено „Световна купа”, не е Нашето Нещо
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Positions opening soon:

Sous Chef  Sommelier
Chef de Partie Butler
Waiter/ess Room Service Server
Commis Chef  Mini Bar Attendant
Wine Waiters  Senior Housekeeper
Steward Floor Supervisor
Kitchen Porters Floor Porter
Chef de Rang Room Attendants
Hostess  Uniform Attendants
Bartender Housekeeping Coordinator
Receptionist  Public Area Attendants
Barmen  Valet
Bar Back

Good English and previous experience required.

George Kerkenezov         
Director

Calibre International                                              Mob. 0791 269 9279
11 Charing Cross Road                                          Tel.   0207 839 2233
London, WC2H 0QU                       george@calibreinternational.co.uk

Good Englgg ish and ppprevious expepp rience requiqq red.

e KKerkkenezov         

Recruiting directly for
top hotels in London

В-к БГ БЕН
Това е въпросът, който 

ви задаваме днес - една 
година след като Божидар 
Димитров бе избран за 
министър без портфейл 
на българите в чужбина. 
Неговият пост, разбира се, 
не е ефективен, след като 
липсва такова министер-
ство, независимо от факта, 
че някои източници вече 
сочат, че общата цифра на 
българската емиграция е 
стигнала 4 милиона души. 
И все пак със създаването 
на този административен 

пост държавата ни показа, 
че явно иска да направи 
нещо.

Какво бе за вас това 
нещо? Усетихте ли го през 
изминалата година?

Вестник БГ БЕН орга-
низира съвместно с по-
пулярния портал www.
bghelp.co.uk анкета по този 
въпрос. Имаме основания 
да бъдем скептични за 
резултатите от различ-
ните онлайн гласувания 
и акции в днешно време. 
Но пък и от друга страна, 
време е да кажем дирек-

тно какво мислим като 
българи, които все още 
съществуват там, някъде, 
и които все още имат едно 
тежко право – правото на 
вот. Държавната адми-
нистрация по неписано 
правило, разбира се, има 
правото да проспива ре-
зултатите от всеки меж-
динен и непарламентарен 

вот. До момента, до който 
не стане късно. 

Обобщените резултати 
от вашето гласуване ще 
бъдат изпратени в нача-
лото на септември до БТА 
и Държавната агенция за 
българите в чужбина. Ан-
кетата е поместена в сай-
товете www.bgben.co.uk и 
www.bghelp.co.uk.

Усетихте ли някаква промяна с избора на 
нов министър на българите в чужбина?

Календар Юли
20 МАЙ - 15 АВГУСТ
Най-старото обработено злато в света – Варненското, 

ще бъде голямата атракция в пътуващата изложба “Из-
губеният свят на Стара Европа: Дунавската равнина 5000 
– 3500 г. пр.н.е.”, която от 20 май до 15 август ще гастролира 
в един от най-старите музеи във Великобритания - светов-
ноизвестния Ashmolean Museum в Оксфорд. За първи път 
британската публика ще се запознае с изумителните архео-
логически находки от устието на Дунав, обходили големите 
световни музеи. Изложбата представя експонати от над 20 
музея в България, Молдова и Румъния.

The Lost World of Old Europe:
The Danube Valley, 5000–3500 BC
20 май - 15 август 2010
Аshmolean Museum
Beaumont Street
Oxford OX1 2PH
www.ashmolean.org

8 ЮЛИ 2010
Посолството на Р. България в Лондон има удоволствието 

да Ви покани на Концерт за цигулка и пиано на Ралица 
Найденова (цигулка).

Концертната програма ще представи творби от Брамс, 
Сарасате и Барток.

Ралица Найденова е на 24 години, родена е във Велико 
Търново. Свири на цигулка от 5-годишна възраст. На 8 години 
спечелва първото място на национален конкурс, проведен в 
Благоевград. След като се прехвърля от Музикалното учили-
ще във Велико Търново в Художественото училище “Проф. 
В. Стоянов” в Русе, тя става редовен участник в класовете на 
изтъкнатия ни цигулар, проф. Минчо Минчев. Продължава 
образованието си в Националното музикално училище 
“Любомир Пипков” и печели 4-та награда на Моцартовите 
състезания за камерна музика. От 2005 до 2007 г. свири в Нов 
Симфоничен оркестър – София, и във Видинската филхармо-
ния. Завършва престижните майсторски класове по цигулка на 
проф. Лидия Маркович в Академията “Рузвелт” в Холандия и е 
избрана за един от участниците в официалния заключителен 
концерт. Понастоящем учи за магистърска степен в Кралската 
музикална академия в Лондон.

19.00 часа, Българско посолство, 
186-188 Queen’s Gate, London SW7 5HL

В-к БГ БЕН
Вълнуваща смесица от 

горещ клубен джаз, танго, 
циганска цигулка, балкан-
ски бийтове и руски фолк 
ви очакват в една специ-
ална вечер в уютния пъб 
Th e Green Note (Кемдън), 
домакин на която ще бъде 
дуетът MAZAIKA. Tой 
се състои от страстната 
цигуларка виртуоз Сара 
Харисън и майстора акор-
деонист Игор Уткин. Дуото 
е свирило с музиканти 
като Марк Акмънд, Фа-
синейтинг Аида и Джанго 
Бейтс, а Игор дори взима 
участие в сцена от кино-
хита “Eastern Promises”, в 

Време е за една
по-различна лятна вечер

която пее романса “Очи 
чeрньie”, станал известен 
от едноименния филм на 
Никита Михалков. Запо-
вядайте!

Петък, 23 юли
Gre en Note,  C amden, 
London, NW1 7AN
21.00 – 23.00 часа
Билети от £10 в аванс и 
£12 на място
Box offi  ce : 020 7485 9899
www.greennote.co.uk
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Нестинарско шоу в с. НоулНестинарско шоу в с. Ноул
 навърза ирландците на  навърза ирландците на хорохоро

В-к БГ БЕН
Български фолклорен състав от Странджа 

гостува в културния център „Шеймъс Енис” в се-
лището Ноул, на 30 км северно от Дъблин, където 
пред многобройна публика представи програма 
от български народни песни и танци. На селския 
площад се изви голямо българско хоро, в което 
се включиха не само присъстващите българи, но 
и много ирландци.

По-късно на специално подготвена жарава бе 
демонстриран древният български нестинарски 
обичай, свързан с лятното слънцестоене, който 
покори ирландската публика.

Посещението на българските самодейци се 
финансира от спечелен европейски проект за 
културен обмен на общинско равнище. Съставът 
гостува едновременно в Ирландия и Северна 
Ирландия.

Разменени визити между български и ирланд-
ски фолклорни групи, включващи и изпълнители 
от Северна Ирландия, се провеждат редовно през 
последните няколко години, благодарение на 
усилията от ирландска страна на г-н Джим Ледуит 
- координатор на Фондацията Mummers (ирланд-
ските кукери), и от българска страна, в лицето на 
г-жа Лили Куцарова, която е активист на българо-
ирландското дружество за приятелство. 

На 21 юни 2010 г. съставът гостува в посол-
ството на Р. България в Дъблин. На срещата в 
посолството посланик Емил Ялнъзов връчи 
на г-н Джим Ледуит почетна грамота в знак на 
признание за неговия принос в изграждането 
на връзки на приятелство между българи и 
ирландци, както и по повод предстоящата 20-
годишнина от началото на българо-ирландските 
дипломатически отношения. 

Българско участие на Лондонския 
фестивал на архитектурата

В-к БГ БЕН
Изложбата “Съвременна българска архитектура 2006 –2009 г.” бе 

част от програмата на проявата “Международна архитектурна витри-
на”, организирана от Британския съвет и Фондацията по архитектура 
в дните на поредното издание на престижния Лондонски фестивал 
на архитектурата. “Международна архитектурна витрина” събра 
повече от 30 посолства и културни институти в Лондон чрез серия 
от изложбени прояви. От българска страна изложбата “Съвременна 
българска архитектура 2006 –2009 г.” представи проекти и реализа-
ции на български архитекти, лауреати на провеждания ежегодно 
„Национален преглед на архитектурното творчество”. Изложбата 
бе подготвена от Съюза на архитектите в България (САБ) и показа 
различни архитектурни обекти – еднофамилни къщи, обществени 
сгради, градоустройствени разработки и проекти за реставрация и 
адаптация на паметници на културата в България и в други страни. 
Обектите са архитектурни творби, представени на националните пре-
гледи в годините 2006, 2007, 2008 и 2009. Изложбата е показвана досега 
в Любляна (Словения), Берн (Швейцария), Братислава (Словакия), 
на празниците на културата „Аполония” в Созопол (България) и, 
разбира се, в залите на Централния дом на архитекта в София.

186 188 QueeQ n s Gate, Lo, ndon SW7 5HL

Българско участие на Лондонския 
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ДАНИЕЛА 
помага от разстояние,

разрешава вашите 
проблеми,  прави бяла 
магия за любов, събира 
разделени двойки, 

отключва късмет, 
прави бизнес прогнози.

Тел. 00359 (0) 885983194,
00359 (0) 878485847

Дом.  00359 (0) 86242313

ЯсновидкатаЯсновидката

Три заглавия за Вас от 
www.knigoteka-bg.com:

 Зaхиp - нeщо, 
коeто смe докоснaли 

или видeли вeднъж 
и никогa повeчe нe 

можeм дa зaбpaвим, 
изпълвaщо мислитe ни 
до тaкaвa стeпeн, чe ни 

довeждa до лудост.

Промоция! Всеки нов абонат получава една 
нова книга безплатно. Научете повече от 

www.knigoteka-bg.com

Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 000

Съществува ли тайна 
камера под Сфинкса? Може 

ли това да е легендарна-
та ”Зала на архивите” на 

Атлантида? И дали предстои 
тази тайна камера да бъде 

отворена, както твърдят 
древните пророчества?

Бовал предсказва, че 
отвъд “вратичката” лежи 

хранилище на знания, което 
ще докаже съществуването 
на изчезнала цивилизация 
отпреди 12 хиляди години 

- свещените свитъци или 
таблички на Атлантида.” 

Три жени очакват 
с нетърпение, но и с 
известни опасения тра-
диционното градинско 
парти в Бъкингамския 
дворец, организирано 
от кралица Елизабет ІІ. 
Но не всичко се развива 
според очакванията им...

Съндей телеграф:

Допреди няколко години Ружица 
беше малко, заспало селце в югоиз-
точната част на България, на около 
60 километра от Черно море. След 
като младите хора се бяха изнесли 
в търсене на работа и по-добър жи-
вот, то постепенно се превръщаше 
в селище-призрак. Услугите оста-
вали архаични и много от къщите 
били изоставени, защото цените им 
паднали почти до нула. 

Една неочаквана група от купува-
чи обаче промени живота в Ружица 
и спаси селото от изчезване. В ми-
налото евтина туристическа дести-
нация, сега България се превръща 
в нова Испания за пенсионирани 
британци, които изкупуват имоти, 
докато все още могат да си го по-
зволят. Цените се качват с около 
20 процента на година и се очаква 
ново повишаване, след като стра-
ната се присъедини към Европей-
ския съюз. За някои черноморското 
крайбрежие вече е прекалено 
скъпо, затова търговците на не-
движими имоти предлагат къщи 
и места навътре в територията на 
страната, подобни на Ружица.  Да 
се каже, че имотите там си струват, 
е твърде малко. Къща може да се 
купи за между 5000 и 15 000 паунда. 
Летището в Бургас е само на един 
час път. Не е чудно, че почти една 
трета от къщите са собственост на 

британци и скоро в селото ще има 
повече английски говорещи, от-
колкото българи.

В обикновен ден британските 
жители на Ружица се събират пред 
единствения магазин в селото, 
който служи също за кафене и 
поздравяват преминаващи селя-
ни, като пускат в употреба ново-
заучени български фрази. Те са се 
заели да превърнат селото в дом, 
извън родината и местният кмет-
45-годишният Красимир Костов, е 
развълнуван от тази перспектива. 
За разлика от съседните села насе-
лението на Ружица расте, увелича-
ват се работните места, подобряват 
се пътищата и автобусният транс-
порт. Като използва 17-годишния 
си син Иван за преводач, Костов 
обяснява ефекта от британското 
присъствие в селото. ,,Те пристигат 
тук и незабавно започват да обно-
вяват къщите и градините си. Искат 
също селото да бъде модернизира-
но и това става. Благодарение на 
британците, сега като че ли живеем 
в ново село.” 

Британската общност възро-
ди също интереса към местния 
футболен клуб. В селото се водят 
оживени разговори за футбол и 
дори някои от местните жители 
използват английски думи, казва 
още Костов. Греъм Дивърс, 62-

годишен британски пенсионер, е 
пристигнал в селото преди около 
година заедно със съпругата си 
Мари. Те са купили къща в Ружица, 
защото не могат да си позволят на 
Черноморието, и сега се радват, 
че са направили този избор. Рядко 
пътуват до морето. ,,Хората тук 
са най-дружелюбните, които съм 
срещал някъде, казва Греъм.  Те са 
специалисти по оцеляване, защото 
сами си произвеждат всичко не-
обходимо и почти нищо не купуват. 
Ние засега нямаме същия успех 
с различната почва и липсата на 
дъжд. Те обаче ни учат какво да 
правим и винаги ни носят подаръ-
ци - свежи зеленчуци и плодове.” 
Посетителите в селото не може да 
не забележат тяхната къща. Тя е 
прясно боядисана в бяло, с нови 
керемиди на покрива и плувен ба-
сейн.  Единственото, което липсва 
е традиционната британска ливада. 
Греъм се опитал да отглежда трева, 
но растели само бурени. Семейство 
Дивърс са едни от първите британ-
ци, заселили се в Ружица, след като 
гледали телевизионна програма за 
заселване в друга държава. 

Това, което обърква най-много 
британците в България, е начинът, 
по-който местните казват ,,да” и 
,,не” с глава, точно обратно на об-
щоприетите знаци. 

Защо британците изкупуват България
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07769144023 
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Защо и как българинът съди държавата 
си чрез Европейския съд в Страсбург?

Адвокат Михаил Екимджиев е шампионът по спечелени срещу България 
дела в Европейския съд по правата на човека в Страсбург. Той е един от 
най-известните български правозащитници, специализирали в Между-
народно право, наказателно право, защита на правата на човека пред 
международни правни институции и процесуално представителство пред 
Европейския съд по правата на човека в Страсбург. Делата, спечелени от 
адвокат Екимджиев, са прецеденти за българските условия и провокират 
радикални реформи в наказателния процес в България за последните 
няколко години.

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пункто ве за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR

ЗЗЗа
ссси

Адв
дддела в
нннай-и
нннарод
мммежд
ЕЕЕвроп
ааадвок
рррадик
нннякол

Николай Карадобрев, 
www.nicksolutions.co.uk
Когато работим с някaкъв 

програмен продукт, когато 
решаваме да инсталираме 
нова програма или просто 
когато сърфираме в интер-
нет, системата ни създава 
множество малки временни 
файлове. Те са необходими 
за съхраняване и обработка 
на информация, свързана 
с текущите задачи на ком-
пютъра. 

По нашите места казват, 

че няма по-продължителни 
неща от временните. И с вре-
менните файлове на Windows 
е така. По една или друга 
причина Windows невинаги 
успява коректно да изтрие 
своите временни файлове. 
Понякога това е, защото 
програмата ненадейно спи-
ра или зацикля, а понякога 
защото прекалено бързо из-
ключваме системата, без да 
й оставим време да извърши 
необходимите действия. 

Когато сърфираме в ин-
тернет и разглеждаме люби-
мите страници, добре е да 
знаем, че всяка една от тях се 
състои от множество малки 
файлове, които се записват в 
специална директория. Тези 
файлове с течение на времето 
набъбват и заемат все повече 
и повече от скъпоценното ни 
място върху хард диска. Към 
това си струва да прибавим и 
многото временни файлове, 
които се записват на диска 
ни при инсталиране на някоя 
програма. Погрешно е да се 
мисли, че след като деинста-
лираме програмата, изтри-
ваме и цялата информация, 
която тя е оставила след 
себе си. Освен многото вре-
менни файлове върху хард 
диска, всяка една програма, 

която инсталираме, добавя 
стотици записи в регистъра 
на Windows. Колкото по-
вече набъбва този регистър, 
толкова по-тромава става 
системата ни. И ето че идва 
денят, в който установяваме, 
че някога бързият ни лаптоп 
вече не е пъргав като афри-
канска антилопа, а пъпли 
като грохнал москвич. 

Един от начините да се 
отървем сравнително безо-
пасно от набъбващия обем 
файлове е да използваме 

вградените в Windows си-
стемни инструменти. Първи-
ят, който ни е подръка, е 
Disk Cleanup. Можем да 
го стартираме от START/ 
Programs/ Accessories/ System 
Tools/ Disk Cleanup. Когато 
стартираме програмата, тя 
сканира системата ни за 
временни файлове и изважда 
диалогов прозорец с пред-
ложение да изтрие някои от 
тях. По принцип вариантите, 
които ни предлага, са при-
емливи и можем спокойно 
да разрешим изтриването. 
Като допълнителна опция 
програмата ни предлага да 
направим преглед на ин-
сталираните компоненти на 
Windows и ако сметнем, че 
някои от тях не са ни нуж-
ни, има възможност да ги 
деинсталираме. Също така 
можем да прегледаме и теку-
що инсталираните програми 
на компютъра и ако някои от 
тях вече не са ни нужни, мо-
жем да ги деинсталираме.

Друг полезен инструмент, 
който можем да използ-
ваме, за да оптимизираме 
файловата система, е Disk 
Defragmenter. По принцип 
Windows записва файловете 
върху нашия диск, но не 
като едно цяло, а там, къде-
то намери място. Първата 
част от файла записва върху 
първото открито свобод-
но място, следваща част на 
следващото и т.н. Понякога 
един файл може да се окаже 
на повече от 1000 парчета. 
Естествено това забавя мно-
го работата на системата. За 
оптимизиране подредбата 
на информация върху хард 
диска можем да използваме 
Defragmenter-а. Той има за 
задача да организира диско-
вото пространство така, че да 
събере на едно място разпръ-

снатите на парчета файлове. 
По този начин се улеснява 
четенето на информация и 
системата работи по-бързо 
и по-стабилно. Него можем 
да стартираме от: START/ 
Programs/ Accessories/ System 
Tools/ Disk Defragmenter.

Едно друго ограничение 
пред скоростта на нашата 
система е прекомерно го-
лемият брой инсталирани 
програми. Сами по себе си 
те не натоварват системата, 
но голяма част от тях инста-

лират драйвери, необходими 
за нормалната им работа. 
Тези драйвери се зареждат 
при всяко стартиране на 
системата и независимо от 
това, че не използваме да-
дената програма в момента, 
те заемат както оперативна 
памет, така и процесорна 
мощ. Като прибавим към 
това и множеството записи, 
които се добавят в системния 
регистър, придобиваме пред-
става с колко безсмислени 
изчисления сме натоварили 
компютъра и нямаме ни-
какво право да го виним за 
мудната му работа.

За съжаление Windows 
не разполага с инструмент, 
който да ни освободи от из-
лишните драйвери и който 
да оптимизира и почисти 
нашия регистър. Освен това, 
почистването на регистъра 
не се препоръчва за потре-
бители без необходимите 
познания.

Естествено, освен изброе-
ните по-горе програми за 
оптимизиране на системата, 
можем да открием огромно 
количество както платени, 
така и безплатни програми 
със същото предназначение. 
Една от най-популярните без-
платни е CCleaner. Можем да 
изтеглим най новата версия 
от сайта http://www.piriform.
com/ccleaner. Тази програма 
ни предоставя възможност 
да се отървем от голямото 
количество натрупани вре-
менни файлове. Тя намира 
и отстранява временните 
файлове на Windows, на ин-
тернет браузърите - Internet 
Explorer, Firefox/Mozilla, 
Safari, както от приложения 
като Adobe Photoshop, Nero 
Burning ROM, Offi  ce e2003 и 
т.н. Тя може да автоматизира 
триенето на тази излишна 
информация при всяко пу-
скане на компютъра. Освен 
това има вграден оптимиза-
тор на системния регистър, 
но както споменахме, той 
трябва да се използва много 
внимателно. 

Отделеното време за опти-
мизация на системата може 
да възвърне добрата форма 
на нашия компютър и да 
ни припомни колко бързо и 
приятно се работеше с него 
в първите дни на запознан-
ството ни.

Бавен компютър?
Време е за пролетно чистене

(Четвърта част)
Адвокат Михаил 
Екимджиев
Дванадесет години след ра-

тификацията на Конвенцията 
държавата няма ясна визия и 
съгласувана институционална 
политика относно последиците 
от решенията на Европейския 
съд. По правило тя се движи 
след събитията. Правителство-
то прави най-лесното – плаща 
присъдените обезщетения, ко-
ито са за сметка на българските 
граждани, но нито анализира 
причините за правозащитния 
проблем, довел до осъждането, 
нито взема адекватни мерки за 
тяхното елиминиране. Повече 
от две години след решението 
по делото “Ал Нашиф” Законът 
за чужденците не е променен. 
Като не търси радикално ре-
шаване на проблемите, довели 
до осъдителните решения, 
а предприема конюнктурни 
действия, целящи туширане на 
техните последици, държавата 
става част от проблема. Пока-
зателна в разглеждания аспект 
беше позицията на предход-
ното правителство, което апе-
лираше Европейският съд да 
присъжда по-малки обезщете-
ния на българските граждани, 
съобразени със стандарта на 
живот в България. За съжале-
ние тази теза, която е открове-
но дискриминационна спрямо 
българите, се поддържа и сега 
в становищата на държавата 
пред Съда в Страсбург.

Българското законодател-
ство не предвижда нито дис-
циплинарна, нито имуществе-
на отговорност за длъжност-
ните лица, чиито действия 
или бездействия са довели до 
осъждането на държавата. 
Не е търсена отговорност на 
полицейските служители, ста-
нали причина за осъдителните 
решения по делата “Асенов”, 
“Ангелова”, “Великова” и “На-
чова”, нито от прокурорите, 
водели по порочен начин раз-
следването на полицейското 
насилие. Никой не обяви дори 
за укоримо поведението на 
магистратите, чиито крещящи 

процесуални нарушения са 
в основата на осъдителните 
решения по делата Илийков, 
Христов, Янков, Николова, 
Николов, Белчев, Хамънов и 
много други. Съвсем логично 
тези нарушения се възпро-
извеждат от същите съдебни 
състави, които демонстрират 
завидна “независимост” и от 
Конвенцията, и от българската 
Конституция. Емблематични 
са и изявленията на видни 
“държавни мъже” във връзка 
с правата на човека и Европей-
ския съд.

От време на време, обик-
новено в началото на есента, 
главният прокурор призовава 
хората да се откажат от част 
от правата си в името на си-
гурността си. Самата идея за 
този “бартер” звучи абсурдно 
в “правова” държава, която не 
е изправена пред природен или 
социален катаклизъм. Соб-
ствен принос за утвърждава-
нето на правата на човека като 
ценност и обществено благо 
даде и ген. Бойко Борисов. В 
интервю от 11 септември 2002 
г., дадено пред национален 
всекидневник, той отговаря 
на журналистически въпрос, 
свързан с делата срещу Бълга-
рия в Страсбург, по следния на-
чин: “Ние знаем как да се опра-
вим с адвокатите, дето искат да 
ходят в Страсбург. Веднага им 
изкарваме нещата и те се отказ-
ват вече да ходят в Страсбург.” 
Това отношение на елитни 
представители на властите към 
правата на човека се имитира 
от органите “по места”, чиито 
реакции понякога граничат с 
гротеска. По делото “Асенов” 
местни полицаи “съветваха” 
жалбоподателите да подписват 
декларации, че не са подавали 
жалба до Европейския съд. В 
резултат от това престараване 
България беше осъдена и по 
чл. 25 (стар) от Конвенцията, 
според който държавите по 
никакъв начин не трябва да 
препятстват упражняването 
на правото на индивидуална 
жалба до Съда.

В последно време в средите 
на магистратите е модно да 

се отказва на жалбоподатели 
и на техни адвокати достъп 
до делата и възможност за 
получаване на копия от доку-
ментите, необходими за про-
цедурите пред Европейския 
съд. Проявява се нетипична 
и неочаквана за сериозността 
на институциите изобрета-
телност и въображение при 
мотивирането на тези откази 
в рамките на същностната им 
незаконосъобразност. Този 
опълченски подход е повсе-
местен, а неговите последици 
са предизвестени – държавата 
отново ще бъде осъдена за 
препятстване на правото на 
индивидуална жалба. Това е 
само един пример как съвсем 
безпричинно се създават по-
води за осъдителни решения, 
за негативни оценки относно 
състоянието на правата на чо-
века в България и за дейността 
на държавните институции.

Българските дела пред Евро-
пейския съд ще се увеличават,

докато за българите е по-лесно 
и по-сигурно да получат право и 
справедливост в Страсбург, 
отколкото от националните 
съдилища. Ако хората вярват, че 
нашите съдилища бързо и спра-
ведливо ще защитават правата 
им, те не биха имали разумна 
причина да търсят защита на 
другия край на континента. 
Това би могло да се получи само 
ако бъде извършена същинска 
съдебна реформа, чиято сърце-
вина е в промяна на манталите-
та и в отношението към правата 
на човека към човека въобще. 
Тази реформа е немислима без 
работеща система от стимули 
и санкции, без ясни правила 
за персонална отговорност 
и без прозрачни критерии за 
атестиране и професионално 
израстване на магистратите. 
Въпреки усилията на някол-
ко души от правителството, 
всичко това, поне засега, из-
глежда утопично.           Край

БИЗНЕС АНГЛИЙСКИ 2010
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Мартин Люис, www.mon-
eysavingexpert.com
Kакво представляват 

т. нар. Tax Credits? Това е 
подпомагане от страна на 
държавата под формата на 
редовни плащания в бан-
ковите сметки на хората с 
деца или на работещите с 
ниски доходи. Извършите-
лят на тези плащания е Tax 
Office и всеки, навършил 
16-годишна възраст и жи-
веещ на територията на 
Великобритания, може да 
ги получава.

Размерът от Tax Credit по-
мощ, която можете да полу-
чите, се определя от следните 
фактори:

- Вашите доходи – 
колкото повече пече-
лите, логично по-малко 
ще получите. Според 
критериите на инсти-
туциите, определящи 
сумата, която ще полу-
чите, “доход” e: всички 
пари, спечелени чрез 
платен труд, прихо-
дите, заработени като 
self-employed, както и някои 
социални помощи (benefi ts), 
като например Job Seekers 
Allowance, Employment and 
Support Allowance, Incapacity 
Benefi t. При определянето на 
дохода обаче се изключват 
Child, Housing, Council Tax и 
Disabillity помощите. Доходът 
също включва суми, надхвъ-
рлящи £300, които вие (или 
вашият партньор) получава-
те като: пенсия, рентиране на 
имот, от спестовен фонд и др. 
За работещите като самонае-
ти доходът се дефинира като 
“приходите, направени за 
последната данъчна година, 
така както са отразени във 
вашата tax return форма”. Ако 
данъчната ви година още не 
е изтекла, обикновено се до-
пуска да попълните цифрата 
на предполагаемия размер на 
доходите ви.

- Сам човек или двойка – 
двойките трябва да направят 
съвместен иск (joint claim), 
базиран на доходите на до-
макинството. Тук е важно да 
се знае, че данъчните гледат 
като двойка не само на съпру-
жеските двойки, но и на парт-
ньорите, живеещи заедно.

- Брой деца  –  колкото 
повече, толкова по-голяма 
помощ.

- Количество работни ча-
сове на седмица – минимумът 
трябва да бъде поне 30 часа.

Актуализирането на ваша-
та Tax Credit документация 
става всяка година в периода 
април – май, когато получа-
вате т.нар. renewal pack (обно-
вителен пакет), който трябва 
да се попълни и изпрати 
обратно до 31 юли. Изклю-
чително важно е да отделите 
време и обърнете внимание 
на този въпрос, защото той е 
по-значим, отколкото може 
би предполагате.

Обърнете му внимание, 
дори и ако не възнамерявате 
повече да получавате помо-
щи по тази система!

Вашият renewal pack не 
само дава преценка за разме-
ра на Tax Credit помощта, коя-
то бихте получили през но-

вата година, но 
и удостоверява 
дали сте полу-
чили коректна-
та сума помощи 
за изминалата 
година. Прене-
брегването на 
попълването на 
тези документи 
ви остава изло-
жени на евенту-

ални проблеми с данъчните 
служби във Великобритания 
относно недоплатени или 
надплатени суми.

Какво съдържа пакетът?
Аnnual Review Form
Попълнете я само ако 

трябва да отразите някак-
ва промяна

От вас се изисква да раз-
гледате този формуляр и да 
отбележите дали има някаква 
промяна през изминалата 
година. Трябва да се провери 
най-вече дали посочената 
информация за доходите ви е 
все още актуална. Ако е, пове-
че нищо не трябва да правите, 
помощите ви автоматично ще 
се подновят. Ако обаче се на-
лага промяна в данните, това 
трябва веднага да се стори на 
номера на Tax Credit Helpline 
(0845 300 3900).

Aко се изпусне крайният 
срок, рискувате да попаднете 
или в графата “underpaid” 
(недовзел), или в графа-
та “overpaid” (надвзел). В 
първия случай няма да имате 
възможност да си вземете 
дължимата ви през годината 
помощ. Дори и ако кандидат-
ствате за нея повторно след 
примерно 5 месеца, ще може-
те да я получите единствено 
в размер от последните 3 
месеца. Във втория случай 
рискувате да бъдете изненад-
ващо проверени от служи-
телите на Tax Offi  ce и ако се 
окаже, че сте “надвзел” пари, 
ще се наложи незабавно да 
ги изплатите обратно – най-
големият кошмар за всеки 
получател на Tax Credit.

The Declaration Form 
Попълнете я и изпратете 

обратно на всяка цена!
Тази форма се състои от 4 

части - бенефити (социални 
помощи); доходи; обстоя-
телства + място за подпис; 
няколко цветни секции за 
попълване. Всеки, който я 
получи, трябва да я попълни. 
Както казахме по-горе, про-
четете внимателно дали дан-

ните във вашата Review Form 
са правилни. Промените по 
тях трябва да се отразят в 
Declaration Form. В случай че 
не се налага да се коригират 
данни, подпишете тази фор-
ма, изпратете я обратно или 
го потвърдете по Tax Credit 
Helpline (0845 300 3900).

Ако се изпусне крайният 
срок, вашата Tax Credit помощ 
ще бъде спряна. Повторното 
кандидатстване за тази по-
мощ ще ви я възстанови само 
за периода от последните 3 
месеца. В този случай обаче 
нараства и вероятността да 
бъдете подложен на про-
верка от страна на Tax Offi  ce. 
Ако тя установи умишлено 
подаване на невярна инфор-
мация към настоящия или 
предишен момент, може да 
ви бъде наложена глоба, а в 
най-лошия случай – заведено 
съдебно дело.

Как да се ориентираме 
при попълването на двете 
форми?

- прочетете упътващите 
им инструкции (guidance 
notes)

- гледайте цялата про-
цедура, обяснена стъпка по 
стъпка от видеото на адрес: 
http://campaigns.direct.gov.
uk/taxcreditsvideos/

Кои промени задължи-
телно трябва да се съобщят 
на Tax Offi  ce до един месец 
от случването им?

1. Промяна на статута – 
ако се преместите да живеете 
с партньор, сключите брак 
или ви се наложи да отсъ-
ствате от Великобритания за 
повече от 8 месеца.

2. Намаляване на работно-
то ви време – ако работните 
ви часове за седмицата пад-
нат под нивото от 30 часа.

3. Намаляване на разхо-
дите по отглеждането на 
вашето дете, например, в 
случая, когато то напусне за 
продължителен период от 
време дома ви.

Кои промени могат да се 
съобщят на Tax Office не 
веднага, а при попълването 
на годишната Tax Renewal 
Form?

1. Смяна на работата и 
произтичащите от това про-
мени в доходите ви.

2. Поява на ново дете.
3. Нарастване на разходите 

по издръжката на детето/
децата ви.

4. Смяна на адрес.
Какво да правим, ако ни 

определят като overpaid (над-
взели)?

Основната причина за тази 
ситуация е пропускането на 
крайния срок от 1 месец за 
съобщаването за промените, 
изброени от по-предния 
параграф на текста. Неряд-
ко вина за проблема носи и 
самият Tax Offi  ce, в случаите, 
когато негов чиновник е объ-
ркал калкулациите или пък 
му е отнело повече от месец 
време да обнови вашата база 
данни. Ако решите да оспо-
рите становището им, това 
може да стане по следните 
две причини: когато сте им 
подали правилната инфор-

мация навреме, но тя не е 
била надлежно обработена, и 
когато са поискали от вас да 
върнете пари, за които счи-
тате за правомерно получени. 
Ето ви няколко полезни сайта 
за специализирана информа-
ция и съвет в случаите, когато 
получите уведомително пис-
мо за overpayment:

-  h t t p : / / v o u c h e r s .
moneysavingexpert .com/
vouchers/taxcreditoverpayments.
pdf - това е подробен гид в pdf. 
формат как да процедирате 
и да защитите позицията си, 
ако бъдете несправедливо на-
рочени за overpaid.

-  h t t p : / / f o r u m s .
moneysavingexpert .com/
forumdisplay.php?f=139 - ето 
ви един много хубав форум за 
съвети, в който хора споделят 
опита си в отношенията с Tax 
Offi  ce.

- http://www.taxcc.org/ - осо-

бено любопитен сайт, не го 
пропускайте! Той носи името 
“Жертви на Tax Credit-a” и 
се списва от най-горещите 
възможни пера – тези на 
потърпевшите.

- http://www.adviceguide.
org.uk/ - онлайн съвет “лице 
в лице”, сайт на известната 
организация Citizens Advice 
Bureau.

Избираем ли съм за по-
лучаването на Tax Credit 
помощи?

Най-вероятно - да. Систе-
мата за таксово кредитиране 
се е разпростряла из целия 
живот във Великобритания. 
Дори и някои семейства с 
общ годишен доход от 66 000 
паунда могат съвсем легално 
да получават тези помощи.

Има два лесни начина да 
проверим нашата избирае-
мост чрез интернет:

- http://www.hmrc.gov.

uk/taxcredits /payments-
entit lement/entit lement/
question-how-much.htm - 
правителственият HMRC 
калкулатор. 

-  h t t p : / / w w w .
moneysavingexpert .com/
family/benefi ts-check - за пълна 
проверка на възможностите 
не само за получаване на 
Tax Credit, но и на различни 
видове benefi ts.

Какво представлява Child 
Tax Credit?

Child Tax Credit е предна-
значен за всички родители, 
които имат правото да полу-
чават помощта Child Benefi t 
(до 16-годишна възраст на 
детето или до 20-годишна 
възраст, когато то продължа-
ва образованието си пълнов-
ременно, а не на part-time схе-
ма, или пък има регистрация 
в Careers Service). Важно е да 
се знае, че в този случай вие не 
се налага да работите.

Актуализирайте си Tax Credit документацията 
до 31 юли или плащанията ще ви бъдат спрени

Таблица за максималните суми на Child Tax Credit, които можете да получите 
според вашата категория/група и ниво на печелене:

Tax Credit за работещите 
(Working Tax Credit)

Публична тайна е, че във 
Великобритания е по-добре 
да живееш на социални по-
мощи (benefi ts), отколкото да 
работиш. Не е трудно тогава 
да се досетим, че целта на пла-
щането на Working Tax Credit 
на работещите срещу ниско 

трудово възнаграждение е 
да ги насърчава да не мислят 
да прибягват до първия ва-
риант.

Две са групите на получа-
ващите WTC:

- Работещите над 16 часа 
седмично – това са обикно-
вено хората с деца, с физиче-
ски недъзи, над 50-годишна 

възраст или пък завръщащите 
се на работа след продължите-
лен период като безработни.

- Работещите над 30 часа 
седмично – повечето хора над 
25-годишна възраст.

Ако годишният ви доход е 
под £6,420, обикновено полу-
чавате максималния годишен 
размер на тази помощ.

Таблица за максималните суми на Working Tax Credit, които можете да получите според 
вашата категория/група. Колкото повече печелите, толкова по-малко получавате:

Материала подготви: Евгений Кайдъмов
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Британката Кейт Фокс е социален антрополог и автор на книги, 
бестселъри. Тя е съкоординатор на Центъра по проучване на со-
циалните въпроси и редовен колумнист на списание Psychologies. 
Последната й книга - Watching the English (“Наблюдавайки англича-
ните”), изследва някои типични островни чудатости и навици и реги-
стрира над 250 000 продадени екземпляра във Великобритания.

(Втора част)
Кейт Фокс
Позицията в социалната 

стълбица в държава като 
Англия автоматично се 
идентифицира чрез реч-
ника и произношението 
ви. Значението на речта 
се дължи на една типична 
“островна” характеристика 
- любовта ни към думите. 
Често пъти съм срещала 
твърдението, че англий-
ската култура е повече 
вербална, отколкото визу-
ална, предвид по-голямата 
известност на нашата ли-
тература в сравнение, при-
мерно, с нашата живопис. 
Да, истина е, че не сме 
особено експресивна фи-
зически нация, не обичаме 
да докосваме събеседника 
си или пък да му жестику-
лираме усилено, разчитаме 
повече на вербалната, от-
колкото на невербалната 
комуникация.

Говорейки за системата 
за разпознаване на соци-
алната класа в ежеднев-
ното общуване в Англия, 
речта безспорно се явява 
най-мощният сигнал, чрез 
който “излъчвате” своята 
класа. Не забравяйте – ан-
глийската култура не е в 
основата си меритокрация 
(общество, изградено спо-
ред заслугите на индиви-
дите му). Постиженията, 
усилията и талантът тук 
се оценяват, но не купуват 
принадлежност към по-
висшата класа. Спомнете 
си само случая с Мохамед 
ал Файед - собственика 
на един от символите на 
Лондон, магазина Harrods. 
И обратно - акцентът и 
думите, които се употре-
бяват, издават класата и 
средата, в която говорещи-
ят е бил роден, възпитан и 
отраснал, дори в случаите, 
когато печели толкова, 
колкото да оцелее и обита-
ва примерно council fl at. 

Ето ви 6 думи (табли-
цата вдясно), които ви 
гарантират незабавна 
„класова” диагноза.

Това са думи, чиято упо-
треба се счита за табу от 
висшата класа в Англия, 
когато общува със себе-
подобни.

Още някои социални 
индикации в ежедневната 
ви реч

Ако спадате към т.нар. 
common people (обикновени 
хора), обичайно наричате 
родителите си Mum и Dad. 
Богатите в Англия наричат 
децата си с общоприетия 
ефемизъм smart children 
(smart – умен, интелигентен, 
прецизен, елегантен). Тези 
smart деца се обръщат към 

родителите си винаги като 
Mummy и Daddy. Първата 
група деца говорят за my 
Mum, втората група казват 
my mother. Тези обръщения 
не са универсален показател 
за разлика от гореспоменати 
думи като pardon и toilet, на-
пример, но ако въпросното 
дете е надхвърлило възраст-
та от 10-12 години и продъ-
лжава да нарича майка си 
Mummy, това вече се счита 
за почти сигурна индикация 
за класова принадлежност. 
А ако става въпрос за вече 
възрастен човек, който из-
ползва тази дума, то неговата 
класова индикация е вече 
стопроцентова. 

И още...
Mu m  но с и  h an d b a g 

(ръчна чанта),  докато 
Mummy носи просто bag 
(чанта). Mum си слага 
perfume, а Mummy – scent. 

Dad отива на horseracing 
(конни надбягвания), а 
Daddy - на racing (над-
бягвания). По време на 
събиранията на средната 
и по-ниската класа се сер-
вират refreshments (осве-
жителни напитки и санд-
вичи), а при събиранията 
във висшите кръгове про-
сто food and drink. Недо-
там богатите си сипват 
portions (порции), а за 
по-изисканите уши тази 
дума е helpings. Обикнове-
ните хора започват обяда 
си със stаrter (предястие), 
smart хората - с fi rst course. 
Първите назовават дома 
си с думите home или my 

property, а вторите – с my 
house и т.н.

Лицемерието при упо-
требата на т. нар. „c-word” 
(от „class” или класова при-
надлежност) 

В тези “политически ко-
ректни” времена, в които 
живеем, по-висшите среди 
в Англия са особено пред-
пазливи при казването 
на глас на това, което си 
мислят за класата на чо-
века срещу тях, или каза-
но иначе – обикновения 
човек. За тази цел стигат 
до всякакви словесни ек-
вилибристики само и само 
да избегнат употребата 
на напълно нормалната и 
естествена дума working 
class (работеща/работни-
ческа класа). Ето и някои 
от особено популярните 
възпитани думи, с които 
те назовават хората от по-

ниските социални слое-
ве: low-income groups, less 
privileged, less educated, 
ordinary people, the man in 
the street, tabloid readers, 
blue colour, (Ford) Mondeo 
Man, Sharon and Tracy, 
Kevins, Essex Man.

Тази свръхтактичност 
стига и до по-далече. Ня-
кои от тези висши слоеве 
се опитват напълно да 
избегнат употребата на 
думата class, като внима-
телно говорят за нечий 
background (средата, в коя-
то е израснал), обсъждайки 
поведението му: “We prefer 
Fiona to mix with girls from 
the same background …”

Звучи толкова възпита-
но, нали?

Материала подготви: 
ЕВГЕНИЙ КАЙДЪМОВ

ББританкат Ка К йейт ФФ Фокс е социален антрополог и автор на книги, 
бестселъри. Тя е съкоординатор на Центъра по проучване на со-

Как говорят различните социални 
слоеве във Великобритания?

Край на бирените рекорди на Острова
 „Това е най-горчивата загуба на Англия 

на Световно първенство”, тръбяха фут-
болните експерти веднага след неделния 
мач, в който Германия победи Англия с 4:1, 
принуждавайки „лъвовете” да си стегнат 
куфарите за вкъщи. Не успя да им донесе 
късмет дори присъствието на звездни за-
палянковци като Мик Джагър в агитката на 
стадиона. Фронтменът на Роулинг Стоунс 
беше и единственият англичанин, който раздаваше автографи след 
мача в Южна Африка.

Но след загубата на английските национали броят на посетителите 
в кръчмите рязко ще спадне. Преди мача в неделя, само за един ден, 
супермаркетите на Острова са продали над 9 милиона наденички за 
барбекюта, а британците са закупили общо 10 000 нови телевизора. 
От началото на футболното първенство досега на Острова са били 
изпити 15 милиона литра бира. Но прогнозите са, че след футболното 
поражение англичаните вече няма да разтварят портфейлите си с 
такава охота. Експерти очакват загуби за британската икономика в 
размер на 1 милиард и 350 милиона паунда - пари, които британците 
сега вероятно ще предпочетат да изхарчат за друго, вместо за бира 
пред футболните екрани. Въпреки необичайно горещото лято.

Дейвид Камерън обяви изтегляне на Великобритания от Аф-
ганистан до 2015 година

Премиерът Дейвид Камерън обяви, че иска до 2015 г. британските 
части да се изтеглят от Афганистан, съобщи Ройтерс. “Но можем да 
останем в Афганистан още пет години, след като сме били там вече 9 
години”, заяви Камерън пред журналисти в Хънтсвил, Канада, където 
се състоя среща на високо равнище на Г-8. Днес Камерън ще участва 
и в двудневната среща на високо равнище на Г-20, която ще се състои 
в Торонто.

Британските части участваха в провинция Хелманд в едни от най-
ожесточените сражения от началото на войната, посочва Ройтерс. От 
2001 г. до сега броят на загиналите британски войници и офицери в 
Афганистан надхвърли 300, което сериозно подкопа подкрепата на 
британското общество за войната.

Инкогнито принц няма пари да си плати
Опитът на принц 

Уилям да остане ин-
когнито в магазин 
в малко градче се 
ок аза неуспешен, 
защото в истински 
царствен стил той не 
носеше пари в джоба 
си. Неговото прикри-
тие се изпари, когато 
му се наложи да по-
вика приятелката си 
Кейт Мидълтън, за 
да плати закупените 
продукти, което тя 
направи с кредитна 
карта, издала тяхната 
самоличност.

Принц Уилям, кой-
то е син на Даяна и престолонаследника Чарлз, си купи пица и чипс от 
магазина в малкото градче Бленау Фестиниог в Северен Уелс. Той беше 
облечен в незабележителни с нищо дрехи и носеше очила с рогови 
рамки, които му придаваха вид на обикновен зубрач. Продавачката 
Шонед Комптън го познала веднага, когато той поставил кошницата с 
покупките пред касата и казала: “О, Боже, вие сте принц Уилям, нали?” 
Принцът обаче смутолевил: “Не, не съм.” Притеснена, че е може би 
твърде нахална, 22-годишната продавачка не настоявала повече и му 
представила касовата бележка за 12.60 паунда. Това включвало две 
пици, замразен чипс, маруля, салата, бутилка портокалов сок и две 
бутилки минерална вода.

Когато г-ца Комптън представила сметката, принцът изведнъж 
осъзнал, че точно както своята баба няма пари в джоба си. Уилям се 
обърнал към приятелката си, за да плати. Кейт също нямала пари и 
използвала своята кредитна карта.

Г-ца Комптън казва, че не е могла да повярва, когато Уилям влязъл 
в малкия магазин. “Ние сме на мили откъдето и да било и това стана 
в неделя вечерта.”

Съветът на Европа поиска забрана на “репелента срещу тий-
нейджъри”

Машинка, която използва високочестотен звук, за да разпръсква 
тийнейджърски банди, беше квалифицирана като незаконна, тъй като 
нарушава човешките права и е дискриминационна спрямо младите. 
Това е заключението на Съвета на Европа по повод разпростране-
ния във Великобритания “репелент срещу тийнейджъри”, наричан 
“комар”, предаде Guardian. Докладът също изказва притеснения, че 
прилагането му може да представлява и риск за здравето, тъй като 
липсва адекватно медицинско проучване на влиянието му. Критиците 
на устройството изтъкват факта, че той е насочен към бебета, деца и 
юноши без значение от тяхното поведение.

Във Великобритания се продават най-много “комари” в Европа. 
Устройството е инсталирано в повече от 3500 обекта в страната в 
сравнение с 5000 в цяла Европа, след като за първи път излезе за 
продажба през януари 2006 г.

“Комарът” излъчва дразнещ, високочестотен звук , който може да 
бъде чут само от децата и хора под 20 години, и се използва, за да 
попречи на тийнейджърите да се събират пред магазини, училища и 
спирки. В младежка възраст хората обикновено чуват звук в диапазона 
между 20 херца и 20 килохерца. Постепенно обаче горната граница 
пада до 18 килохерца. Звукът с малко по-висока честота се долавя 
единствено от децата и тийнейджърите.

Създател на “комара” е Хауърд Стейпълтън, уелски електротехник, 
чиято дъщеря е била заплашена от банда момчета, които се събирали 
пред магазини. Стейпълтън каза, че е получил стотици позитивни от-
зиви от страна на полицията и бизнеса, но се съгласи, че проверка на 
устройството трябва да бъде направена, за да се установи неговото 
легално използване.

Ултразвуковото устройство, предназначено да пъди тийнейджъри, 
донесе на откривателя си пародийната награда “ИгНобел” за 2006 г.

Червената кръв: Синята кръв: Обяснение/неутрална дума
- Pardon?  - What? Тази френска дума е въведена навремето 
(моля?)  най-вече, за да изрази подигравателното 
  отношение към превземките на висшите 
  слоеве в обществото. В някои от тези среди 
  “pardon” се възприема по-остро отколкото 
  дори една псувня.

toilet (тоалетна) loo/lavatory gents’ / ladies’, bathroom, facilities
serviette(салфетка) napkin Едно от обясненията за този френски ефемизъм
  е, че на гнусливите домакини от средната класа 
  думата napkin е звучала навремето почти като 
  nappy (бебешки пелени). Употребата му сред 
  висшите среди означава едно: “ниска/средна 
  класа, живееща в къща, закупена с ипотечен заем”.
  
dinner (обяд) lunch (обяд) n/a
 dinner (вечеря) 
 
settee (канапе) sofa n/a
couch (канапе)  
 
lounge (хол) sitting room Просто и ясно: settees се намират в lounges и 
  living rooms, a sofas се намират в sitting rooms. 
  Асоциацията тук е в размера на къщата, 
  living room предполага протичането на 
  целия активен живот в това пространство, 
  където нерядко и се вечеря. Sitting room 
  означава по-скоро място за отдих, другата 
  по-рядко употребявана “богаташка” дума за “хол” 
  е drawing room, която е съкратен вариант от 
  withdrawing room (стая, в която се оттеглям)
  living room (хол) 
 

sweet (десерт) pudding Неутралната дума в случая е dessert. Последното 
  ястие в една вечеря или обяд винаги е прието 
  да се нарича pudding във висшите среди. Всеки резен 
  сладкиш се нарича по този начин, независимо 
  от какво се състои.
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Кравешка ШВЕЙЦАРИЙО,
защо си тъй недостижима?

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш 
да откриеш своята истина и сам да решиш да 
бъдеш или да не бъдеш главният герой в сериала на 
своето ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

АЛБИОН

Здравка Владова-Момчева, 
http://zdravkam.blogspot.com 

Ако пътувате с кола по пъти-
щата на Европа, не забравяйте 
да завиждате на краткото си 
щастие! То се изразява в миг-
новения отскок от депресия 
към възторг. И трае точно 
една ваканция. Останалото го 
знаете, защото и вие, като мен, 
сте изтърпели всичко оттам, 
откъдето идвам.

Дъвча съвършено изискан 
сандвич, комбинирал в себе 
си финеса на местните месни 
вкусове, пакетирани с пре-
мерено швейцарско превъ-
зходство. Над главата ми се 
оцежда алпийски ледник и капе 
от шоколадовите грапавини 
на тоблеронски връх право в 
хипнотизиращите кристали 
на планинско езеро. Тишината 
скрипти от свежест. Смърди, та 
се къса, на тор и неразредено 
мляко, а унисекс подстриганите 
ливади наежват косици под гела 
на утринната роса. Самотна 
крава философски преживя на-
среща ми и аз съм почти убеде-
на , че белите петна по кожата й 
изписват рекламата на „Милка“ 
по неведом закон на човешката 
селекция. Липсва само люля-
ковият фон на компютърната 
обработка. Всъщност изобщо 
нямам съмнение, че много ско-
ро и той ще пигментира някой 
успешен клонинг на това крот-
ко добиче. И ако имам късмет 
след години да се завърна тук 
по километрите на ново пъте-
шествие, със сигурност някой 
лилав ъпгрейт на говеждата 
природа ще ме посрещне с шо-
коладова усмивка.

Ситуацията, в която се на-
мирам, е прекрасна до абсурд. 
Насреща, на петдесетина метра 
над мимолетното ми присъ-
ствие, се извисява чакълестият 
зъбер на Алпите, оголил ка-
менни прешлени под парца-
ливо снежно бельо. От едната 
ми страна пасе пра-Милка, а 
от другата, застинал в невъ-
зможна поза „крак зад ухо“, 

медитира невротизи-
ран от швейцарственост 
индивид, заграден на 
почтително разстояние 
от наплашена съпруга и 
смаяни дечица. Отгоре 
ни гледа Бог. И въпреки 
всичко продължава да 
твори. Да везе гоблена 
на Естеството. Пряко 

сили, както ми се чини. Но с 
твърдата увереност, че много 
скоро всички ще изчезнем и 
ще го оставим на мира, за да 
поправи грешките си, като 
започне отначало. Само Той и 
четирите елемента. В главата 
ми се върти калейдоскоп от 
впечатления - мързеливото 
разсъмване с рижав изгрев 
като котарак на прозореца, 
кроасаните, изпечени за ре-
довните посетители на град-
ското кафене... Порядък , сред 
който се вклинявам ненаситно, 
защото знам, че преди да ме е 
напекло пладнето на скуката, 
аз вече няма да съм там. И по-
сле Давос, с буржоазното си 
обилие, със ски лифтовете, ма-
скирани в темперна зеленина, 
с елегантните пенсионери, дис-
кретно флиртуващи помежду 
си преди залеза на поддържа-
ните си тела, преди охолното 
отегчение от живота.

Рязко изсвирване на спирач-
ки прерязва лентата на инте-
лектуалната ми ретроспекция, 
за да посрещна влажните очи 
на кравата, скъсила разстоя-
нието помежду ни в стремеж 
да се предпази от лъскавия 
четириколесен звяр, който 
заковава туловището си на 
няколко метра от нас. Йога-
та мазохист се сгърчва като 
спихнат балон след отлетялата 
си медитация, а аз се изпъвам 
като струна, обхваната от 
чуждестранна вина. Вратата на 
луксозната кола се отваря и от-
там с непоклатима деловитост 
излиза елегантен господин. 
Аурата на божественото под-
ножие очевидно не може да го 
докосне. Лицето му е изпънато 
като след инжекция с ботокс, 
костюмът му е безупречен, 
възрастта, застинала към 49. 
Явно е, че на него нито му се 
пасе, нито му се медитира. За 
спомени от прелестната Швей-
цария да не говорим. Опората 
на неговия АЗ е мобилният 
телефон, сраснал с поддържа-
ната му ръка и сякаш инкру-

стиран в украсената с диамант 
ушна мида. Той не говори. 
Само слуша виртуалния глас 
на събеседника си и се движи 
с уверени равномерни крачки. 
Кой знае защо се сещам за едно 
старо естрадно парче, в което 
се пееше, че, „последният чо-
век, върви напред и си пиука“. 
Този пред мен определено 
пиука към някаква ясна цел. 
След миг разбирам каква е 
тя. С отсечено движение го-
сподинът се навежда и вдига 
смачкана хартиена салфетка, 
изпаднала от миниатюрното 
кошче за боклук, монтирано 
край пътя. Връща я обратно 
при отпадъците и после все 
така равномерно се връща в 
колата си. Потегля на мину-
тата. С телефон в ухото. И с 
препарирано изражение. 

Онемяла, но с все още живо 
балканско мислене, си спомням 
следния случай, който ми раз-
каза един сънародник приятел, 
блестящ преводач и полиглот. 
Навремето, в социалистическа 
България, като студент, той 
обичал да прекарва летата на 
село, при дядо си. Там алчно 
четял до среднощ дебелите си 
книги, а денем пасял кравите на 
стареца, за разтуха и интелек-
туална фотосинтеза. Веднъж, 
както си дремел край пътя, 
опрян на кривак и облечен в 
дочени дрехи, до него спрял 
запрашен форд с английски 
номер. Отвътре смутените ту-
ристи му обяснили със знаци, 
че търсят обществена тоалетна, 
за да се облекчат.

 - Абе, какво толкова сте се 
запритеснявали – отвърнал на 
перфектен английски наше-
нецът, – отивайте в храстите и 
си вършете работата. Аз няма 
да ви гледам.

Последвало потресаващо 
мълчание.

 - Мина ни – смутолевили 
британците, - ще стискаме до 
Варна. Ама как така, бе човек, 
говориш толкова безакцентно 
езика ни?

- Аааа – отвърнал невъ-
змутимо моят приятел, – то 
в България всички кравари 
говорят английски. Който и да 
попитате, ще ви го каже.

Ошашавените англичани 
надули газта към морето и 
вярвам, че до края на дните 
си са запомнили срещата си с 
българския феномен. Това до-

бре. Ами аз? Какво 
да правя аз, закле-
щена между спо-
мена и настояще-
то, между салфет-
ката и храстите? 
Кажи ма, Милке, 
какво ми се пу-
лиш и ми мучиш 
на чуждоземски? 
Баре краварят ти 
да беше тука, че 
да ми обясни ня-
кои работи. Той 
бездруго щеше да 
говори англий-
ски. Щяхме да се 
разберем.
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Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
Те са млади, с бизнес или 

добра професия, и повече-
то живеят в България. За-
сега. На техните доходи и 
данъци ляга държавата. 
Твърдят, че няма бъдеще, 
а искат такова. Оби-
чат страната си, мразят 
държавата си. У всеки от 
тях дреме по един билет, 
който все още не е заку-
пен, и по една посока. Е 
... какво ще правим сега с 
тази посока, момчета и 
момичета? (Да ви питам 
аз плюс една ваша снимка, 
моля, за този чуден вест-
ник БГ БЕН.)
Милена Танева, 
37 години, 
артист-хорист: 

Аз съм тук. Имала съм 
възможност да не бъда 
тук, но съм предпочела 
да остана. Никога не съм 
си представяла, че мога 
да живея някъде другаде. 
Хубаво ми е тук, колкото и 
парадоксално да звучи. По-
литиката не ме интересува, 
дори случайно научих кой 
е президентът. Гледам да 
се оправя сама с парите и 
засега успявам, въпреки че 
не тъна в разкош. Но не се и 
оплаквам. Не бих живяла в 
Германия или Швейцария, 
прекалено ми са подредени, 
харесва ми циганийката 
тук. Бих отишла в Испа-
ния, южната част. Но бих 
отишла само за малко, и 
то само ако се влюбя, не 
заради друго.

Владимир Николов, 
41 години, 
хуманен лекар: 

Бих останал в Бълга-
рия, ако имам стабилно 
финансово състояние. Но 
бих предпочел да живея 
в Англия - повече пари и 
възможности за развитие в 

чисто професионален аспект 
(и не само). Там развитието 
в кариерата носи и финан-
сови облаги. В България 
не ми харесва беднотията, 
вероятно единствено това 
не ми харесва. За момента 
политиката е най-добрата 
възможна от 20 години на-
сам. Тя ще изведе държа-
вата на добро, но аз съм на 
възраст и нямам време да 
чакам. Но дай, Боже, още да 
се задържат 20 години, за да 
имат възможност да рабо-
тят. Моето поколение обаче 
няма време да ги изчака.

Биляна Райчева,
27 години, 
частен бизнес: 

За момента съм избрала 
да остана в България. Не-
щата горе-долу добре се 
развиват. Бих заминала за 
чужбина при по-нататъшно 
влошаване на нещата обаче. 
В последната година и поло-
вина кризата успя да влоши 
доста положението тук. По-
следните законови промени 
вместо да помагат правят 
нещата много трудни за 
малкия и средния бизнес. 
И ако всичко се провали, 
със сигурност ще избера 
Западна Европа като място 
за живот – Англия или 
Германия. Това са силно 
развити страни със стабил-
на икономика. В Германия 
имам роднини, които биха 
ми помогнали. В Англия 
има добри заплати.

Красимир Йочев,
24 години, бизнес
и ресторантьорство: 

Бих останал в България, 
защото съм донякъде на-
ционалист и харесвам всич-
ко българско. Имам много 
приятели и роднини тук. 
Но единственото нещо, за-
ради което напуснах стра-
ната преди време (някол-
ко пъти), бе финансовото 
положение и тези пусти 
пари. В другите държа-
ви трудът на работника 
е по-адекватно заплатен. 
Бил съм в Италия, Гърция, 
Кипър - също членки на 
Евросъюза, но разликата е 
огромна. Законите са мно-
го строги и жестоки към 
нарушилите ги, но никъде 

не ограбват така, както ни 
ограбват тук. Там даже по-
магат на хората, а тук сякаш 
ни пречат. Не мога да раз-
бера защо напълно съзна-
телно искат да ни докарат 
до пълна нищета. Бих се 
пробвал в Америка, защото 
за мен тя е най-великата 
сила в света във всички 
отношения. Те диктуват 
модата в наши дни.

Станимир Марков,
27 години, компютърен 
програмист:

От няколко години живея 
в Америка. Каквото и да 
казваме, с родината остава-
ме завинаги емоционално 
свързани, липсва ни. Но 
там просто липсва простор, 
място за дишане. Това не е 
страна за млади хора, където 
те да се развият и където да 
живеят такъв живот, какъ-
вто поискат. Америка ни 
даде този простор и поле за 
развитие. Не знам дали бих 
се върнал някога в Бълга-
рия, обичам тази страна, но 
ме плаши това, което чета 

по вестниците или гледам 
по телевизията. Политици-
те гонят младите хора, а те 
са бъдещето. За съжаление 
не съм единствен българин 
тук, а потокът от емигранти 
се увеличава все повече и 
повече.

Пламен Стоянов, 
30 години, 
ветеринарен лекар: 

Веднага съм готов да 
напусна България, защото 
тук няма никакво бъдеще 
за младите хора. Винаги 
трябва да си на някого по-
знат, приятел, добре позна-
тата „шуробаджанащина”. 
България е голяма, но се 
оказва, че няма значение 
какво можеш, а кого по-
знаваш. Лошите неща са 
много, сам не знам откъде 
да почна с тях. Няма пер-
спектива. Бих искал да от-
ида в Англия или в Канада. 
Канада има най-добрата со-
циална политика, а Англия 
- най-здравата икономика. 
В двете страни има много 
българи и ще ми е лесно да 
се социализирам.

Посоки
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Каква е разликата между 

европейския рай и евро-
пейския ад? В европейския 

рай полицаите са британ-
ци, готвачите са французи, 
банкерите са швейцарци, 
инженерите – германци, а 
любовниците са италиан-
ци. В европейския ад 

полицаите 
са германци, 
готвачите – 

британци, банкерите 
са италианци, 

инженерите са 
французи,

а любовниците – 
швейцарци.

Подобни вицове есте-
ствено има, колкото щеш. 
В компания те са винаги 
забавни. Но поантата в 
този виц, както и в по-
добните нему, не е от-
личната френска кухня 
нито италианската страст. 
Поантата е италианската 
несериозност и швейцар-
ската несексуалност. В 
националните стереотипи 
на преден план винаги е 
отрицателното. Напри-
мер, германците са повече 
хладни, дебели и нямат 
чувство за хумор, а по-
малко точни, работливи и 
прилежни. Руснаците пък 
са вечно пияни, бедни, 
агресивни, пък са и кому-
нисти и шпиони, а много 
назад остава дълбоката 
руска душевност или, ако 
щете, “секси акцентът” на 
рускинята.

Стереотипите за съсед-

ната страна често пре-
крачват границата на до-
брия тон. За датчаните 
например германците са 
дебелаци (заради бирата 
и вурстовете), държавата 
им се състои почти изцяло 
от магистрали, обичат да 
си строят стени, а езикът 
им е труден (граматиката 
е подредена като 

м а т е -
матическо уравнение). 

Датчаните достигат до 
грубост и спрямо фин-
ландците – 

те пият много 
водка, а 

след това се колят 
помежду си

Двете европейски су-
пер  си ли –  Герм а ния 
и Франция,  с а  има ли 
предостатъчно време да 
изгра дят внушителни 
паметници на национал-
ните стереотипи – веков-
ните спорове за малки 
парчета земя, войните. 
За германците 

французинът е 
любовник, 

който вечно кара колело 
с  франз ела  под миш-
ница. Той освен това е 
мързелив и дава повече 
пари за храна, отколкото 

за автомобили. Поради 
фонетичните особености 
на езика на Балзак пък 
френският мъж минава 
за, с извинение, обик-
новен гей. Французите 
естествено отвръщат на 
удара. Германците за тях 
са дебели, нацисти и 

даже не са забеля-
зали, че Втората световна 
война е изгубена.

Всички национални сте-
реотипи и предразсъдъ-
ци в отношенията между 
България и Македония 
не са отделен балкански 
феномен. Подобни напре-
жения има и в центъра на 
Европа. 

Отношенията 
между австрийци

и германци са, меко 
казано, обтегнати
Около Дунава се случва 

и едно голямо историческо 
объркване: за австрийците 
Хитлер е германец (роден 
е в Браунау, Австрия), а 
Бетовен е австриец (роден 
е в Бон, Германия). Моцарт 
също предизвиква споро-
ве. Той е роден в Залцбург, 
който тогава е бил част от 
Германия.

На фона на тази европей-

ска оргия от добронамере-
ни и не чак толкова добро-
намерени стереотипи 

БЪЛГАРИЯ 
е напълно 

неразпознаваема
Облак на неизвестност 

покрива имиджа на стра-
ната, а самото й споме-
наване буди смут в евро-
пейските глави. На всеки 
българин в чужбина поне 
веднъж (или често) се е 
случвало пред институции 
да обяснява, че България е 
в Европейския съюз. Даже 
понякога да убеждава, че 
такава държава има и че 
географски е в Европа. 

Сцената на 

митницата от 
“До Чикаго 

и назад” 
продължава

да е актуална
Случаите на отказана ра-

бота или жилище на бълга-
ри в чужбина сигурно са 
колкото тухлите в китай-
ската стена. За българската 
неразпознаваемост са ви-
новни българите. Защото 

мътните асоциации 
с престъпници

са доста по-силни 
от киселото мляко
Автостереотипите пък 

са нещо, което няма особе-
на международна стойност 
– това, че са работливи, 
умни, добродушни и госто-
приемни, си го знаят само 
българите.

В социалната психоло-
гия стереотипът не носи 
някаква отрицателна ко-
нотация, каквато може да 
се появи във всекидневния 
език. Стереотипът е ме-
ханизъм, с чиято помощ 
индивидът намалява ком-
плексността на света. Ние 

живеем в свят, в който сме 
затрупани от информация, 
като нашият мозък е в 
състояние да обработи 
само малка част от нея. 
Затова имаме механизми, 
които ни позволяват да 
сортираме различните 
информации на такива, 
които ни интересуват, и 
такива, които не. Стерео-
типът е генерализиране 
– дадени качества се при-
писват на група хора, като 
се приема, че всички ги 
притежават. Така се на-
малява комплексността 
на света – германците 
са дебели. Нищо, че има 
много германци, които са 
с нормално тегло.

Стереотипът не е осо-
бено проблемен, стига да 
не изгради у индивида 
предразсъдъци. Пред-
разсъдъкът е същото като 
стереотипа, но при него 
вече има и промяна в от-
ношението, което вече 
е проблемно. Например 
една жена, търсеща си при 
всяко положение италиа-
нец за мъж, най-вероятно 
има предразсъдъци. От 
предразсъдъка до дис-
криминацията пътят е 
къс, защото една промя-
на в отношението лесно 
може да доведе до агресия 
спрямо дадени социални 
групи. Има руснаци, които 
не пият алкохол, добри 
любовници в Швейцария 
със сигурност се нами-
рат, в Италия не всичко е 
спагети и футбол, много 
рускини не са “лесни”, в 
Германия не са нацисти, а 
в Австрия немският поня-
кога е разбираем. Остава 
ни само 

да сме отворени 
към света и да го 

опознаваме.

Седмицата на Glastonbury 2010
Glasto 

танц

Eвропейският рай
и европейският ад – 

къде сме ние?

Сянката на 
Glastonbury –
за всякакви 
хора и от 
всякакви 
подръчни 
средства

Фронтменът на Flaming Lips, Уейн Койн, се разходи върху Фронтменът на Flaming Lips, Уейн Койн, се разходи върху 
публиката с традиционния концертен атрибут на бандата - публиката с традиционния концертен атрибут на бандата - 
надуваемия Space Bubble (космически мехур)надуваемия Space Bubble (космически мехур)

ска 

След След 
поражението поражението 
на Англия от на Англия от 

Германия на Германия на 
световното световното 
първенство първенство 

съвсем съвсем 
официално официално 

започна да се започна да се 
предлага за по-предлага за по-

безутешните безутешните 
фенки и услугата фенки и услугата 

“безплатна “безплатна 
прегръдка”прегръдка”

Ден 
трети от 

фестивала: 
пианото 
на Стиви 

Уондър, 
отразено 

в очилата 
му...

Част от палатките на феста - издокарани като слънчогледи, Част от палатките на феста - издокарани като слънчогледи, 
бяха съоръжени с панели за събиране на слънчева енергиябяха съоръжени с панели за събиране на слънчева енергия

ката на 
stonbury –
сякакви

Най-очакваният Най-очакваният 
и голям и голям 

британски британски 
летен рок летен рок 
фестивалфестивал
се проведесе проведе

от 23 до 28 юниот 23 до 28 юни
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Читателска  поща „БГ БЕН“
inbox@bgben.co.uk

Най-краткият път до страниците на   БГ БЕН

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

КЛИНИКА
WWW.KLINIKA.CO.UK

•  Анализ на кръвта, урината и swab тест
•  Узи на вътрешни и полови органи
•  Електрокардиограма, рентген и MRI
•  Справка за водачи на МПС и 
   издаване на болнични
•  Кожни проби за алергични заболявания
•  Алкохолна детоксикация – системи 
  и лекарства
•  Анализи и анонимно лечение на 
  заболявания на половите органи
                                •  Мануална терапия, 
                                  масаж, физиотерапия,
                                  обезболяващи инжекции

*ПЕДИАТЪР *АЛЕРГОЛОГ *ТЕРАПЕВТ 
*СПЕЦАЛИСТ ПО ЕХОСКОПИЯ  *ПУЛМОНОЛОГ
*СПЕЦИАЛИСТ ПО ЛЕЧЕНИЕ НА ГРЪБНАЧНИЯ СТЪЛБ
И СТАВИТЕ *ТРАВМАТОЛОГ-ОРТОПЕД *ГИНЕКОЛОГ

Оферта! Безплатна 10 минутна консултация по  
проблеми с гръбначния стълб, ставите и  
спортни травми.

От понеделник до петък до 1 август 2010 г.

ДИАГНОСТИКА И ЛЕЧЕНИЕ:

СКАНИРАНЕ НА БРЕМЕННОСТ ЧРЕЗ
УЛТРАЗВУКОВА АПАРАТУРА
ПОСЛЕДНО ПОКОЛЕНИЕ 2D/3D/4D

РЕГИСТРАЦИЯ НА: 
тел. 020 8144 5119 и тел.07943768650 (на български език)
Palmers Green Clinic, 265 Green Lanes, N13 4XE

Майкъл 
Джексън 

симулирал, 
че има 

тънък глас

Мерил Стрийп води преговори 
да се снима във филм за бившия 
британски премиер Маргарет Тачър, 
известна като Желязната лейди, 
предаде Ройтерс, позовавайки се на 
публикация в “Холивуд рипортър”. 
Режисьор на филма “Тачър” ще бъде 
британката Филида Лойд. Стрийп 
и Лойд вече са работили заедно над 
мюзикъла “Mamma Mia!”. Ролята на 
Денис Тачър, съпруга на Желязната 
лейди, ще бъде поверена на бри-
танския актьор Джим Броудбент. 
Лентата ще бъде продуцирана от 
Деймиън Джоунс (“Секс, наркотици 
и рокендрол”), а сценарият ще бъде 
написан от Брайън Филис. 

Действието на филма “Тачър” 
се развива през 1982 г. и про-
следява опитите на Маргарет 
Тачър да спаси кариерата си 

в 17-те дни, предхождащи 
Фолклендската война. Продъ-
лжилата два месеца и половина 
война се оказва повратна точка 
за Желязната лейди. След побе-
дата процентите на одобрение 
на премиера скачат двойно и 
Тачър печели втори мандат. 

Мерил Стрийп и преди се е 
превъплъщавала в образите 
на действителни личности 
- Карън Силкууд, Сюзън Ор-
лийн, Джулия Чайлд, припом-
ня агенцията.

Кралят на попа си-
мулирал, че има тънък 
глас, за да кара публи-
ката да го харесва по-
вече, твърди неговият 
биограф Йън Халпе-
рин, цитиран от Кон-
тактмюзик и БТА. “Той 
искаше да изглежда 
като момче. Смята-
ше, че по този начин 
публиката го харесва 
повече”, казва Халпе-
рин. Иначе Кралят на 
попа говорел с дълбок 
мъжки глас, твърди 
неговата духов-
на с ъветничк а,  
п р е п о д о б н а т а 
Джун Гатлин, са-
мопровъзгласи-
ла се за гледачка. 
Майкъл Джексън 
я  п о с е щ а в а л 
редовно,  за  да 
“се прочиства ду-
ховно”.

Биографичната 
книга на Йън Хал-
перин за Майкъл 
- “Gone Too Soon” 
( “ Н а п у с н а л  н и 
твъ рд е  р а н о ” ) , 
беше представена 
на 25 юни, когато 
се навърши една 
година от смъртта 
на Краля на попа.

Рокаджията Ози 
Озбърн издържал 
след 19 безуспеш-
ни опита изпита за 
шофьор,  съобщи 
ДПА. Той обаче не 
можел да разбере 
защо никой не иска 
да се вози с него в ко-
лата, когато шофира. 
Пред августовското 
издание на списа-

нието “FHM” 61-
годишният Озбърн 
обяснява провалите 
си на предишните 
изпити с факта, че се 
явявал винаги пиян, 
дрогиран или под 
въздействието на 
лекарства. Веднъж, 
тъй като се чувствал 
много притеснен 
преди изпита, ле-

Ози Озбърн получи 
шофьорска книжка след ...

Мерил Стрийп ще изиграе Мерил Стрийп ще изиграе 
Маргарет Тачър Маргарет Тачър Ози не можел 

да разбере 
защо никой не 
искал да се вози 
в колата му, 
когато шофира 

19-ия опит19-ия опит

карят му изписал успо-
коителни таблетки. Когато 
потеглил с колата обаче, 
той просто заспал. По-
късно, когато се събудил, 
видял, че инструктурът 

си е тръгнал. Той му бил 
оставил бележка, в която 
пишело: “Г-н Озбърн, не 
издържахте изпита и бих 
ви посъветвал да не карате 
колата!”. 

На 1 юли 
отбелязахме Джулай 
морнинг, или просто 
Джулая. Празникът 
носи името на 
известната песен 
на Юрая Хийп от 
1971 година - “July 
Morning”, и е най-
традиционният 
хипарски празник в 
България, възникнал 
още по времето на 
комунистическия 
режим.
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Трета част 
(Продължение от 191 бр.)

В общата система на чо-
вешката култура, възникнала 
в течение на вековете, се 
открояват две фундаментал-
но различни направления. 
Първата от тях се оформя 
под влияние на събитията 
и процесите, протичащи в 
обществото. Нейна основа е 
познанието за света, основа-
но на сетивността, подкре-
пено от такива действия на 
човешкия разум като логика, 
философия, научно мислене, 
отхвърлящо съществуването 
на Бога и др. Накратко - това 
направление ще наречем 
“Култура на разума”. Тази 
култура днес определя всич-
ки доминиращи ценности в 
обществото и обуславя раз-
личните поведенчески моде-
ли в обществения живот.

Второто направление в чо-
вешката култура се оформя от 
духовните ценности, възник-

нали в религиозното позна-
ние. Тази култура придобива 
най-ясни очертания в рамките 
на Божието Слово, дадено ни в 
Библията. Определени нейни 
нюанси могат да се открият и 
в Свещените писания на дру-
гите религии. В настоящата 
статия ще разгледаме особе-
ностите на този тип човешка 
култура, породена от христи-
янската религия. Накратко ще 
я наречем “Култура на духа”.

Една от най–важните осо-
бености на културата на духа 
е, че тя се основава на неща, 
стоящи отвъд сетивното по-
знание на човека. Друга нейна 
характерна особеност е, че 
хората, ръководени от тази 
култура, възприемат най-
често стил на живот, отхвъ-
рлящ доминиращите ценност-
ни и поведенчески модели, 
възприети в обществения 
живот. Идеалът за обществен 
ред в случая е представата за 
Небесното Царство, което 
представлява пълна противо-
положност на сегашния ред в 
човешкото общество. Ранните 
християни са вярвали, че този 
свят и Небесният свят са вра-

гове и затова не можем да сме 
привързани еднакво и към 
двата. Св. Яков в своето по-
слание уточнява това вярване 
с думите: “Прелюбодейци, не 
знаете ли, че приятелството 
със света е вражда против 
Бога? И този, който иска да 
бъде приятел на света, става 
враг на Бога” (Яков 4:4). Нека 
запомним добре тези думи 
на св. Яков. Тези, които искат 
да следват искрено пътя на 
Иисус, трябва да загърбят 
културата на разума и про-
изтичащия от нея светски 
начин на живот. И освен това 
те би трябвало да знаят, че ще 
бъдат намразени от света по-
ради своята обич към Иисус и 
желанията им да възприемат 
културата на духа.

Един типичен пример е 
животът на ранните христия-
ни. Те са живеели в общно-
сти, отделени от обществото, 
и макар че животът им е бил 
в плът, те не живеели заради 
плътта, символизираща кул-
турата на разума, а заради 
духа - символ на културата 
на духа. Обичайните светски 
удоволствия и забавления ги 
привличали слабо. Обичали 
всички, но били мразени и 
преследвани от всички. И 
най-важното, онези, които 
ги мразели, не разбирали 
причината на своята омраза. 
Днес обаче ние вече знаем коя 
е причината. Това е тяхната 

спонтанна привързаност към 
културата на разума.

За съжаление този описан 
статут на ранните християни 
днес е характерен само за 
малки части на съвременната 
църква. В служенията на се-
гашната църква изобилстват 
неща, които противоречат 
на идеала на Небесното Цар-
ство. Много от водачите и 
редовите членове на църквата 
са отявлени материалисти и 
се стремят към удоволствия-
та и богатствата на света. 
Тяхното собствено мнение е, 
че те самите водят нормален 
религиозен живот. Но макар 
да се считат за членове на 
църквата, те всъщност са 
здраво свързани с културата 
на разума. Добрите неща, 
които извършват в живота 
си, са най-често противни 
на Бога. Да си припомним 
максимата: “Пътят към ада е 
павиран с добри намерения.” 
Съвременната филмова и 
телевизионна индустрия на-
пример произвежда огромно 
количество филми, които 
ярко носят отпечатъка на 
културата на разума. Много 
вярващи християни смятат, 
че няма нищо нередно да гле-
дат забранен филм заедно с 
децата си, стига в него да няма 
богохулство и еротични сце-
ни. Но много от тези филми, 
макар и без богохулства или 
секс, са пълни с омраза, на-

силие, гняв или извънбрачни 
връзки. В много съвременни 
църкви днес се говори за не-
обходимост от святост. Но 
в условията на едно широко 
влияние от страна на кул-
турата на разума много от 
църковните ръководители, 
пасторите и свещениците се 
опитват да превърнат свя-
тостта в задължителна норма 
чрез въвеждането на крайни 
правила, закони и предписа-
ния. Църкви, които разчитат 
на “буквата”, на външните 
правила и норми, за да на-
ложат святост у хората, най-
често завършват със създа-
ването на т.нар. религиозно 
законничество. То обаче не 
може да сътвори истинска 
промяна в сърцата, която да 
доведе до богоугоден живот, 
основан на културата на духа. 
Напротив, влиянието на кул-
турата на разума си остава 
скрито вътре в сърцата на 
религиозните законници.

Главната причина за ро-
буването на културата на 
разума от страна на хората 
е тяхната зависимост от же-
ланията на плътта, породени 
от привързаността им към 
света. Желанията на света са 
една от основните причини 
за отпадането на вярващите 
от спасението в Христа. Св. 
ап. Павел предупреждава за 
тази опасност в Посланието 
си до римляните - гл. 12:2: 

“И недейте се съобразява с 
тоя свят, но преобразявайте 
се чрез обновяването на ума 
си, за да познаете от опит що 
е Божията воля и това, което 
е добро, благоугодно Нему и 
съвършено”. Привързаните 
към културата на разума мо-
гат и да изповядват спасение 
в Иисус и да искат да познават 
Бога, но те са изгубили досег 
с истинските си желания да 
изпълняват искрено и от 
сърце Божията воля. Техните 
истински желания, укрепени 
здраво в сърцата им, са в 
системата на света. Това са 
практикуващи вярващи, при-
годили вярата си към света.

Наличието на тези две 
отделни и несъвместими по-
между си човешки култури 
е причина за обособяването 
на две ясно очертани групи 
от вярващи в съвременната 
църква. Първата група об-
хваща мнозинството на тези, 
които служат на Бога отдалеч 
и са под влияние на култу-
рата на разума. Те търсят 
да приспособят своята вяра 
към светските си желания. 
Втората група вярващи са 
малцинството - онези, които 
твърдо стоят на позицията 
на културата на духа. Някои 
от тях са били освободени 
чудотворно от изключително 
силно заробващи връзки със 
света, но въпреки това нямат 
желание да се върнат в него.

За двата вида вяра в човешката духовност

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

Да прогледаме
за чудесата!

Пастор Едуард 
Кешишиян
„Има два начина да изжи-

вееш живота си. Единият е, 
като мислиш, че не съще-
ствуват чудеса. Другият 
е, като мислиш, че всяко 
нещо е чудо.”

Алберт Айнщайн
Независимо дали приемаме 

или отхвърляме чудесата, ние 
неизбежно живеем с тях. За-
щото много отрано в живота 
си свикваме с мисълта, че не 
можем да си обясним всичко. 
Нашият живот, съществу-
ването въобще, мисленето, 
въображението, устройство-
то на космоса, на атома, на 
живата клетка и много други 
ни изпълват с удивление и 
възхищение.

Чудото е явление, което 
протича по закономерности, 
непознати ни от представите 

и знанията, които имаме до 
момента. Вярно е, че в зависи-
мост от епохата, културата и 
разбиранията, дефинициите 
се променят. Ако един човек 
отпреди няколко столетия би 
се появил днес, със сигурност 
би възприел като абсолютни 
феномени редица неща, които 
сме превърнали в свое еже-
дневие – електроенергията, 
интернет, телекомуникация-
та, въздухоплаването и т.н.

Но безспорно съществуват 
явления, свързани с нашата 
психика, със сценария на на-
шия живот, с някои социални 
процеси, които винаги са 
били и си остават обгърнати 
с неразгадаема тайнстве-
ност. Тук помага единствено 
религията, приемайки, че 
една свръхестествена твор-
ческа сила – Бог, ръководи 
и аранжира обстоятелствата 
в живота на отделния ин-
дивид, както и на цялото 
човечество, по посока на 
съвършен и всемъдър план. 
Това Божествено ръковод-
ство вярващите хора наричат 
Божие провидение. Тъй като 
„ходовете” на Божието прови-
дение са невинаги достатъчно 
ясни за нас, необходима е 
проява на висше доверие в 
Неговите решения, което се 
нарича просто вяра. „Вярата 
е даване на твърда увереност 

в онези неща, за които се 
надяваме, убеждения за неща, 
които не се виждат... Без вяра 
не е възможно да се угоди на 
Бога, защото, който идва при 
Бога, трябва да вярва, че има 
Бог и че Той възнаграждава 
тези, които Го търсят” (Евреи 
11:1,6).

Божието Слово ни пред-
упреждава срещу духовни 
фалшификати, което озна-
чава, че не е разумно да се 
доверяваме на всяко чудо. 
С други думи, наличието на 
чудо не е достатъчна причи-
на да приемем, че се случва 
нещо божествено. „Пазете 
се да не ви заблуди някой; 
защото мнозина ще дойдат в 
Мое име, като кажат: „Аз съм 
Христос”, и ще заблудят мно-
зина... Защото ще се появят 
лъжехристи и лъжепророци, 
които ще покажат големи 
знамения и чудеса” (Матей 
24:4,5,24). Оттук логично 
следва въпросът, как да раз-
познаваме различните източ-
ници. Исус Христос посочва 
много просто правило: „По 
плодовете им ще ги познаете” 
(Матей 7:20).

Скептицизмът и атеизмът 
нанесоха дълбоки щети върху 
човешкия мироглед. Редом 
със здравословната пред-
пазливост да не бъдем подве-
дени, все повече проявяваме 
излишък от недоверие дори в 
области, в които е препоръчи-
телно и мъдро да се доверим. 

„Око да види, ръка да пипне” 
– не е най-надеждната форму-
ла за решаване на житейските 
ребуси. Често дори собстве-
ната ни логика и сетива ни 
подвеждат. Нуждаем се от 
надежден източник на истина 
и мъдрост за всички ситуации 
на живота. Хората, които са 
се обърнали към Библията 
за помощ, са намерили такъв 
сигурен съветник.

Тя разкрива първо, че светът 
е създаден от всемогъщ и ве-
чен Творец, наречен Бог. Жи-
вотът ни е вдъхнат от същия 
всемирен Разум и това е по-
редното чудо. Способността 
ни да възпроизвеждаме жи-
вота, оставяйки поколение, е 
също чудо. Библейските про-
рочества, чертаещи бъдещето 
до най-малки подробности, са 
отново белязани от свръхе-
стественото. Появата на Исус 
Христос на нашата плане-
та – Бог в човешка плът – е 
най-великото чудо. Неговият 
безгрешен живот, изпълнен 
с феноменални прояви на 
изцеления, възкресения, кон-
трол над природните стихии 
и много други, е най-великото 
знамение, дадено ни от не-
бето. Както новозаветните 
евангелия докладват, Него-
вата смърт, възкресение и 
възнесение са били съпрово-
дени от поредица необясними 
явления.

Нееднократно Свещеното 
Писание изтъква, че най-

великото чудо е промяната 
на човешкия характер. Да 
променим стария си, непра-
вилен и центриран върху 
себе си начин на мислене, 
да се обърнем към Бога и 
да възприемем като най-
важен приоритет Неговата 
воля – това Библията нарича 
обръщане, новорождение, 
възстановяване на Божия 
образ в човека. По-голямо 
чудо от това не може да ни се 
случи. „Ако не се роди някой 
отново, не може да види Бо-
жието царство” (Йоан 3:3). 
„Ако някой е в Христос, той 
е ново създание; старото пре-
мина; ето, всичко стана ново” 
(2Коринтяни 5:17).

Въпросът се състои не в това, 
че в живота ни не се случват 
чудеса. Проблемът се състои в 
това, че не сме били обучавани 
да ги разпознаем. Самите ние 
често подсъзнателно отказваме 
да ги признаем като действи-
телни, защото това признание 
би ни отвело крачка по-напред 
– да признаем, че Някой ги 
върши в живота ни. А ако има 
такъв свръхестествен Някой, 
вероятно трябва да изясним 
отношенията си с Него. Това 
обаче невинаги е толкова лесно, 
защото се налага да се откажем 
от някои свои любими стари 
навици и придобивки. Така че 
по-лесно е да отсечем: „Няма 

чудеса! Те са за наивните!”, и 
след това да продължим живо-
та си в старата инерция. Щом 
се появи някое истинско чудо 
по житейския ни път, склонни 
сме да го отречем, да го осмеем, 
дори да го „убием”, за да не на-
рушава старото ни статукво и 
да не ни безпокои с разни реше-
ния, идеали или промени.

Зависи от нас. Тогава ще 
позволим ли на чудото да 
се случи? Ще позволим ли 
на Бог да влезе в живота ни 
и да ни пресътвори по нов 
начин?

В една ориенталска исто-
рия се разказва за човек, 
който отишъл при съседа си, 
за да го помоли да му услужи 
с едно въже.

- О, да, имам въже – казал 
съседът, – но точно сега щях 
да връзвам с него купчина 
пясък.

- Но, съседе, не можеш да 
вържеш пясък с въже.

-  Напротив,  можеш – 
продължил съседът. – Можеш 
да направиш почти всичко с 
едно въже, когато не искаш да 
го заемеш на съседа си.

Драги читателю, ние с теб 
какво ще направим с живо-
та си? Когато Бог очаква да 
Му осигурим „територия, на 
която да развие Своя велико-
лепен план, какъв ще бъде 
нашият отговор?
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Градът на два континента Истанбул 
стана домакин на среща на предста-
вителки на феминистките движения от 
Европейските държави. Срещата е част 
от поредицата прояви в подкрепа на 
женитe от около 164 страни, която се 
провежда под наслов “Световен поход 
на жените”. 

Акцент на истанбулската среща 
е солидарността на европейските 
феминистки с борбата, която во-
дят за своите права туркините 
и жените от региона на Близкия 
изток.  Проявите са в областите 
борба срещу физическото и сек-
суалното насилие спрямо жените, 
проблемите на женския труд, 
гражданските движения, пробле-
мите на семейството и децата. 

Участничките в истанбулската 
среща приеха обща декларация 
и проведоха шествие на централ-

ния булевард на Истанбул “Истиклял”. 
Срещата на европейските феминист-

ки се състоя в навечерието на насро-
чения на 1 юли в Истанбул Европейски 
социален форум, в който се включиха 
и участничките в “световния поход на 
жените”. 

Брюксел е така или иначе 
столица на Европейския 
съюз, но от днес до края на 
годината - и по право, тъй 
като Белгия пое председа-
телството на Общността 
за 6 месеца. При това в 
момент, в който страната 
е пълна с проблеми...

Най-сериозният от тези 
проблеми е прастарият 
спор между фламандци 
и валонци. Техните раз-
при наскоро се изостриха 
неимоверно, проведоха се 
предсрочни избори, и до-
като победителите са затъ-
нали в трудни коалицион-
ни разговори, назначеното 
временно правителство 

трябва да управлява не 
само Белгия, но и целия 
Европейски съюз.

Страна пред 
разпад?

Що за страна е тази, в ко-
ято Малкият пикльо - сим-
волът на Брюксел, играе 
най-важната роля? Поне 
толкова важна, колкото 
бирата. И сега изведнъж 
пикльото се оказа начело 
на Европейския съюз. Това 
поражда недоумение дори 
у самите белгийци: “Всъщ-
ност трябваше най-напред 
да разрешим правител-
ствените си проблеми и 
след това да мислим за 

Европа”, казва един мъж, 
а жената до него добавя: 
“Ако погледна към Бел-
гия като към Европа, то 
изведнъж виждам и из-
зад двете по една голяма 
въпросителна.”

Родината на шоколада 
и на пържените картофи 
е дълбоко разцепена: в 
състоящата се от френ-
скоговорящи валонци и 
говорещите фламандски 
по-богати фламандци има 
сериозни спорове за пари. 
Богатите повече не искат 
да плащат за бедните, ня-
кои говорят дори за раз-
деление на Белгия. Което 
естествено е източник на 

загриженост 
за Европа.

Но неща-
та не са не-
п р е м е н н о 
чак толкова 
мрачни, тъй 
като белгий-
ците са из-
вестни като 
талантливи импровизато-
ри, включително в поли-
тиката - както постоянния 
президент на Европейския 
съюз, белгиеца Херман ван 
Ромпой. В навечерието на 
поемането на европейско-
то председателство от Бел-
гия той направи специално 
посещение при Малкия 

пикльо.

Намигване по 
време на криза

“Те се допълват перфек-
тно - пикльото като символ 
на Брюксел. Той е символ 
на радостта от живота без 
ненужна стеснителност. 
А Европейският съюз е 

символ на излъчването, се-
риозността и откритостта”, 
казва Херман ван Ромпой. 
Именно така трябва да 
се погледне на нещата. 
Белгия дава на Европа 
най-доброто, с което раз-
полага - едно намигване 
по време на криза. Поне за 
следващите 6 месеца.

Малкият пикльо 
начело на ЕС
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Международният трибу-
нал за военни престъпления 
в Хага ще призове супер-
модела Наоми Кембъл да 
даде показания за “кървав 
диамант”, който й е пода-
рен от бившия президент 
на Либерия Чарлз Тейлър. 
Делото срещу Тейлър за-
почна през 2008, като той е 
обвинен, че е финансирал 
войната в съседната Сиера 
Леоне, продавайки оръжия 
срещу нелегално добити 
диаманти.

Международният три-
бунал издаде призовка за 

явяване на Наоми Кембъл в 
съда. Супермоделът трябва 
да отговори на твърденията 
на актрисата Миа Фароу, 
че е получила диамант от 

Тейлър по време на вече-
ря в дома на бившия юж-
ноафрикански президент 
Нелсън Мандела през сеп-
тември 1997. 

Наоми Кембъл е призована 
за свидетел в Хагаза свидетел в Хага

Бившият 
президент 
на Либерия 
Чарлз Тейлър 
по време на 
процеса срещу 
него

За любовта няма грани-
ци - тя не признава нито 
възраст, нито служба, нито 
пол. Най-прясното до-
казателство за максимата 
е исландската министър-
председателка Йохана Си-
гурдардотир, която сключи 
брак с дългогодишната 
си партньорка. Така 67-
годишната дама стана 
първият в света правител-
ствен лидер с официален 
еднополов брак, предаде 
Ройтерс.

Сигурдардотир и пи-
сателката Йонина Леос-
дотир се оженили в не-
деля, в деня, когато в сила 
влезе нов закон, който 
определя брака като съюз 
между двама дееспособни 
възрастни, независимо от 
техния пол. За сватбата 
обаче стана известно едва 
вчера. “Този закон е повод 
за празник за всички ис-
ландци и аз се възползвах 

от него”, заяви Сигурдар-
дотир в послание, прочете-
но на църковната служба, 
с която бе отпразнуван 
новият закон. Въпреки че 
лютеранската исландска 
църква бе разделена по 
въпроса за еднополовите 
бракове и църковният 
й конгрес през април не 
подкрепи единодушно но-
вия закон, епископът на 
Исландия призова всички 
енорийски свещеници да 
спазват закона.

Двете дами съжител-
стват като “регистрирани 
партньорки” от 2002 г. 
насам. Семейният живот 
не им е никак чужд, тъй 
като имат зад гърба си 
дълги хетеросексуални 
бракове. Сигурдардотир 
има двама синове, а неж-
ната й половинка - един. 
Йонина Леосдотир е добре 
позната на обществеността 
в Исландия. Тя е писател-

ка, журналистка, автор 
на пиеси и биографии. 
Нейното име и данни за 
вече законната съпруга на 
министър-председателката 
са качени дори на сайта на 
парламента, където е посо-
чено, че живеят заедно. 

Сигурдардотир, която 
дойде на власт през фев-
руари 2009 г., е първият 
държавен глава в света, 
който не крие сексуалната 
си ориентация. Въпреки 
това тя не обича да й се 
бъркат в личния живот, а 
сънародниците й не смеят 
да правят коментари за 
хомосексуалността й.

Исландия осъмна
с две първи дами

Германците 
затъгуваха 
по марката
Повече от половината 

германци тайно тъгуват 
по дойче марката. 8 годи-
ни след въвеждането на 
еврото 51,4% от немците 
искат да се разплащат 
със старата си валута, 
показва допитване на ин-
ститута Ипсос, цитирано 
от АФП. По-настоятелни 
са гражданите на Западна 
Германия, 52% от които 
настояват за връщане на 
марката. В източната част 
на страната по бившата на-
ционална валута тъгуват 
48%. Значителна разлика 
има между възрастовата 
категория 50-64 години 
и младежите между 16 и 
29-годишна възраст, от 
които съответно 56 и 42% 
се обявяват за връщане на 
дойче марката.
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Британската бижутерска 
компания Boodles пред-
стави наскоро най-скъпия 
шах в света. Оценяваният 
на повече от 5 млн. паун-
да (над 7,5 млн. долара) 
комплект от 32 фигурки и 
самата шахматна дъска са 
изработени от злато, пла-
тина, диаманти, рубини, 
сапфири, перли и други 
скъпоценни камъни. Тежа-
щата 165,2 грама фигурка 
на единия цар е изработена 
от 18-каратово жълто зла-
то, инкрустирано със 73 
рубина, 146 сапфира и 748 
диаманта. 

Украсената също с мно-
жество диаманти дъска, на 
която се разиграва партия-
та, е изработена от злато 
и платина. Четирите топа 
са изработени като спира-
ловидно извити фигурки 
от 16-каратово злато или 
платина с диамантено по-
критие. Златната корона в 
горната част на топа с фор-
мата на крепостна стена 
също е обсипан обилно с 
диаманти. Двете армии от 
по 8 пешки са изработени 
от платина или злато. На 
върха на фигурките са мон-

тирани големи бели или 
черни перли. Същинско 
произведение на ювелир-
ното изкуство са фигур-
ките на конете еднорози 
от злато или платина. Ро-
говете на главите на изпра-
вените на задните си крака 
жребци са покрити със 
сини сапфири, а опашките 
и гривите са поръсени със 
ситни диаманти. 

Семейната бижутерска 
компания Boodles е осно-
вана през 1798 г. В момента 
тя се ръководи от братята 
Никалъс и Майкъл Уейн-
райт. Никалъс се занимава 
с дизайна на изделията и 
подбора на скъпоценните 
камъни, а Майкъл ръко-
води административните 
дела на фирмата. 

Британци направиха 
шах за 7,5 млн. паунда

Европейските феминисти 
на среща в ИСТАНБУЛ
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Готвят алтернативни трасета за през лятото

Ексшеф на парламента получи Ексшеф на парламента получи 
година условно за убийствогодина условно за убийство

България отново об-
мисля да закупи упо-
требявани изтребители 
Ф-16, съобщи интернет 
изданието «F-16.net». 
Въпросът е бил обсъден 
по време на среща на 
българския министър 
на отбраната Аню Ан-
гелов със секретаря на 
военновъздушните сили 
на САЩ Майкъл Донли. 
Изданието припомня, 
че преди четири години 
българското правител-
ство също е проучвало 
възможността да заку-
пи изтребители втора 
употреба от САЩ. Ми-
нистърът на отбраната 
Аню Ангелов съобщи, че 
следващата година ще 
бъде обявен конкурс за 
закупуването на много-
целеви изтребител. Все 
още не е ясно обаче дали 
в заданието на конкурса 
ще бъде заявено жела-
ние за придобиване на 

нов изтребител или вто-
ра ръка, каквито са F-16. 
Началникът на Щаба на 
отбраната ген. Симе-
он Симеонов обяви, че 
България трябва да за-
купи нови многоцелеви 
изтребители, а не «втора 
ръка» независимо от 
големите разходи.

О т  д р у г а  с т р а н а , 
не е ясно и колко из-
требители ще закупи 
страната ни. България 
може да избира сред 
ф р е н с к и те  « Ра ф а л » , 
шведските «Грипен», 
«Юрофайтър» на кон-
сорциума ЕАДС и дру-
ги. Наскоро шведите 
обявиха, че предлагат 
изтребители JAS-39C/D 
Gripen за България на 
същата цена като вто-
ра ръка изтребители 
F-16.

България може 
да закупи 
изтребители
Ф-16

Софийският градски съд даде 
ход на делото срещу бившия пред-
седател на Народното събрание 
Борислав Великов. Той е подсъдим 
за катастрофата, която се случи на 
12 декември 2009 г. малко преди 
13.30 часа на права отсечка между 
столичните квартали «Илиянци» и 
«Требич». Тогава Великов се удари 
челно в движещ се насреща му 
«Москвич». При катастрофата за-
гина шофьорът на москвича - 42-
годишният Славчо Тодоров.

Борислав Великов се призна 

за виновен и делото се 
разгледа при съкратено 
съдебно следствие. Впо-
следствие съдът призна 
бившия председател на 
парламента Борислав 
Великов за виновен и го 
осъди на една година за-
твор условно с три годи-
ни изпитателен срок.

По-рано прокурату-
рата поиска едва три 
години условна присъ-
да за Борислав Вели-

ков, с 5-годишен 
изпитателен срок, 
с ъ о б р а з я в а й к и 
се с чистото му 
съдебно минало. 
Според прокура-
турата, Борислав 
Великов е могъл 
да предотврати ка-
тастрофата, като 
спре опасното из-
преварване.

Роднините на за-
гиналия са предя-
вили граждански 

искове на обща стойност 400 
000 лева. Борислав Великов 
се е движел с висока скорост 
и е предприел неправилно 
изпреварване, сочеха първо-
началните данни от разслед-
ването. 

Аню Ангелов

Борислав 
Великов

ЛЯТО ЛЯТО 

Предприети са мерки от страна на 
КАТ за облекчаване на трафика през 
лятото, съобщи пред журналисти 
министърът на вътрешните работи 
Цветан Цветенов. «Изработва се 
план за създаване на алтернативни 
трасета с оглед на натовареното 
движение през летните месеци», 
уточни Цветанов. «Обичайно най-
натоварено през лятото е движе-
нието по магистралите и по пътя 
Калотина-Капитан Андреево от 
преминаващите транзитно през 

страната граждани от ЕС, голяма 
част от които са от турски произ-
ход. Друга натоварена отсечка е 
Петолъчката-Карнобат, където има 
сериозна концентрация на пътно-
транспортни произшествия», допъ-
лни вътрешният министър и изрази 
надежда до месеци да бъде изграден 
последният участък от магистрала 
«Тракия», която ще даде допълни-
телна възможност за облекчаване 
на интензивното движение през 
летния сезон.

Почти 10 000 души 
взеха българско 

гражданство 

496 молби за български па-
спорт одобри на поредното си 
заседание Съветът по граждан-
ство, съобщи Божидар Дими-
тров, министър без портфейл. 
411 от одобрените молби за 
българско гражданство са на 
граждани от Р. Македония, 20 
молби са от Украйна, 18 – от Ру-
сия, 13 – от Албания. По 4 молби 
са от Молдова и Аржентина. 
Одобрени са 3 молби от Уруг-
вай, по две – от Беларус и Ирак. 
По един сириец, йорданец, ли-
ванец, суданец, афганистанец 
също са поискали и на днешното 
заседание са получили българ-
ско гражданство. «От началото 
на 2010 година общо около 9800 
души са получили българско 
гражданство», похвали се ми-
нистърът без портфейл.
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1,36 млрд. лв. е дефицитът
в бюджета в края на май 

Милиард и 360 милиона лева е дефицитът в бюджета към края 
на май. За месеца е отчетен минимален дефицит от 60 млн. лева, 
което е наполовина в сравнение с май миналата година, съобщи 
финансовото министерство. Приходите са с 35 процента по-малко 
от планираните, докато разходите в сравнение с май 2009 г. са по-
вече поради социалните и здравноосигурителните плащания. 

Фискалният резерв е 6 млрд. и 600 млн. лева.

Потеглилият от Анкара в края 
на миналия месец «Балкански 
експрес» вчера пресече българо-
турската граница през граничния 
пункт «Капъ Куле». Специалният 
влак ще обиколи 9 балкански 
държави и 22 града. Инициати-
вата е на турското национално 
радио и телевизия и турските 
държавни железници. 

Тръгналият от Анкара „Балкански 
експрес“ пристигна в България Над 300 души са загинали при 

катастрофи от началото на 2010 Всеки ден екип ще излъчва 
директни предавания от гари-
те, където експресът ще спира. 
Под наслов «С влак промяната 
на Балканите» програмите ще 
разказват за икономическите, 
социалните, политическите и 
културните промени в балкан-
ските страни и ще представят 
известни личности. Първото 

д и р е к т н о  п р ед а в а н е 
на балканския експрес 
ще бъде на българска 
територия. В него ще 
участва и известната 
д ж а з  п е в и ц а ,  р од о м 
от България, Йълдъз 
Ибрахимова. 

След балканската оби-
колка в Турция компози-
цията ще се завърне на 19 
август от Гърция.
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От началото на 2010 г. до края 
на юни 342 души са загинали 
при пътнотранспортни про-
изшествия в България, обяви 
вътрешният министър Цветан 
Цветанов по време на парламен-
тарния контрол. Цветанов от-
чете мерките, които МВР взима 
за намаляване на катастрофите 
в летния сезон. В сравнение със 
същия период на 2009 г. жертвите 
по пътищата в България през 
2010 г. са с 52 по-малко, но като 
цяло най-много загинали има в 
резултат на катастрофи с леки 
коли - от всичките 342 жертви 
250 са пътували в такива автомо-
били, уточни министърът.

Още от февруари МВР прилага 
план, свързан с безопасност-
та по пътищата през летните 
месеци, обясни още Цветанов. 
Създадена е организация за раз-
полагане на допълнително слу-
жители по пътищата във връзка 
с предстоящия пик 
на транзитно пре-
минаващи т урски 
граждани на терито-
рията на България от 
и за държави от ЕС. 
Най-натоварен в това 
отношение е пътят 
между Карнобат и 
«Петолъчката», съоб-
щи министърът.

Бетоновоз уби на място 64-годишната шотландка 
Розмари Колдбърн на входа на черноморския ку-
рорт «Свети Влас”. Инцидентът е станал към 21.00 
часа в четвъртък. Съпругът й Джеймс Колдбърн 
(56 г.) е ранен без опасност за живота и се намира 
в бургаската болница заедно с шофьора на тежко-
товарното возило - Радко Радков. Той е в шок и 
няма сериозни наранявания. Чужденците се при-
бирали в апартамента си, когато тежката машина 
връхлетяла върху тях. 

Въпреки че в курорта е забранено строител-

ството през летния сезон, то продължава да се 
извършва незаконно, предимно нощем. По инфор-
мация на полицията шофьорът на бетоновоза не 
спрял на контролния пункт на входа на курорта, 
който не пропуска вътре да влизат тежки машини. 
В опита си да избяга от полицаите шофьорът за-
губва контрол над автомобила, който се врязва в 
крайпътна сграда и се преобръща. До късно през 
нощта автокран, изпратен на мястото на инци-
дента от ‘’Гражданска защита», не успя да изтегли 
машината.

ДРАМА
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Димитър Манолов:

Май има сценарий за 
съсипване на държавата

Главният 
приносител 
на тези идеи 
е министър 
Симеон Дянков, но 
участват 
и други членове на 
правителството, 
казва 
вицепрезидентът 
на „Подкрепа” 
пред агенция “Блиц” 

- Г-н Манолов, синдикатите 
прогнозират ежегодно, че ни 
очаква гореща есен. Може ли 
да се очакват протести през 
есента на 2010 г.?

- Винаги може да се очакват 
протести. Те са възниквали, дори 
и когато на пръв поглед е из-
глеждало, че нищо не може да се 
случи, а то изведнъж се случва. 
Ако говорим за някакви трайни 
тенденции, ще видим какво ще 
стане с цените на тока, парното, 
газа... Това, което мен ме сму-
щава в цялата тази работа, е, че 
почва да ми се струва, че някой 
нарочно ни ги прави тези работи 
и не мога да разбера защо.

- Кои работи?
- Всичките тези негативни 

неща, които почват да ни се случ-
ват, вече почвам да си мисля, че 
не са от глупост, а нарочно ни 
се правят в рамките на някакъв 
бъдещ сценарий, за който, раз-
бира се, мога да начертая по-
редица такива виждания, но не 
мога да го говоря пред вестници, 
рано ми е, не ми стига знание.

- Включително и вдигането 
на енергоцените, за да бъдат 
изправени хората и бизнесът 
на нокти?

- Да. И да бъде разсипана 
държавицата, но защо - не знам. 
Защо - ми е трудно да кажа. Ако 
знаех защо, връщайки се назад, 
лесно ще стане.

- А кой?
- Тези, които взимат реше-

нията.
- Кой взема решенията?
- Ами такива, дето ги избираме 

да взимат решения. Финансо-
вият министър Симеон Дянков 
е главният приносител. Има и 
други членове на правителство-
то. Хора, които си казват: защо да 
ремонтираме нещо, като можем 
да го съборим и да почнем на-
ново...

- В смисъл - няма външен 
фактор?

- Тези, дето ги избираме, ни-
кой не знае в какви релации са 
с такива, които не избираме, но 
които обаче в крайна сметка... 
Може да идва и отвън.

- Това, което казвате, звучи 
много сериозно...

- Ами нека да звучи сериозно. 
Страх ме е много. Но не мога 
да допусна, че е възможно и 
нормално такива неща да се 
случват тогава, когато... Известно 
е - аз съм два дни тук, два дни в 
Брюксел, и живея в два “паралел-
ни” свята - това тук е абсурдно, 
това просто не е възможно. Не 
може да е от глупост. Не може 
да е от незнание. Страх ме е, че 
е от злонамереност. Сега засега 
само гледам.

- Повтаряте, че може да има 
сценарий, злонамерен?

- Би могло, така ми се про-
вижда. Или е поставена цел. Не 
може някой да е чак толкова 
глупав. Кой ще ме убеди мен, че 
цените на газа и на тока трябва 
да стигнат до тези нива? Никой 
не може да ме убеди.

- Какво друго визирате освен 
цените на енергоносителите?

- Те са купчина неща - което и 
да хванеш, отиваш там. Нещата, 
които се вършат в здравеопаз-
ването, нещата, които се вършат 
къде ли не.

- В общинските администра-
ции?

- В общинските администра-
ции също, да речем. То е, откъ-
дето се пипне, и все там отива, 
защото всичко се събира накрая 
в един фокус.

- Каква би била крайната 
цел на тези злонамерени дей-
ствия?

- Е, не мога дажа. Аз, ако знаех, 
щеше да ми е по-лесно да анали-
зирам целия процес.

- Ами вие най-трудното сте 
го направил.

- Че съм почнал да се съмня-
вам?

- Да.
- След като съм започнал да се 

съмнявам, ще започна и повече 
да внимавам и може някой път 
пък да стигна този извод, но аз 
съм много малък, за да мога да 
ги кажа със сигурност тия неща 
- нямам достъп до изходните 
данни.

- Симеон Дянков каза, че от 
април България е започнала 
да излиза от кризата. Вашите 
впечатления какви са?

- Аз гледам Дянков много да 
не го слушам какво говори. В 
началото имах неблагоразумие-
то да се заслушвам сериозно 
в това, което говори, но бързо 
ми мина.

- Министърът на труда Тотю 
Младенов се хвали как безра-
ботицата пада. Вашите вижда-
ния за пазара на труда какви 
са?

- Ние не може да имаме дру-
ги виждания извън неговите, 
тъй като няма и как да имаме 
собствена система за такова 
детайлно наблюдение на тру-
довия пазар. Имаме разлика 
във вижданията не само с този 
министър, а и с всички отпреди. 

До толкова до колкото под без-
работни ние и те не разбираме 
едно и също нещо. Те разбират 
под безработни тези, които са 
регистрирани, ние под без-
работни разбираме тези, които 
няма какво да работят. Тук има 
твърде сериозна разлика. Това, 
което напоследък се изнесе като 
данни, трябва да заостри нашата 
тревожност, защото безработи-
цата намалява, обаче намалява 
и заетостта. Това значи, че тези 
хора, които са били на борсата 
на труда, някъде са изчезнали, 
не са на българския трудов па-
зар или е твърде възможно да 
са прелетели в сивата част на 
икономиката.

- Има ли основания за опти-
мизъм в това, което се говори 
в официалната статистика 
за безработицата, или се из-
ползва сезонният фактор, 
за да се трупат политически 
дивиденти?

- На мене ми се струва, че 
по-скоро има този път тренд на 
намаление на безработицата, 
най-малкото защото се увеличи 
българският износ, което е до-
статъчно надежден индикатор 
и той може да доведе до извода, 
че наистина се наемат повече 
хора на работа. Извън това, 
което вече споменах, че и доста 
хора отново заминаха нанякъде, 
извън България.

- Сега на дневен ред е пен-
сионната реформа. Говори се 
за вдигане от 1 юли 2011 г. с 
три години на осигурителния 
стаж за пенсиониране. Това 
изведнъж ли ще бъде напра-
вено?

- Не, това ми се вижда абсур-
дно. Това е нещо, срещу което ще 
се борим до последно с цената 

на каквито и да било скандали, 
с когото и да било. Тука няма 
наши, няма ваши. Тук говорим 
за други неща.

- Няма ли алтернатива вди-
гането на стажа с три години 
сега?

- Нека да не ги заключаваме 
нещата толкова категорично, 
ще търсим всякакви изходи. 
Друг е въпросът, че реформата 
рано или късно трябваше да се 
случи, но трябваше да се случи 
след още 10 години и това, за 
което ние настоявахме - ако, 
така или иначе, ще се прави, да 
не е в рамките на допълнител-
ното натоварване на текущото 
поколение, да се отложи за по-
нататъшно поколение. Т.е. това 
увеличение да стане колкото 
се може по-плавно - да речем с 
2-3 месеца на година. Крайната 
цел е 2022 г. - тогава да станат 3 
години. На 4 години да се получи 
1 година увеличение.

- На 29 септември Евро-
пейската конфедерация на 
профсъюзите прави протестна 
демонстрация пред ЕК заради 
нейното виждане, че продъ-
лжителността на живота в 
Европа ще стане 120 г. и пен-
сионната възраст трябва да се 
увеличи. Каква е позицията на 
“Подкрепа” в този контекст?

- Съвсем скоро предстои ЕК и 
Европарламентът да изработят и 
да приемат една Зелена книга по 
пенсионното осигуряване. Там 
ще пише някакви неща, които, 
като ги прочетем, ще викаме 
какво стана сега и какво прави-
ме. Една от причините България 
да не може да се сравнява с 
Европа това е, че в България има 
огромен човешки масив, който 
съзнателно отказва да участва 

във всичките солидарни проце-
си в държавата като принос. Но 
участва изключително ревност-
но и старателно като бенефици-
ент. Това отличава България от 
онези страни, защото в Белгия, 
например, в която създадоха 
преди 20 години “Сребърен 
фонд” и започнаха да мислят за 
предстоящата си демографска 
криза, в момента съотноше-
нието работници - пенсионери 
е четири към едно - четири 
работници на един пенсионер. 
Белгийците пищят, че са в де-
мографска криза. В България 
съотношението е 1,3:1. Ние го 
направихме с ляв крак “Сребъ-
рният фонд” миналата година, 
той още не работи, не му е 
свикан управителният съвет. 
Ние продължаваме твърде 
много да се различаваме от 
ЕС. Във Франция това, което 
взриви държавата, е желание-
то на правителството им да се 
пенсионират на по 63 години. 
Нещо, което направихме ние 
преди 10 години, но при нас го-
лемият проблем е този огромен 
човешки масив, който не уча-
ства в никакви привносителни 
процеси в държавата.

- Този прословут близо 1 
милион неосигурени ли има-
те предвид?

- Неосигурени звучи добре. 
Той ни фокусира върху по-
голямата, по-едрата част на 
нещата. Но ето това е - близо 
1 милион човека не участват в 
нищо, не участват в приноса. А 
те са ревностни потребители. 
Най-ревностните!

- Означава ли всичко това, 
че като цяло “Подкрепа” е 
готова да даде рамо на пра-
вителството за замислената 
реформа?

- Нека да сме наясно, рефор-
мата, която беше направена 
през 2000 г., беше половинчата 
и не е цялостна. Увеличи се пен-
сионната възраст с 3 години за 
мъжете, с 5 за жените. Трябваше 
да се направи първа стъпка и 
втора - някъде по-нататък. Друг 
е въпросът, че специално ние си 
представяхме тази втора крачка 
като потребна някъде през 2020 
г., а не 2010 г.

- Не ли е много за едно по-
коление да се направи това в 
рамките на 10 години?

- Ето това е големият про-
блем, но това е проблем, който 
го създадоха политиците, като 
години наред намаляваха оси-
гурителните вноски и дестаби-
лизираха системата. Затова ще 
се борим с цената на всичко 
срещу вдигането на стажа за 
пенсия от 1 юли 2011 година.

Димитър Манолов е роден на 23 август 1958 г. в 
София. Магистър инженер е по строителство на 
сгради и съоръжения. Специализирал е “Частни 
пенсионни схеми” във Вашингтон и “Преструкту-
риране и приватизация” в Оксфорд. От 1994 г. е 
вицепрезидент на синдиката “Подкрепа”. Член е на 
Икономическия и социален съвет, на Европейския 
икономически и социален комитет, на Надзорния 
съвет на НОИ и на ИК на Европейската конфедера-
ция на профсъюзите.
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Държавна поща е имало 

и в Персия, и в Римска-
та империя. Началото на 
пощенски съобщения за 
държавни нужди в Бълга-
рия е положил Хан Крум 
(803-814) - по римски об-
разец. Тогава кореспон-
денцията е била приви-
легия на владетелите и на 
богатите. 

Днес писмото е пряко 
отражение на човешка-
та душевност. То засилва 
контакта между хората, 
спомага за взаимното опо-
знаване на страни и наро-
ди. Техническият прогрес 
се оказа безсилен пред 
него: телексът, радиото, 

звуковата техника и видео-
техниката, електронната 
поща не могат да заменят 
истинското писмо! Никой 
не знае кой, кога, къде и за 
кого е написано първото 
писмо. Неизвестни са по-
дателят и получателят му. 
В Анкара, в Национал-
ния музей на Турция, се 
съхранява най-дългото 
писмо. То представлява 
пергамент, дълъг 10 метра. 
Изпратено било през ХVI 
век от персийския шах до 

султан Сюлейман Велико-
лепни.

В една статия от 1933 г. 
Александър Жендов пише: 
“Историята на всяка стра-
на човек може да прочете 
не само в книгите, но и в 
колекцията от пощенски 
марки. Защото, особено 
днес, марките не са вече 
пъстри книжки, които са 
годни само за търговия 
или за игра на малки деца, 
а документи, които често 
пъти говорят на съвърше-
но понятен език. Разбира 
се, човек трябва да умее 
да разчита този език и 
понякога, тъй да се каже, 
да чете между марките.” 

Предполагам, че с това 
твърдение на бележития 
ни художник ще се съгласи 
всеки филателист. Мар-
ките върху пликовете на 
кореспонденцията, която 
получаваме от населените 
места в България, как-
то и от най-отдалечените 
кътчета на планетата, са 
своеобразни страници от 
летописа на времето - ми-
нало, настояще и бъдеще. 
Те са държавни знаци, чрез 
които се заплаща предва-
рително таксата за прена-
сянето на пощенска коре-
спонденция по определена 
тарифа. 

ПОЩЕНСКИЯТ ПЛИК
е изобретен в 1820 г. от ан-
гличанина Брюър, а първи-
ят със залепена върху му 
марка се появява в Петер-
бург през 1845 г. Първата 
пощенска марка е направе-
на в Англия през 1840 г. по 
идея на сър Роуланд Хил. 
Две години преди него 
австрийският пощенски 
чиновник Ловренц Кошир 
имал подобна идея, но тя 
не била реализирана. Тога-
ва прикрепвали марката на 
плика с червен восък или 
я забождали с карфица. В 
друго отношение Австрия 
е първа: през 1851 г. там се 
появяват и са въведени в 
употреба първите “вестни-
карски” марки в света, из-
вестни под името “мерку-
рии”. През октомври 1869 
г. в Австрия се появяват 
първите в света пощенски 
картички. Пак Австрия 
през пролетта на 1918 г. 
отпечатва първите марки, 
предназначени за редовна 

въздушна поща по линията 
Виена-Краков-Лемберг. 
Австрийски са и първите 
марки със сюжет пейзаж! 
Техен творец е прочутият 
график Коломан Мозер. 
Годината е 1906-а.

ЕДНА ОТ НАЙ-
СТАРИТЕ ПОЩИ

е била руската, но и тя е 
служела както в другите 
страни - само за държавни 
нужди, била е привилегия 
за знатните хора и бога-
тите търговци. Първата 
руска пощенска марка се е 
появила на 1 януари 1858 г. 
- номинал 10 копейки, пра-
воъгълна, неперфорирана, 

със сюжет изображение на 
държавния герб на Русия 
на фона на разгърната ман-
тия с корона. Преди Осво-
бождението ни от турско 
робство в българските 
земи се употребявали по-
щенски марки, издадени от 
Турция, Русия, Франция, 
Австро-Унгария и др. 

РОЖДЕНАТА ДАТА 
НА „САНТИМИТЕ” - 

първите български по-
щенски марки, е 1 май 
1879 г. Те са изработени и 
отпечатани в Петербург 
от тънка хартия с гребе-
новидно назъбване и во-
ден знак в пет стойности 
- 5, 10, 25 и 50 сантима 
и 1 франк. Изобразяват 
лъв, изправен на задните 
си крака - национален 
символ на борба и сво-
бода. Първите пощенски 
картички (карти - т.нар. 
отворени писма), били 
пуснати в употреба през 
декември 1879 г. 

„Богомиле,  полу чих 
марките. Тук прилагам 
няколко серии в отделни 
пликчета за г. Киселев. 
Предай му ги. Върху плик-
четата е означена цената 
им (не номиналната). Те са 
от мене, от Фурнаджиев и 
от Минков. Ще бъдем при-
знателни на г. Киселев, ако 
ни прати приблизително 
на същата стойност - 
серии за всеки един поот-
делно. По негов избор. 

Ангел Каралийчев”
Това писмо до Богомил 

Нонев на един от видните 
ни писатели-колекционери 
е от 1941 г. То разкри-
ва неизвестна страница 

от живота на тримата ни 
бележити майстори на 
художественото слово. 
Към техните имена мо-
жем да добавим и името 
на Елин Пелин, който е 
бил не само колекционер 
на пощенски марки, а и 
един от основателите на 
Българското филателно 
дружество в София през 
1925 г. В спомените си 
неговият близък приятел 
Тодор Боров твърди, че Пе-
линко бил “тънък познавач 
на българската пощенска 
марка”. До него са се до-
питвали дори търговци на 
марки в София. 

НАЙ-СТАРАТА 
ПОЩЕНСКА КУТИЯ

се съхранява в един музей 
в град Кейптаун в Южно-
африканската република. 
Тя всъщност представлява 
широка каменна плоча. На-
ходчиви моряци още през 
ХVI в. приспособили някол-
ко каменни плочи за пощен-
ска кутия на най-южната 
точка на Африка, наречена 
“Нос на бурите”, известната 
ни днес “Добра Надежда”. В 
тази “кутия” оставяли пис-
ма и съобщения, написани 
на различни езици. Получа-
телите - моряци или близки 
техни хора, били известява-
ни след неопределено време. 
Много по-късно, в началото 
на ХVIII в., плавателните 
съдове били снабдени с 
пощенски кутии. В приста-
нищните градове на видно 
място в опушените кръчми 
и странноприемници били 
окачени брезентови или 
конопени торби. Моряци-
те безкористно вършели 
пощенски услуги, прена-
сяли писмата през океани 
и морета.

Първата пощенска кутия 
в света била поставена на 
улица “Сен Жак” в центъра 
на Париж през 1653 г. по 
нареждане на Де Валие 
- главен икономически 
съветник на Людвик ХIV. 
Тази непозната новост за 
времето си много бавно 
ставала популярна, защото 
хората се страхували от по-
сегателства и бруталност 
от страна на полицейските 
служители. В Германия 
първите пощенски кутии 
били поставени в Берлин 
през 1766 г., а в Дрезден и 
Лайпциг - едва в 1824-1825 
г. В Русия - четвърт век по-
късно! Пощенските кутии 
в България изчезнаха от 
трамваите, а все по-рядко 
се срещат и по улиците. 

КАКВА
Е ИСТОРИЯТА ИМ

У НАС И ПО СВЕТА? 
В Париж те били вграж-

дани в най-долната част на 
електрическите стълбове. 
В Швейцария ги монти-

рали в здрави и тежки 
металически шкафове, в 
Австрия имало специално 
назначени пощальони, 
които ги разнасяли по ули-
ците и площадите върху 
раменете си. В Германия ги 
майсторели дърворезбари. 
За пръв път пощенски ку-
тии с надпис “Бърза поща” 
били използвани в Лондон; 
в САЩ и в Германия ги 
закрепвали към влакове, 
параходи и др. превозни 
средства. С въвеждането 
на въздушната поща започ-
нали да боядисват кутиите 
в светлосиньо. Първите 
писма “Par avion” до Бълга-
рия пристигнали с първия 

полет Виена-София на 24 
април 1928 г.

След като ратифицира 
пощенската конвенция от 
Париж, България е призна-
та за член на Всемирния по-
щенски съюз на 1 юли 1879 
г. По това време се появила 
първата ни пощенска кутия 
с желязна конструкция, от-
горе със здрав метален ка-
пак. През пролетта на 1881 
г. в столицата на Източна 
Румелия били поставе-
ни първите три пощенски 
кутии, а на 1 март 1882 г. 
била открита първата под-
вижна пощенска станция 
по железопътната линия 
Русе-Варна, като от двете 
страни на пътническите 
вагони били монтирани 
пощенски кутии. 

В София от началото на 
1919 г. събирането на пис-
мата от кутиите ставало 
моторизирано - кореспон-
денцията се обработвала 
три пъти на ден! На трам-
вайните мотриси пощен-
ските кутии се появили 
през 1932 г., а на автобуси-
те, обслужващи всички су-
хопътни пощенски пътища 
в страната - през 1938 г. 
Писмата, пускани в трам-
вайните кутии, на съби-
рателните пунктове били 
подпечатвани със специ-
ално клеймо - двукръгово, 
32 и 28 мм, с текст на кири-
лица: “По трамвая/София”, 
с едноредна дата - ден, 
месец, година и час. Инте-
ресна е системата за пре-
поръчана кореспонденция. 
Пликовете са франкирани 
с необходимите марки (3 
лв. за периода 1935-1944 
г.) и върху тях е бил залеп-
ван правоъгълен етикет с 
текст: “Препоръчано. На 
моя отговорност.”

Тези писма били допъ-
лнително обработвани в 
пощенската станция на 
гара София, където е по-
ставян правоъгълен печат 
с текст: “ГАРА-СОФИЯ-
SOFIA-GAREУ”.

НАЙ-ГРЕШНАТА 
ПОЩЕНСКА МАРКА

в родната филателия е ку-
риозът “Обърнатата кон-

ница”. Марколюбителите 
познават френската марка 
“Мариана сеячката” от 1903 
г., където Луи Оскар Роти 
я изобразил да сее зърно 
срещу вятъра. Въпреки 
грубата грешка марката 
продължила да се отпечатва 
и през втората половина на 
ХХ век. На първите марки 
на Чехословакия от 1918 
г. известният художник 
Алфонс Муха изобразил 
изгряващото слънце от за-
падната страна на пражкия 
Храдчани. Друг художник, 
създавайки проекти за мар-
ки на остров Мартиника, 
през 1908 г. нарисувал из-
гряващото слънце от юг 

на форт Франс. Световен 
рекордьор по грешки е ита-
лианската марка от 1956 
г., пусната в употреба по 
случай 50-годишнината от 
създаването на Симплон-
ския тунел. Първата грешка 
в тази марка е, че тунелът е 
бил прокопан за електри-
чески влакове, а на марката 
се вижда как от него излиза 
парен локомотив, който при 
това се движи по десния ко-
ловоз! Тунелът е облицован 
с керамични плочи, но това 
е станало 17 години по-
късно. И още - по близкото 
шосе пътува италианска 
пощенска карета, но тези 
екипажи фактически са се 
движели по друг маршрут 
- през прохода Сен Готард, 
а не през Симплон.

Тази година се навъ-
ршва едно столетие от 
надпечатката “1910” върху 
пощенската марка “Цар 
Фердинанд 1901 година”, 
която е била в многомили-
онен тираж, предназначена 
за кореспонденция. Този 
случай не е единствен, а 
честа практика на пощата 
ни след Освобождението. 
На филателистите са до-
бре известни причините 
за “вторите” издания на 
тези марки. 

По-възрастните българи 
може би не са забравили 
първите български марки 
след Девети септември 
1944 г. Те също бяха надпе-
чатки върху марки с герба 
на династията и монарха. 
Първата е с боеви надпис: 
“Всичко за фронта”. Вто-
рата серия марки, излязла 
на 15 февруари 1945 г., е 
също надпечатка с боен 
самолет и ОФ. Колкото и 
наивно да ни звучат днес 
тези лозунги: “Събирайте 
старо желязо”, “Събирайте 
всякакви парцали”, “Съби-
райте хартиени отпадъци”, 
немотията ги бе родила. 
Защото от старо желязо 
са изливани куршуми и 
плугове, от хартиените 
отпадъци се получаваше 
хартия, а старите парцали 
се преработваха в тъкани 
- слаби, грозни, но крайно 
необходими за дрехи...

Марките казват много, 
ако можем да ги чуем

Световният пощенски съюз въвежда правилото, 
задължаващо на марките да се указва страната 

издател с латински букви. Великобритания, като 
първата в историята страна, използваща марки, 

е била освободена от спазването на това правило. 

В България пощенски 
марки започват да 

се използват след 
Освобождението, 

като първите марки 
са имали номинал 5 

сантима, тъй като все 
още не е съществувала 

българска парична 
единица. 

Първият, 
първата, 
първото... 

1885 г.  -  в Пловдив 
Христо Г. Данов издава 
първия албум за пощен-
ски марки “Цял свят”.

1891 г. - в Панагюрище 
Анастас Хаджикирилов 
започва издаването на 
първото филателно спи-
сание “Тимброфил”.

1893 г.  -  в Пловдив 
е  учредено първото 
българско филателно 
дружество.

1938 г. - в София е орга-
низирана първата офици-
ална филателна изложба; 
издаден е филателен “Ал-
бум за България, Източ-
на Румелия и Тракия”; 
проведен е учредителен 
конгрес на Съюза на мар-
колюбителските друже-
ства в България (от 1958 
г. - Съюз на българските 
филателисти).

1945 г. - Издадена е 
първата оригинална по-
щенска марка след Деве-
ти септември - “Славянски 
събор”, изработена от 
художника Борис Анге-
лушев.

Те са документи, които често пъти
говорят на съвършено понятен език
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Как да се вталим за идващата ваканция? Отговорът е:

С лято край софрата - лекилеки 
зеленчукови храни и много течноститечности

Като ни налегнат лет-
ните жеги, не всички си 
представят орехова сянка 
дебела. Не сънуват и чадъ-
ра на морския плаж, нито 
усойните гори тилилейски. 
Вместо това на някои им се 
привижда малък басейн, 
пълен с таратор, а в него 
плуват големи калъпи лед. 
И още някой там с бавни 
плавни движения в стил 
бруст настига една мънич-
ка чашка с умряла от студ 
мастичка. Че какво й е на 
такава картинка? 

Други народи при други 
условия се оправят с го-
рещ чай, като изравняват 
вътрешната температура 
с външната. Въпрос на 
вековни традиции и на-
вици. За българските гео-
графски ширини, дължини 
и азимути най-добре е да 
ядем плодове и зеленчуци, 
по възможност нашен-
ски, да пием по 2-3 литра 
вода. А зарзаватът да се 
мие обилно в течаща вода. 
Така някак от само себе си 
си спомняме стихчето на 
Трендафил Акациев:
Марули, марули, марули,
безкрайно зелено поле.
Сред него седи и се пули
едно възхитено теле.
Хапни си, теленце, хапни си
марули и свежа роса.
О, как ми се иска да клекна
и аз да паса.

Да, обаче ние не сме телен-
ца да хрупаме безсолни ма-
рулки. Затова ще прибавим 
към тях и други нещица. 
Който е ходил в казармата 
преди доста години, може 
да си спомни и за таратора, 
в който ролята на крастави-
цата се играеше от маруля. 
Но да вървим напред и да 
се радваме на вкусотии и в 
горещото време, от които 
можем да смъкнем няколко 
излишни килца.

ЗЕЛЕНО, ЗЕЛЕНО И 
ШАРЕНО

Тази салата е смесена, 
може да се използват как-
вито и да е свежи зелении. 
Продукти: марули, зелени 
салати, глава червен лук, 
2 моркова, 1 стрък целина, 
резен зеле, 1,5 чаени лъжи-

ци винен оцет, 1/2 чаена 
лъжица изсушен босилек 
или риган, сол и пипер, 1/4 
чаша зехтин.

Листата от маруля се на-
кисват в голям съд с вода 
или на мивката, след което 
се изцеждат. Разкъсват се 
на парченца. Нарязват се 
лукът и целината. Обелват 
се и се настъргват моркови-
те и зелето. Смесват се и се 
разбъркват. От оцета, бо-
силека или ригана, солта и 
пипера на вкус и зехтина се 
разбива дресинг, залива се 
салатата и се разбърква.

БЕЗ ТИГАН И ОЛИО
Някои домакини отдавна 

са се отказали да пържат 
тиквичките и по този 
начин избягват поте-
нето с часове около 
печката и обил-
н и т е  м а з н и 
пръски. Зато-
ва нарежете 
тиквички-
те, посо-
лете и ги 
оставете 
да се от-
ц е д я т . 
П р и -
гответе 
си голямата тава, обилно 
намаслена с олио, леко я 
наклонете чрез подпиране, 
примерно с кибритена ку-
тийка, така, че мазнинката 
да се стече пред вас. Сипете 
брашно в чинийка и сте 
готови. Всяко резенче от 
тиквичките набрашнете 
от двете страни, топнете в 
стеклото се олио и ги редете 
като турски керемидки от-
горе надолу. Като се напъ-
лни тавата, фурната вече 
е сгорещена, мятате и си 
пиете кафето, докато хва-
нат цвят от жежкото. През 
това време може да си наре-
дите и втора тава по същата 
метода. Като изстинат, си 
ги направете по любимия 
начин - с разбито кисело 
мляко с копър и чесън, със 
смачкан чесън и оцет и 
както още се сетите.

КАКВА ЧУДНА 
МОЗАЙКА

Рататуй е здравословно 
зеленчуково ястие от Про-

ванс, Франция, за което 
има много вариации. В 
тази рецепта се използва 
тенджера под налягане, за 
да се приготвят зеленчуци 
с чуден вкус и цвят. Серви-
райте като основно ястие 
със салата, сирене и питка 
или пък го сложете на маса-
та като гарнитура към месо 
или риба на грил.

Продукти: 1 средна глава 
лук, 2 скилидки чесън, 1 
зелена чушка, 1 червена 
чушка, 1 малка тиквичка, 1 
голям патладжан, 3 супени 
лъжици зехтин, 500 грама 
н а -

рязани домати, 1/4 чаша 
вода, 1/2 чаена лъжичка 
сушена мащерка, 1,5 чаена 
лъжички сол, 1/4 чаена 
лъжичка черен пипер, 2 
супени лъжици босилек, 
2 супени лъжици нарязан 
магданоз, 2 супени лъжици 
винен оцет.

Нарежете лука и на тънки 
парченца скилидките 
чесън. Почистете и наре-
жете чушките, тиквичките 
по дължина и на по-дребни 
парчета, патладжана на 
кубчета. Загрейте зехтина 
в тенджера под налягане на 
средно висока температура. 
Добавете лука, чесъна и 
чушките, докато омекне 
лукът. Добавете тиквич-
ките, доматите, водата, ма-
щерката, 1,5 чаена лъжица 
сол и 1/4 чаена лъжичка 
черен пипер. След 2 мину-
ти добавете патладжана. 
Покрийте с капака, за да се 
получи ефектът на тендже-
рата под налягане. Намале-
те температурата. Засечете 
4 минути от съскането на 
клапана. Свалете от котло-
на и изпуснете налягането 
по бързия метод. Свалете 
капака, добавете босилека 
и магданоза, сол и черен 
пипер, оцета. Сервирайте 
горещо или на стайна тем-
пература.

Кавалерът
на Блъди Мери

Който се изкушава да си 
забърка коктейл с малко 
водка и много доматен 
сок, трябва да знае поне 
две неща. Водката леко 
разширява кръвоносните 

съдове, а солта задържа 
водата в организма, което 
намалява риска от обе-
зводняване. При всички 
случаи “кървавата” Мери 
си струва да има прекрасно 
мезе от препечени филий-
ки. Брускетите с домати са 
класическо любимо лятно 
ястие. Обаче добрите бру-
скети с домати зависят най-
вече от наистина зрелите 
домати.

Продукти: 3 средни до-
мата, 6 скилидки чесън, 12 
листа босилек, щипка лют 
червен пипер (по желание), 

щипка черен пи- пер, сол на 
вкус, 3 с.л. балсамов оцет, 3 
с.л. винен оцет, 2/3 чаша 
зехтин, 8 филии бял хляб, 
по-добре ръчен. Загрейте 
фурната до 180 градуса. На-
режете доматите и счукайте 
чесъна. Добавете босилека 
и всички подправки, раз-
бийте в кухненски робот 
или с пасатор. Добавете 
зехтина и бъркайте още 
няколко минути. Наредете 
филиите хляб на фолио и 
поставете във фурната леко 
да се изпекат за 5-7 минути. 
Полейте с доматената смес 
препечените хлебчета и 
сервирайте.

Я, КАКВО ШИШЧЕ!
Някога в старата ка-

зарма, когато в закуската 
имаше и кашкавал, боецът 
забожда на вилицата си 
жълтеникавата плочка и 
я показва на жарта в печ-
ката, докато кашкавалчето 
поомекне, покапе и ръбче-
тата му покафенеят. После 
върху филийката хляб и ... 
Ох, мамо! Сега времената 
са по-модерни – затова 
пригответе си дървени 
шишчета, чери доматчета, 
малко зехтин, черен пипер. 
Кашкавалът, или друг вид 
твърдо сирене се нарязва 
на кубчета и на шишчетата 
се нанизват, редувайки с 
доматче. Пекат се на ска-
рата 10-15 мин. Готовите 
шишчета се поръсват със 
зехтин и се подправят с 
черен пипер.

Тук може да се вихри 
фантазията. Вместо със 
сирене пригответе пъстри 

з е л е н -
ч у к о в и 
ш и ш ч е т а . 
Подходящи за 
това са нарязаните 
на парченца тиквички, лук, 
чушки, патладжани, чери 
доматчета. И не пречи по-
между им пак да нанижете 
кашкавалчета, нали?

МЕЧКА ОТ ГОРАТА
Ако сте набрали в гората 

манатарки, значи знаете, че 
тя се нарича още меча гъба. 
Представете си сега мечка 
в гювече (французите имат 

елефан консоме ан тас - 
слон в паничка, но за тях 
друг път).

Продукти: 1,2 кг карто-
фи, 1 ч.ч. прясно мляко, 50 г 
краве масло, 3 щипки смля-
но индийско орехче, 3 с.л. 
зехтин, 2 скилидки чесън, 
300 г пресни манатарки, 
5 стръка магданоз, сол и 
черен пипер на вкус, 200 г 
балкански кашкавал.

Картофите се варят цели 
и необелени. Отцеждат се и 
топли се обелват. От тях се 
приготвя пюре, размесено 
с млякото, 30 г от маслото, 
смляното индийско орех-
че, сол и черен пипер. В 1 
с.л. масло, размесено със 
зехтина, за 10 секунди се 
запържват нарязаните на 
дребно скилидки чесън, 
прибавят се гъбите, наря-
зани също на дребно, и на 
силен огън всичко се кавар-
дисва 4 минути. Поръсва се 
с магданоза, посолява се и 
се подправя с черен пипер. 
Оставя се настрана. Глине-
ните гювечета се намазват с 
останалото масло, пълнят се 
до половината с картофено-
то пюре, покриват се с пласт 
от запържените манатарки, 
върху тях се подрежда на-
рязан на кубчета кашкавал 
и се запечатва с още един 
слой пюре. Гювечетата се 
пекат в гореща фурна за 
около 20 минути, докато се 
зачервят отгоре.

ТАЙНАТА НА
ЕДНА ЛАДИЯ

Продукти: 4 тиквички, 1 
стрък лук, 4 с.л. олио, 200 г 
сирене, 4 стръка копър, 1 

яйце, 
200 г консервирана царе-
вица. 

Тиквичките се разряз-
ват на две по дължина и 
се бланшират 3 минути в 
кипяща вода. Охлаждат 
се и се издълбават като 
ладийки. Нарязаният на-
ситно лук се запържва 
в олиото, след което се 
прибавя вътрешната част 
от тиквичките. Сместа се 
задушава за 5 минути. В 
подходящ съд се смесват 
сиренето, копърът, яйцето, 
запържената вътрешност 
на тиквичките и лукът, 
а накрая и царевицата. 
Тиквичките се пълнят с 
получената смес, след което 
се подреждат в намазнена 
тава. На дъното се налива 
един пръст вода и се пекат 
20-30 минути, докато по-
лучат златист цвят.

Между 
Пекин и Шанхай 

Продукти: 2 ч.ч. дългозъ-
рнест ориз, 3 стръка лук, 1 
стрък чесън, 2 тиквички, 
2-3 моркова, 2 червени 
чушки, 250 г печурки, 8 с.л. 
олио, 1 ч.л. сол, 6-7 капки 
сусамово олио. Оризът се 
поставя в купа и се залива с 
вода. Разбърква се няколко 
пъти и водата се изхвърля. 
Операцията се повтаря, 
докато водата се избистри. 
По този начин се премахва 
нишестето и оризовите 
зърна не се слепват. Оризът 
се поставя в тенджера и се 
залива с 5 чаши вода. Вари 
се на умерен огън, докато 
поеме напълно водата. Тен-
джерата се захлупва и се 
оставя да изстине. Бялата 
част на лука и чесъна се на-
рязва на колелца, а перата 
се запазват. Тиквичките 
също се режат на колелца, 
морковите на пръчици, 
чушките на кръгчета, а пе-
чурките на едри парчета. В 
по-дълбок тиган се загрява 
олиото и в него се запъ-
ржват за 30 секунди лукът 
и чесънът. Добавят се гъби-
те и морковите и при не-
прекъснато разбъркване 
пърженето продължава 
3-4 минути, след което 
се сипват тиквичките и 
чушките. След 5-6 минути 
зеленчуците се посоляват. 
Прибавя се охладеният 
ориз и се разбърква добре, 
за да се разпредели равно-
мерно между зеленчуците. 
Накрая ястието се поръсва 
със сусамовото олио и на-
рязаните на колелца пресен 
лук и чесън. 

Вкусно, лесно, здравос-
ловно...

ИГАН И ОЛИО
домдод акини отдавна 

казаа ли да пържат 
итии е и по този
бббягват поте-

совоо е около 
иии об ил-
а з на и

Затоа -
ете т
и-ии
-

н а -
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Уникална изложба в Бояна показва имането на одрисите 160160
страници страници 
лудешки лудешки 
кикоткикот
от Румен от Румен 
БалабановБалабанов

СЛОВО

Навярно малцина от нас зна-
ят какво е това рамфея. Сега 
любознателните не само могат 
да видят това древно оръжие 
на траките, но и да разберат 
как то се е използвало. Няма 
нужда да се ровят в книгите 

или в интернет. Достатъчно е да 
посетят новата експозиция на 
Националния исторически му-
зей “Съкровищата на одриските 

воини”. Изложената рамфея 
вероятно е била използва-
на в много битки. Дългото 
1,4 м острие еднакво добре 
е вършило работа и като 
копие за ръкопашен бой, и 
като меч, обяснява един от 
експертите в НИМ д-р Лазар 
Гичев. Той е категоричен, че 
използването на рамфеята 
изисква изключителна под-
готовка, което от своя страна 
дава основание да се говори 
за съществуването на тра-
кийска бойна школа.

Самата изложба е уникална 
като цяло, защото е резултат 
от обединените усилия на 
8 музея. С една дума - от 
земите на древното царство 

на одрисите - най-голямото и 
мощно тракийско племе. Посе-
тителите на музея в Бояна могат 
да се запознаят с общо над 300 
изключително интересни пред-
мета, принадлежали на одри-
ската аристокрация и открити 
предимно в надгробни могили.

Одрисите са били наистина 
могъщ и богат народ, за което 
свидетелстват изложените пред-
мети. За прадедите ни златото, 
среброто и бронзът не са били 
лукс, а бит. Достатъчно е само да 
се видят находките от Златиница, 
Ямболско. Те произхождат от 
гроба на тракийски принц от IV 
в. пр. Хр. и се показват за първи 
път събрани на едно място. Го-
стите на НИМ отблизо могат да 
разгледат златен венец с апли-
кации, пръстен-печат, наколен-
ник, два невероятни ритона от 
сребро, уникална желязна риз-

ница със защитна яка, сребърни 
апликации, шлем и копие.

Друг акцент в изложбата е 
бронзовият шлем на цар Севт 
III, открит от покойния архео-
лог Георги Китов в гробницата 
под могилата Голяма косматка, 
Казанлъшко. На лицевата част 
на шлема е изписано името на 
известния одриски владетел 
на старогръцки. Голям интерес 
предизвикват и намерените в 
Сливенско златен нагръдник и 
фиала, както и част от златна 
огърлица от некропола на тра-
кийския град Кабиле до Ямбол. 

Уникални са и лабрисите - 
двойните брадви от местността 
Кози грамади в Средна гора. 
Най-малката от тях е позлатена и 
е изпълнявала ролята на царски 
жезъл при различните церемо-
нии. Изложбата, която гостува в 
НИМ, е до края на октомври.

Древното оръжие на най-голямото и мощно тракийско 
племе буди истинско възхищение сред познавачите

Легендарният Александър Петрунов-
Сашо Гривната, е в общ проект на двете 
формации. Рокаджията е от митичната 
банда “Сребърни гривни”, която за-
едно с “Бъндараците” са първите рок 
групи в България. Сашо Гривната от 30 
години се подвизава в Щатите. Той бе в 
България по личен повод, а преди дни 
отлетя обратно към Флорида, където 
живее. “Не съм свирил от година, имах 
болки в ръцете. От друга страна, съм 
затрупан с поръчки за китари и бас 
китари, които произвеждам”, казва 
Александър Петрунов, басист, вока-
лист, композитор и аранжор. “Един ден 
ми се обади барабанистът на Сантана 
- търсели си басист, и дойдоха при мен”, 
разказва музикантът. Той приел да се 

присъедини към бенда, събран 
по инициатива на Фриц Макин-
тайр, кийбордист на Симпли Ред. 
“Вече имахме едно съвместно 
шоу. Честно казано обаче, не 
смятам да се обвързвам с до-
говор за постоянно”, признава 
Сашо. Най-съществено за него 
си остава работата по произ-
водство на инструменти. “Те са 
4-, 5- и 6-струнни, от екзотично 
африканско дърво”, поясни му-
зикантът.

ЛегЛ ендарният АА Александър ПППетрунов--
Сашо Гривната, е в общ проект на дветее 
формации. Рокаджията е от митичнатаа 
банда “Сребърни гривни”, която за--
едно с “Бъндараците” са първите рок к
групи в България. Сашо Гривната от 30 
години се подвизава в Щатите. Той бе в 

присъедини към б
по инициатива на 
тайр, кийбордист н
“Вече имахме едн
шоу. Честно каза
смятам да се обв
говор за постоянн
Сашо. Най-същест
си остава работа
водство на инстру
4-, 5- и 6-струнни, 
африканско дърво
зикантът.

БългаринБългарин
ще свири съсще свири със
Сантана и Симпли Сантана и Симпли 

РедРед

Тази книга не е просто 
забавна, тя ще ви тръшне 
на дръвника на Балабано-
вия хумор и ще ви изправи 
пред ешафода на скучното 
ежедневие. Присъдата от 
160 страници лудешки 
кикот е заслужена както 
за читателите, които по-
знават Румен Балабанов 
от работата му във вест-
ник “Стършел”, така и за 
останалите, особено онези, 
които могат да понесат 
неуморния присмех над 
малките житейски несгоди. 
И тъй като се смята, че те 
не идват сами, историите 
от Спас не може да коли се 
редят в градация от гръмо-
гласно до смехоубийствено 
кресчендо.

Брюксел от-
ново аплоди-
ра възторже-
но Лили Ива-

нова. Примата на родната поп музика 
направи двучасово шоу в клуб “12-те 
стола” в белгийската столица, което 
завърши късно през нощта. Публиката 
на харизматичната звезда изпълни до 
краен предел колоритното заведение, 
известно като място, където често се 
събират много нашенци. Лайфът на 
Лили включваше както евъргрийни, 
така и съвсем нови парчета.  Лили 
и нейният бенд - Огнян Енев, Бисер 
Иванов и Орлин Цветанов, се появиха 
в пълния си блясък и в отлично на-
строение. След много бисове фено-
вете чинно се наредиха на опашка за 
автографи.

Собствениците на изисканата кръчма 
Тихомир и Сандра, които от години жи-
веят в сърцето на Европейския съюз, 
не помнят подобна арт навалица. Те са 
кръстили ресторанта на любимия си 
едноименен роман на Илф и Петров. В 
“12-те стола”, който се намира в лъска-
вия квартал Сен Жил, землячеството 
редовно посреща певци и музиканти 
от родината. Местните си спомнят, че 
преди Лили последно тук е пяла фолк 
звездата Малина. Дори и когато няма 
концерт, вечер след работа сънарод-
ниците ни се събират на по ракия и 
раздумка. “Столовете” са любими на 
диаспората и заради вкусната нацио-
нална кухня.

Неуморната Неуморната 
ЛИЛИЛИЛИ пя пя
в сърцетов сърцето
на Европана Европа

D2 на сцена с “Продиджи” 
Момчетата от D2 тръгнаха на тур-

не към най-големите летни фести-
вали в Чехия. Първият концерт на 
рок бандата бе на първи юли в тра-
диционната зала Baracnicka rychta в 
сърцето на Стара Прага. Подгряха 
ги колегите им Natural. Следващата 
спирка е Rock for People - между 3 и 
6 юли на летището в Храдец Крало-
ве. Събитието се разиграва на осем 
сцени и там се очаква нашествие 
от 30 000 души. Ще свирят над 170 

групи от цял свят, между които 
“Продиджи”, “Морчиба” и “Мюз”. 
Следващият лайф на D2, и то на го-
ляма сцена, е на феста Basinfi refest в 
Спалене Поржичи, близо до Пилзен, 
между 2 и 4 юли. Забиват 80 рок, 
метъл, ска и пънк групи, сред които 
и легендите на блек метъла “Веном”. 
Нашите момчета ще изпълнят и 
някои чисто нови песни, които в 
момента записват за предстоящия 
си албум.
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Филип КИРКОРОВ: Готов съм
да продуцирам 
българско 
участие
на „Евровизия“, 
сподели 
руската звезда 

Господин Киркоров, на ру-
ски ли ще си говорим или на 
български?

- На български, разбира се!
- С какво настроение при-

стигате в София?
- Със страхотно! Идването тук 

за мен е празник! Както винаги, 
имам огромното желание да 
представя в България - моята 
втора родина след Русия, най-
добрите ми песни. Това е много 
важно за мен, защото щом тук, в 
родината на моя баща, все още 
искат да слушат песните ми, зна-
чи всичко е наред. Ще ми върви! 
Това за мен е като поверие, кое-
то съм си намислил сам. И през 
последните 20 години не съм се 
излъгал, слава Богу!

- Имате ли специален ри-
туал, преди да излезете на 
сцената?

- Не. Но особено когато съм 
в България, държа да отида на 
някои места. Задължително ще 
посетя гроба на майка ми, която, 
въпреки че е рускиня, е погреба-
на във Варна. Отдавна я няма на 
този свят, но като че ли по този 
начин получавам благословия 
от нея. Разбира се, ще обиколя 
и София, имам си мои специал-
ни места от детството, на които 
съм ходил с майка ми - булевард 
«Витоша», «Руски», ЦУМ...

- Ще представите в 4 българ-
ски града шоупрограмата си 
«Просто подари». С какво тя 
е по-различна от другите ви 
спектакли и какво ще подари-
те на българската публика?

- Може пък този път не аз, а 
ще очаквам публиката нещо 
да ми подари... Толкова години 
съм се раздавал! Сега може би 
е времето да получа един дар 
от зрителите?!

- Какво може да се подари на 
човек, който има всичко?

- Най-важното нещо, което 
може да си дадат хората един 
на друг, е доверието. Именно до-
верие очаквам да получа от зри-
телите, които ще дойдат на моя 
концерт. А аз ще им дам едно 
абсолютно ново шоу, което бе 
представено премиерно преди 
няколко месеца и го е виждала 
само московската публика. На-
мирам се в малко деликатна 
ситуация, защото от мен винаги 
се очаква да изненадвам. А в 
България правя шоу не за първи 
път, май за четвърти или пети... 
Но се надявам със сегашните си 
концерти тук да намеря много 
нови почитатели и да зарадвам 
настоящите фенове.

- На какво ще заложите този 
път? Ще видим ли пак как пее-
те на сцената с дует «Ритон»?

- Винаги, когато правя шоу, 
залагам на импровизацията. 
Но да импровизираш е нещо 

много сложно, можеш да се 
довериш само на най-близките 
хора, на приятелите. Именно 
такива за мен са Катя и Здравко 
от дует «Ритон». Щастлив съм, 
че толкова години ги познавам. 
Те са ми повече от приятели. В 
най-различни периоди от моя 
живот Катя и Здравко са били 
до мен, споделяли сме и радост, 
и печал... Зная, че винаги мога 
да разчитам на тях - не само 
в живота, но и на сцената. За-
това няколко пъти направихме 
много хубави импровизации на 
концертите ми, пяхме песните 
от репертоара им, които са го-
леми хитове, станали известни 
в огромна държава като Русия, 
благодарение на моите изпъ-
лнения. Покланям им се, че са 
изпели песни като «Прегърни 
ме», «Джалма», «Мечта»... Но този 
път няма да се повтаряме, ще 
измислим нещо, с което да из-
ненадаме публиката. Концертът 
обаче е един жив организъм и 
шоуто се изгражда на сцената.

- Имайки предвид, че сте 
роден във Варна, дали публи-
ката там ще стане свидетел на 
нещо по-различно от другите 
ви концерти в България?

- Варна наистина е особен 
град за мен. А и сцената на 
Летния театър е уникална. Чув-
ствам се като в приказка, когато 
излизам на нея. С нетърпение 
очаквам този концерт и зная, 
че всички билети за него вече 
са продадени. Това е страхотно, 
особено във време, когато пу-
бликата е толкова взискателна, 
камо ли в град като Варна, Бур-
гас, Пловдив...

- Как се отнасяте към кон-
курсите - бил сте и в журито 
на «Евровизия», подготвял сте 

и няколко певци за участието 
им в тази песенна надпре-
вара?

- Знаете ли, мислих наскоро 
за това. Искам да ви кажа, че се 
притеснявам за участието на 
България в «Евровизия». Гледах 
представянето на Миро, преди 
това наблюдавах българския 
финал на конкурса по сателит. 
Момчето се представи достой-
но, но крайният резултат беше 
много странен. Имаше една пе-
сен в стил танго, която наистина 
е евровизионна. Бях учуден, че 
не беше избрана именно тя. И 
си казах, че, ако имам възмож-
ност, готов съм да продуцирам 
българското участие на «Ев-
ровизия». Да подготвя разко-
шен атрактивен номер, каквото 
беше например излизането на 
балерина от роял. Готов съм да 
напиша песен, както го напра-
вих за украинката Ани Лорак, 
която стигна на финала до второ 
място, за белорусина Дмитрий 
Колдун, класирал се четвърти, за 
руснака Дима Билан, който тога-
ва за малко да стане победител... 
Защо да не направя същото и за 
България?!

- А вие самият бихте ли иска-
ли да представлявате Бълга-
рия на «Евровизия»?

- Не бих участвал сега като 
изпълнител в този конкурс. За 
мен подобно нещо би било нещо 
като понижение от генерал до 
младши лейтенант. Знам какво 
е необходимо да се направи, 
за да се подготви както трябва 
един артист за «Евровизия». 
Чувствам се много добре като 
продуцент. Мога да предложа 
няколко варианта за подбор 
на този конкурс - да се излъчи 
певец, певица и група. Готов 

съм да напиша три различни 
по стил песни. Или те да изпеят 
едно и също парче. Мога да до-
веда дори изпълнител от Русия, 
което ще даде голяма подкрепа 
от постсъветските републики. 
И хората да изберат кое парче 
или кой певец да представи 
България на «Евровизия». 

Днес най-популярната му-
зика в Европа идва от Герма-
ния. Да победи на «Евровизия» 
именно догодина или поне 
да влезе в челната тройка е 
много голям шанс и страхотна 
стъпка за България. Не ми е 
безразлично това. Имам пряко 
отношение към България, при-
тежавам български паспорт. Не 
нарушавам нищо в регламента 
за «Евровизия».

- Усещате ли разлика, когато 
пеете в Русия или в чужбина?

- Не, само дето зрителите го-
ворят на друг език. Няма да се 
заблуждаваме, че когато отивам 
на турне в Германия или Аме-
рика, на концертите ми идват 
само немци или американци. 
Най-вече публиката е руского-
воряща, временно живееща в 
чужбина.

- Мислите ли, че щяхте да сте 
по-популярен, ако живеете и 
творите извън Русия?

- Е, сега, какво да мечтаем? Аз 
и без това съм King of pop (Крал 
на попа), само че съм кремълска 
звезда.

- Как ви се отразява кри-
зата?

- Подмладявам се (смее се)! За 
мен не е страшна икономическа-
та криза, по-страшна е кризата в 
творчеството, в личния живот... 
А не толкова във финансово от-
ношение. Имал съм периоди в 
живота, когато съм имал пари, 

и когато не съм имал... Живеем 
във време, когато не можем 
да имаме сигурност в своето 
икономическо благополучие 
и стабилност. Затова философ-
ски гледам на този въпрос.

- Успяхте ли да решите 
проблемите си с имотите в 
България?

- Поради етични съображе-
ния не искам да казвам нищо 
конкретно, защото в момента 
все още се води следствие. 
Разчитам на справедливостта, 
на съда и на това, че истината 
ще възтържествува, а имотите, 
които бяха откраднати от мен, 
ще ми бъдат върнати. Има още 
нещо. Аз мога да си купя имоти 
и в Испания, да инвестирам 
в Америка, в Сочи, в Ялта, в 
Крим, в Монако... Но аз вложих 
пари в България. И не само 
това: доведох и мои колеги 
и приятели от Русия, които 
също си купиха апартаменти 
в България. Тук инвестирах 
пари, с удоволствие при това. 
Но сега се надявам България 
да защити интересите ми. 

- Участвал сте се с голям 
успех в двете части на филма 
«Любовь в большом городе». 
Това означава ли, че киното 
може да измести сцената от 
приоритетите ви?

- Никога! Киното е едно мое 
хоби, което е много ценно за 
мен. Обичам да водя разноо-
бразен живот, да се пробвам 
в различни стилове. Преди 
10 години първият ми опит в 
киното, когато играх в музи-
калния филм по Гогол «Вечера 
на хуторе близ деканьки», бе 
доста успешен. А и сегашното 
ми превъплъщение също до-
бре се приема. Между другото, 
названието на шоупрограмата 
ми «Просто подари» идва от 
саундтрака към «Любовь в 
большом городе». Преди брое-
ни дни именно за него получих 
най-голямата и престижна 
награда «Муз ТВ» - нещо като 
«Грами» в Америка.

- Има ли разлика между 
човека Филип и звездата 
Киркоров?

- Преди нямаше голяма раз-
лика, защото както живеех, 
така и излизах на сцената. 
Получих обаче доста уроци 
и разбрах, че е много опасно 
за мен самия да остана такъв, 
какъвто съм. Аз съм открит 
човек, но това ми създава и 
проблеми. Искам да ви уверя, 
че на сцената съм истински. 
След концертите се прибирам 
и се затварям между четири 
стени...
По материали на бг медии 

Филип Киркоров e руска поп звезда с българ-
ски произход. Роден е на 30 април 1967 г. във 
Варна в артистичното семейство на Бедрос 
Киркоров - български певец от арменски про-
изход. Семейството му се мести в СССР, още 
когато Филип е дете. Завършва с отличие 
Държавното музикално училище «Гнесини» 
в Москва, а в началото на 90-те години на 
миналия век става известен естраден пе-
вец в Русия. Нашумява с няколко кавъра на 
български хитове, писани от Тончо Русев и 
други наши музиканти, които превръща в 
шлагери. Сключва брак с примата на руска-
та поп музика Алла Пугачова, който трае 
до 2005 г. В артистичната му кариера има 
всичко - и триумфални победи, и сканда-
ли, и престижни награди, и изпълнения на 
най-известните световни сцени, на които 
никога по-рано не са се изявявали руски 
артисти - «Медисън скуеър гардън», «Тадж 
махал», «Карнеги хол»... Редовно гастролира 
и в България. Тазгодишното му лятно турне 
у нас започна от София с шоуто «Просто по-
дари» в НДК. Концерти ще има още в Пловдив 
(1 юли), във Варна (4 юли) и в Бургас (7 юли). 

На сцената На сцената 
съм истинскисъм истински
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66 години от екзекуцията на британския офицер антифашист в България 

През юни 1944 г. британ-
ският офицер за свръзка с 
българските партизани 
Франк Томпсън, заедно със 
заловените му другари, 
са осъдени набързо от 
импровизиран съд в с. Ли-
таково и екзекутирани. 
Свидетели разказват, 
че до последния си миг 
те се държат геройски и 
загиват с партизанския 
лозунг на уста „Смърт на 
фашизма!” 

Кой в действителност 
уби майор Томпсън? В 
продължение на десетиле-
тия обстоятелствата около 
смъртта не дават покой на 
по-малкия брат на Франк 
- проф. Едуард Томпсън. 
Фактът, че Франк е бил 
екзекутиран от български 
наказателен взвод, не раз-
крива цялата истина. Спо-
ред законите на войната 
той трябвало да бъде тре-
тиран като военноплен-
ник, доколкото България 
и Великобритания са в 
състояние на война от 1941 
г. По време на първото си 
посещение в България през 
1947 г. Едуард Томпсън се 
запознава на място с об-
становката, разпитва оче-
видци, бойни другари на 
Франк. По-късно продъ-
лжава изследователските 
си дирения в архивните 
масиви на Форейн офис, на 
Военното министерство, 
на британските специал-
ни служби. Оказва се, че 
много от фондовете, от-
насящи се до специалните 
операции на Балканите, 
са основно прочистени, а 
“чувствителни доказател-
ства са били унищожени...”, 
казва историкът Едуард 
П. Томпсън (1924-1993), 
активен участник в анти-
военното движение.

Документите, които на-
мира, му дават възможност 
да интерпретира случая 
през призмата на големи 
политически въпроси на 

своето време, които на-
веждат на извод за ран-
но начало на студената 
война. През 1981 г. проф. 
Томпсън представя своите 
бележки пред студенти и 
преподаватели от Стан-
фордския университет, 
издадени след смъртта му 
в монографията “Отвъд 
границата: България 1944 
г. - политиката на една про-
валена мисия”.

М и с и я т а  н а  Ф р а н к 
Томпсън съвпада с настъ-
пилите радикални проме-
ни по бойните полета на 
Втората световна война. 
След битката при Курск 
става очевиден крахът на 
Хитлеровия вермахт. През 
1943 г. фашистка Италия 
капитулира пред офанзи-
вата на съюзниците. Зна-
чителна част от оръжието 
на италианския корпус 
на Балканите попада в 
ръцете на югославските 
и албанските партизани. 
Партизанските части са в 
състояние да ангажират 
все по-голям брой гер-
мански дивизии. В Лондон 
оценяват новосъздадената 
обстановка. Решението е 
за дезавуиране на Дража 
Михайлович и за реши-
телен обрат в подкрепа 
на партизаните. През де-
кември 1943 г. в Техеран 
Чърчил, Рузвелт и Сталин 
се договарят българската 
съпротива да се подпомага 
от англичаните.

Британска мисия под 
командването на майор 
Дейвис е спусната в Ал-
бания и за три месеца тя 
успява да се добере до 
Църна трава, където на 4 
януари 1944 г. се среща с 
представителите на Глав-
ния щаб на българските 

партизани Владо Тричков 
и Делчо Симов. След ня-
колко неуспешни опита 
през нощта на 25 януари 
1944 г. английски самолети 
успяват да хвърлят оръжие 
и продоволствия в района 
на Добро поле. Същата 
нощ се спуска и втора ан-
глийска мисия начело с 
Франк Томпсън. 

В докладите си до SOE 
(управление за специални 
операции - УСО) в Кай-
ро Томпсън съобщава за 
подготовката на парти-
занска офанзива в района 
на Кюстендил. Целта е 
да се отвоюва свободна 
територия, а българските 
окупационни сили да се 
оттеглят от Сърбия. Франк 
изтъква, че в България все 
още няма свободна терито-
рия, макар в някои райони 
на Средна гора и Трънско 
“по-голямата част от на-
селението симпатизира на 
партизаните”. Сочи и при-
чините за това: страната е 
съюзник на нацистка Гер-
мания, армията й не се бие 
по фронтовете, а изпълня-
ва полицейски функции в 
окупираните територии. 
Партизанското движение 
воюва не срещу окупатори, 
а срещу собствената си 
власт при изключително 
трудни условия. Във всеки 
доклад Томпсън настоява 
за доставки на оръжие и 
продоволствие, за подпо-
магане на партизаните. 
Според проф. Томпсън 
на докладите не е отгова-
ряно. 

На 10 и 11 май най-
после от небето се пускат 
английски контейнери. 
Въоръжена с английско-
то оръжие, Втора парти-
занска бригада навлиза 
на 17 май на българска 
територия. В ожесточени 
сражения с многочислени 
армейски части и полиция 
част от партизаните са 
избити. Групата, в която 
e и Томпсън, успява да 
се укрие до с. Елешница, 
но на 31 май e заловенa. 
Пленниците са закара-

ни в с. Горни Богров. Там 
виждат набучени главите 
на убитите партизани. На-
селението е доведено в дво-
ра на училището, където 
пленниците са изкарани. 
Властта провокира враж-
дебни реакции, но отделни 
селяни дори демонстрират 
симпатии, като дават храна 
на пленените. 

Два дни по-
късно в с. Ли-
таково срещу 
партизански-
те командири 
и  То м п с ъ н 
се провежда 
процес в чи-
талището, на-
чело на който 
е полк. Манов. 
Отвън са те-
лата на убити 
п а р т и з а н и . 
До с той но то 
държа не  на 
снажния ан-
гл и ч а н и н  и 
фактът, че го-
вори българ-
ски, дълбоко 

впечатлява местното насе-
ление. Томпсън не крие ко-
мунистическите си убеж-
дения и солидарността си 
с партизаните. Процесът 
приключва бързо, а плен-
ниците са отведени на една 
скала до селото, където са 
екзекутирани. Погребани 
са набързо в общ гроб. 

В английските архиви 
проф. Томпсън се натъква 
на интересни разкрития. 
На 24 февруари 1944 г. 
британският щаб издава 
директива до силите в 
Близкия изток: “За Сила 
133 (британско подраз-
деление за диверсии и са-
ботажи на SOE) - относно 
операциите на SOE и OSS 
(предшественик на ЦРУ 
на САЩ) в България: за-
дачата е да се поощрява и 
насърчава партизанската 
съпротива с максимално 
възможна подкрепа.” 

Съгласно директивата 
партизаните трябва да 
съдействат за създаване 
на вътрешни безредици, 
които да принудят властта 
да изтегли дивизии от оку-
пираните територии и това 
да доведе “до събаряне на 
властта чрез революцион-
ни действия”. На българ-
ските партизани са обе-
щани оръжейни доставки. 
Директивата е подписана 
от ген. Уилсън - върховен 
главнокомандващ бри-
танските части в Близкия 
изток. 

Оказва се обаче, че ста-
новището на Форейн офис 
и на съветниците по про-
блемите на Близкия из-
ток, включително това на 
лорд Мойн (британски 
министър за Близкия из-
ток), е друго. Както и на 

централата на SOE в Лон-
дон. Влияе това, че са за-
почнали сондажи от и към 
българското правителство 
за примирие и във Форейн 
офис преценяват, че се е 
появила възможност пра-
вителството и армията да 
се откъснат от Оста “като 
едно цяло”. В началото на 
март 1944 г. ген. Уилсън 
получава меморандум, 
в който се поставя под 
въпрос позицията му, за-
щото “може да не съдей-
стват за резултат”.

“При тези обстоятел-
ства не е в наш интерес 
да сваляме правителство, 
което иска да преговаря, 
нито пък да затрудняваме 
усилията му да се проти-
вопостави на германска 
окупация... Надяваме се 
българското отцепване от 
Германия да мине без рево-
люция, като Отечествени-
ят фронт се включи повече 
като инструмент за натиск 
срещу сегашното прави-
телство, отколкото като 
страна, с която някога ще 
водим преговори... Новата 
британска линия иска да 
използва партизаните като 
“инструмент за натиск”. В 
последващите меморанду-
ми Форейн офис изрично 
подчертава: “България 
трябва да бъде завоювана 
- не освободена!”

Очевидно англичаните 
не желаят да имат работа с 
едно демократично българ-
ско правителство, което ще 
дойде на власт в резултат 
на антифашистка съпро-
тива. На 21 април 1944г. 
Върховното съюзническо 
командване в Алжир (SAC) 
разпорежда балканските 
операции да се поставят 
“на изчакване”. Директи-
вата от февруари за под-
помагане на българската 
съпротива на практика е 
отменена. На 13 април 1944 
г. британският премиер от-
белязва в паметна записка: 
“Да прочистим всички 
наши секретни служби от 
комунисти, защото знаем, 
че не са предани на нас и 
на нашата кауза...” 

В меморандум до Идън 
от 4 май 1944 г. Чърчил 
подчертава: “От първо-
степенно значение е да по-
гледнем в лицето грубите 
факти в Италия, Румъния, 
България, Югославия и 
преди всичко в Гърция... 
Ще се примирим ли с ко-
мунизацията на Балканите 
и вероятно на Италия...” 
Във всичките тези страни 
Чърчил вижда “комуни-
стическо влияние и агре-
сия”. При тази промяна на 
политическата линия бри-
танската мисия в България 
се оказва в неблагоприятно 
положение. Никой не я 
уведомява за новия курс. 

Още по-неблагоприятно 
е обстоятелството, че след 
смъртта на майор Дейвис 
командир на мисията се 
оказва комунист. По такъв 
начин, още преди да на-
пусне Кална на 12 май, 
британската мисия вече е 
дезавуирана от своя щаб. 

В повечето западни исто-
риографии сър Уинстън 
Чърчил е аплодиран за 
неговия обрат. Но дори 
да се съгласим с британ-
ския премиер, че Русия се 
стреми към овладяване на 
Югоизточна Европа, това 
не означава да се приемат 
неговите заключения за 
защита на западните инте-
реси и тесен съюз с управ-
ляващите и умерени класи, 
опонира проф. Томпсън. 
Всъщност колко “умере-
ни” са били тези класи в 
България? Колко умерено 
е било тяхното правител-
ство? Донесенията на OSS 
съдържат данни за жесто-
костите на българските 
власти срещу заловените 
партизани.

В британските архиви 
са налице свидетелства, 
че от март до юни 1944 г., 
по време на контактите 
със западните съюзници в 
Анкара, българската власт 
е поискала в замяна на 
откъсването си от Оста За-
падът да спре подкрепата 
си за партизаните. 

Времето, когато Франк 
Томпсън е заловен и ек-
зекутиран, е значително. 
Решението за неговата ек-
зекуция не е взето от мест-
ния полицейски началник. 
Нещо повече, на 1 юни 
1944 г. на власт идва Иван 
Багрянов. В тази точка на 
войната изглежда немис-
лимо за властта да нареди 
екзекуция на британски 
офицер без външен знак. 

Британските мисии, 
спуснати на Балканите по 
време на войната, трябвало 
да осъществяват набеляза-
ната от SOE първоначална 
стратегия за дестабили-
зиране на контролирани-
те от Оста територии в 
Югоизточна Европа. Но 
в момента, когато Франк 
пристига при български-
те партизани, британска-
та политика се променя 
диаметрално. Мисията на 
Франк е станала излишна, 
преди да е започнала. Той 
става неудобен за британ-
ското правителство, което, 
“с разбито сърце”, решава 
да се отърве от комуниста-
офицер и потенциалните 
си размирници. Според 
така изложената теза на 
проф. Томпсън брат му - 
майор Франк Томпсън - се 
оказва не толкова жертва 
на борбата срещу фашиз-
ма, колкото ранна жертва 
на студената война.

Радистът на майор 
Томпсън - Кенет Скот, 

дойде в България 
(през 2002 г.) заедно с 

жена си (на заден план) 

Кой уби майор Томпсън?
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Една добра дефиниция за 

“лято” може да бъде: “Ля-
тото - най-доброто време 
за пътуване”. Това, което 
обединява всички летни 
пътешественици, незави-
симо от посоката и цената 
на пътуването, е нуждата да 
приготвят багажа си. Лес-
но е за мъжете: два чифта 
гащи, два чифта чорапи, 
две тениски и... май всичко 
е готово. За дамите обаче 
нещата далеч не са толкова 
прости – не заради суетата, 
а защото една дама би иска-
ла да изглежда и да ухае все 
така хубаво, дори и след ня-
колко дни, в които цялото й 
“снаряжение” е сведено до 
една пътна чанта. Ето защо 
приготвянето на багажа за 
почивка не е просто зани-
мание, а сложно интелек-
туално упражнение. Кои са 
най-важните принципи на 
“умното” опаковане.

ПОДГОТОВКА
Първата грешка, която 

жените допускат, е, че взе-
мат твърде много багаж. 
А правило първо за из-
бягване на тази грешка е: 
извадете върху леглото си 
всичко, което искате да 
вземете, и опаковайте само 
половината.

Друг стратегически под-
ход е списъкът с вещите. 
Всъщност той действи-
телно е много важен, за да 
обмислите и преосмислите 
съдържанието на куфара 
си. Запишете всичко, което 
ви е необходимо: банските, 
плажните хавлии, пижами-
те, дрехите за разходка, тоа-
летните принадлежности, 
обувките и пр. Преди обаче 
да докоснете дрехите си, 
задължително се запознай-
те с прогнозата за времето 

на мястото, където отивате, 
включително и влажността 
на въздуха.

ТАКТИКИ
Няма нищо по-лесно от 

това, да напълниш една 
чанта с багаж и накрая 
да се окаже, че всъщност 
няма какво да си облечеш. 
Вземете дрехи, за които сте 
сигурни, че могат да бъдат 
носени поне в две комбина-
ции. Изберете една цветова 
схема и се придържайте 
към нея. Не е добра идея, 
например, да вземете кафя-
во и черно, защото всеки от 
тези цветове изисква свои-
те си допълнения – обувки 
и аксесоари. Вместо това 
организирайте пътниче-
ския си гардероб около 
два или три допълнителни 
цвята – например: черно, 
сиво и синьо; синьо, чер-

вено и бяло или кафяво, 
маслено-зелено и бежово. 
Така може да комбинирате 
дрехите помежду им и да... 
разполагате с разнообразен 
гардероб, поне в очите на 
другите.

ПРИМЕРЕН 
ГАРДЕРОБ 

(ЗА ТОПЛО ВРЕМЕ)
- една рокля и една пола
- памучно сако, което да 

се комбинира с роклята и 
с полата

- два потника, които да 
се комбинират с полата и 
сакото

- панталон – дънки или 
памучен, който да се комби-
нира с потниците и сакото

- поне две тени-
ски и една блуза с 
дълъг ръкав, кои-
то да се комбини-
рат с панталона

- една жилет-
ка, която да 
се комби-
нира с 
тени-

ските, блузата и панталона
- сандали – черни; затво-

рени обувки; джапанки
Ако сте на почивка на 

море, предвидете бански 
костюм и “екипа” ви за 
ходене до плажа. За някои 
това са шорти и тениска, за 
други – специално плажно 
халатче и пр.

ПОДРЕЖДАНЕ
След като вече сте реши-

ли какво ще вземете, трябва 
да се справите с това, да 
подредите багажа в куфара. 
Ето го правилния начин:

1. Тежките дрехи се слагат 
на дъното на куфара. Кола-
ните се поставят отстрани 

по периметъра, а тежките 
неща – сешоар, несесер с 

козметика и прочее – в 
средата.

2. Обувките се опа-
коват чифт по чифт, 

добре увити в най-
лон, и се поста-
вят по краища-
та на куфара в 
долната част.

3.  Леките, 
меки вещи – 
чорапи, бельо, 
могат да вля-
зат в дупките 
по ъглите.

4. Препоръ-
чително е дре-

хите да бъдат 
изгладени, преди 

да ги подредите – така ще 
заемат по-малко място и 
ще ви бъде по-лесно да 
ги сгънете правилно. По-
ставяйте един ред дрехи 
в една посока, следващия 
– в обратната. По този 
начин купчината няма да 
бъде по-висока от едната 
страна, където се събират 
деколтетата на блузите и 
коланите на панталоните/
полите.

5. Горните дрехи – сакото, 
жилетката, свийте на стегна-
то руло и поставете отгоре. 
Колкото по-стегнато го на-
правите, толкова по-малко 
ще се намачкат дрехите.

Всеки, който е имал шанса 
да се докосне, макар и за крат-
ко, до магията на Странджа, 
разгърнала вековните си гори 
чак до бреговете на южното 
ни Черноморие, ще се убеди, 
че опознаването на планината 
може да се превърне в истинско 
приключение. 

Странджа е планина с хиля-
долетна история. Това е земя 
на долмени и древни гробни-
ци, на тракийски светилища и 
оцелели до наши дни среднове-
ковни крепостни стени. Всяко 
странджанско село си има своя 
старинен християнски храм, а 
местните хора пазят и до днес 
колоритния си фолклор и тра-
диции. В района има оцелели от 
езически времена обичаи, като 
нестинарството например, което 
до днес се практикува в някои 
селища. Фактът, че допреди 20 
години голяма част от планината 
попадаше в затворената гра-
нична зона с южната ни съседка 
Турция допринесе значително 
за опазването на нейното при-
родно и културно историческо 
наследство. Планината е покри-
та с гъста мрежа от маркирани 
пътеки. Освен това са създадени 
общо 7 тематични пешеходни 
маршру та, които разкриват 
природните богатства на района 
от Природен парк “Странджа”, 
който със своите 1161 кв. км е 
най-обширната защитена тери-
тория на България. 

Интересен маршрут е т.нар. 
„Марина река”. Той е в близост 
до село Българи и град Царево. 
Движейки се по него, туристите 
могат да научат всичко за вечно 
зелените обитатели на плани-
ната, които са се запазили още 
от ледниковия период – това е 
странджанската зеленика, тиса, 
колхидски джел и много други. 
Те могат да научат и за животни-
те, които се срещат в природния 
парк, като дивата свиня, сърна-
та, елена и т.н.”

Любителите на екстремните 
преживявания се спускат с на-
дуваеми лодки по река Велека, 
която криволичи през веков-
ните гори на планината, за да 
се влее в Черно море близо до 
село Синеморец. Впрочем през 
лятото от самото село органи-
зират разходки с лодка и беседа 
нагоре по течението на реката, 
които са много популярни сред 
летовниците. Синеморец раз-
полага и с конна база, от която 
можете да си наемете вихрогон 
и да поскитате из околностите. 
Ако не умеете да яздите, се от-
бийте в с. Стоилово. Там ще ви 
качат на магаре. А ако успешно 
се справите с предизвикател-
ството, получавате сертификат 
за „правоуправление на стои-
ловско магаре”. Сред кандида-
тите за „престижната” диплома 
има и много чужденци, които 
отсядат в местните села, за да се 
потопят в коренно различна от 

напрегнатото им всекидневие 
атмосфера.

Странджанските села са при-
тихнали в зелената прегръдка 
на планината и сякаш нищо не 
може да ги събуди от обзелата ги 
дълбока летаргия. Тук животът 
си тече все същият от десети-
летия насам. На централния 
селски площад се мъдри неот-
менната сграда – обикновено 
най-високата в селото, в която 
се помещава кметството, до нея 
пък се намира полупразният 
училищен двор, както и селският 
магазин „От всичко по нещо”, 
винаги затворен по обяд. По 
прашните улици рядко ще срещ-
нете хора. Най-много над главата 
ви да прелети щъркел или да се 
стреснете от магарешки рев. Но 
не се учудвайте от това странно 
спокойствие! Странджа е сред 
най-слабо населените територии 
в България. Тук селищата са 
сравнително отдалечени едно 
от друго, а голяма част от насе-
лението отдавна се е преселило 
в по-големите градове. През по-
следните години обаче в района 
настъпи известно оживление 
благодарение на туризма. Гра-
матиково, Стоилово, Бръшлян, 
Бродилово, Кости, Българи – 
това са сред най-популярните 
адреси на селския туризъм в 
планината. В тези китни селца 
ще откриете чудесни къщи за 
гости в типичен странджански 
архитектурен стил, предлагащи 

уют и удобства сред вековните 
букови гори. 

Местната кухня е една от атрак-
циите на Странджа. Използват 
се екологично чисти продукти, 
а повечето ястия се приготвят 
по стари рецепти. В Стоилово 
туристите могат да опитат мно-
го интересна питка, направена 
в подница (кръгъл глинен или 
метален плосък съд). Представ-
лява омесено тесто, изпечено на 
жарава с домашно козе или овче 
сирене. Но най-характерният 
специалитет за този български 
край е странджанският зелник 
– много вкусна баница, която 
се приготвя във всяка къща по 

различна рецепта. Казва се зел-
ник, защото се прави със зелени 
неща – лапад, спанак, коприва и 
др. Туристите се впечатляват и 
от уникалния фолклор, който е 
добре запазен. Странджанските 
песни продължават да се пеят от 
младите хора. Те са по-бавни и 
тъжни и са много въздействащи. 
През лятото тук идват много 
туристи, които отдъхват на 
Черноморието ни. Те посещават 
с. Бръшлян, където всеки ден се 
правят седенки с участието на 
местните жени. Тогава без свян 
или притеснение всеки може да 
ги чуе как пеят или пък да се 
хване на игривото хоро.

Една различна ваканция в Странджа

От село Синеморец се организират разходки с лодка и 
беседа нагоре по течението на реката.

ските, блузата и панталона
- сандали – черни; затво-

рени обувки; джапанки
Ако сте на почивка на

море, предвидете бански

да ги подредите – така ще 
заемат по-малко място и
ще ви бъде по-лесно да 
ги сгънете правилно. По-
ставяйте един ред дрехи

Как да приготвим Как да приготвим 
багажа сибагажа си

за пътуване?за пътуване?
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СЪКВАРТИРАНТИ
(192) Търся съкварти-

рантка, за квартира в Се-
верен Лондон, на 5 мин. от 
Turnpike Lane Station, тел. 
07405973754

(192) Търся съквартирант 
за двойна стая в тиха и спо-
койна къща на Camberwell 
Green (Южен Лондон), БГ 
ТВ, интернет, градина, £55 
на седмица, 07900567298, 
Иван

(192) Търся съкварти-
рантка за голяма двойна 
стая в Leytonstone, пре-
красни условия, на 2 мин. 
от Tesco и метростанцията, 
българска телевизия, тел. 
07882651566

ВАКАНЦИЯ
(193) Давам стаи в приятен 

семеен хотел в Балчик, 10 
евро на ден, хотелът се на-
мира в близост до бреговата 
ивица и до голф-игрище, 
тел. 00359 887892539 и 00359 
899982859, г-жа Иванова

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(196) Давам двойна стая на 

Wood Green, близо до стан-
цията на метрото, с българ-
ска телевизия и интернет, за 
контакти 07886962560

(192) Давам двойна стая 
под наем, в района на Wood 
Green, интернет, градина и 

БГ ТВ, тел. 07523082266
(195) Давам квартири 

(легла поотделно) за мъже 
и момчета непушачи, точно 
на 3 мин. от Turnpike Lane 
Station (Зона 3), в близост 
до голяма автогара и много 
евтини магазини, спокой-
ствие, уют и чистота, тел. 
07900031491

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(194) Давам единична стая 

на 2 мин. от Plaistow Station, 
£67 на седмица, с включени 
сметки. Стаята е свободна 
от 20.06, тел. 07810205096

(194) Дава се единична 
стая в къща с двор, БГ ТВ 
и интернет, в близост до 
Woodford Station (Central 
Line) , тел. 07400668830

(199) Давам двойна стая 
под наем (14 кв.м.) в 3-стаен 
апартамент, £105 на седми-
ца плюс сметки (Council 

Tax, ток, вода), които се 
делят между хората, жи-
веещи на адреса, на 13 мин. 
пеша от Barking Station, тел. 
07880602529 и 07733808946 
(Lebara)

(193) Голяма двойна стая 
под наем в чиста и спокойна 
къща в Leytonstone, добри 
условия, удобен транспорт, 
близо до метростанция и 
магазини, тел. 07816843086

(192) Давам двойна стая за 
жени в Dagenham, £110 на 
седмица, с включени смет-
ки, тел. 07738727406

(192) Единична стая 
за момиче в района на 
Walthamstow, £60 на седми-
ца, всички сметки включени, 
BG TV, интернет, свободна 

от 17.07.10, за повече ин-
формация, тел. 07920065290, 
07935757030

(192) Давам studio flat, на 
500 метра от Leytonstone 
Station, £600 на месец 
с включени сметки, тел. 

07564016436
(192) Давам изгодно голя-

ма стая за момиче или жена, 
на 7 мин. от Barking Station, 
тел. 07576369847

(192) Давам голяма стая 
за двойка, £100 на седмица, 
в района на Manor Park, 
удобен транспорт, BG TV, 
градина, тел. 07534949523, 
07727007230

(192)  Давам двойна 
стая за двама в района на 
Walthamstow, Източен Лон-
дон, отлични условия, £100 
на седмица с включени смет-
ки. Отстъпка за 1 наемател, 
тел. 07903313239

(192) Двойна стая в 
Dagenham, £300 лири на 
месец, без включени сметки, 
тел. 07766661079, Илиян

(193) Две двойни стаи 
под наем, тел. 0797079603, 
07515927453

РАБОТА ТЪРСИ
(192) Автомеханик с 

опит търси работа, тел. 
07553885489

(193) Жена със стаж и 
синя карта търси работа 
като детегледачка – live-in, 
или работа в кухня, тел. 
07742813157

(192) Търся работа в 
строителството като общ 
работник, имам NIN и CSCS 
карта, на 26 години съм, тел. 
07879145299

(192) Търся работа като 
заварчик на парапети, огра-
ди, портали и стълби, правя 
ламинат и дървени подове, 
тел. 07909304636

(192) Търся си работа, на 
23 години съм, отлично вла-
дея английски език и прите-
жавам собствен автомибил, 
тел. 07526138696

(192) Търся кабота като 
строител, plaster, фаянс, 
теракот, ламинат, зидария, 
мазилка, на 43 г. съм, имам 
всички документи, тел. 
07502407212

(190) Търся си работя като 
общ работник за всякаква 
дейност, имам документи 
за заварчик, не владея ан-
глийски език, тел. за връзка 
07564216060

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(193) Търся 3 момчета 

за работа на автомивка 
в Canterbury, с англий-
ски и жълта карта, тел. 
07940042052  (от  9 :00 
до17:00 часа)

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

(194) Дава се единична

Ta
де
ве
пе
07
(Le(

по
къ
усл
бл
ма

СТРОИТЕЛНА КОМПАНИЯ 

НАБИРА КАДРИ за фасад-

ни конструкции, metsec, 

кладинг, панелбордове 

и др., за предпочитане - 

със собствен транспорт и 

инструменти. Необходи-

ми са CS card, NIN и UTR.

Тел. 07850677067

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

с
W

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин

  
www.gtellinika.com

  
.  

. „   
“ 31 

032/622 487

0878 470040, 0878 864347      
gt_ellinika@abv.bg

29 000 29 000 

Строителна компания набира 
КВАЛИФИЦИРАНИ РАБОТНИЦИ 

със собствени инструменти и транспорт 
за работа в района на Лондон и околността.

Търсим: мазачи (силиконови, силикатни и мраморни ма-
зилки); хора за поставяне на външни изолации (лепена 
и релсова система); кадри за монтаж на фасадни панели 
(etalbond, timber-clubbing, copper-clubbing).

Задължително е притежаването на CSCS карта, UTR и NIN. 
Моля да звънят само отговарящите на гореизброените условия.

Тел. 07575113533 , е-mail : evon@abv.bg
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(193) Набираме момичета, 
жени и двойки за почиства-
не на къщи, 07983690027

(193) REGISTER NOW 
FOR MORE JOBS - Participate 
in our first ever registration 
process at our new website 
w w w . o k b u i l d e r s . c o . u k 
absolutely FREE, job alerts

(192) Търси се мъж на 
възраст между 30 и 45 го-
дини за работа в компания 
за почистване, задължи-
телно владеене на основен 
английски и шофьорска 
книжка, тел. 07810824485

(195) Търся дърводелци с 
основни собствени инстру-
менти за монтаж на врати, 
прозорци и вътрешно обо-
рудване, тел. 07578529427

(192) Expert Home and 
Office Services предлага 
работа за почистване на 
частни домове и офиси, 
необходими са Tax Office 
регистрация като self-
employed и желание за 
работа, тел. 07901825498

(195) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуника-
ция. Ще ви бъде оказана по-
мощ в подготвителния етап. 
Тел. за контакт 07894496881, 
моля, звънете от 9.00 до 
21.00 часа

САТЕЛИТНИ ПРИЕМНИЦИ
(192) Поставяне и на-

стройка на сателитни прием-
ници в лондон и околността, 
изгодни цени, поддръжка 
и дългосрочна гаранция, 
07818413663, Юлиян

(191) Булсатком и ITV – 
доставка и монтаж, сключ-
ване на договори, промо-

ционални цени, 12 месечна 
гаранция, тел. 07756539296, 
KRASS SAT

(203) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(203) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален БУЛ-
САТКОМ договор на ваше 
име с 18 месечна гаранция. 
ITV Partner – турска с без-
платни английски канали – 
доставка, монтаж и настрой-
ка, 07835911937, Мариян 

(193)  Self-employed, Tax 

Return and Year End – 69 
pounds (Stratford), Benefits, 
VAT, Payroll, Indefinite 
Leave to Remain,  тел. 
07867506043
КОМПЮТРИ И УЕБДИЗАЙН

(209) Поправка на на-
столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

(192) Лаптоп диагно-
стика, профилактика и 
ремонт, въстановяване 

на ценна информация от 
повредени системи, мре-
жови решения, дистан-
ционна диагностика, тел. 
07747020573
ФРИЗЬОРСКИ УСЛУГИ

(195) Bella – фризьорски и 
козметичен салон предлага ка-
чествени услуги на добри цени. 
Салонът се намира до кафе 
“Пловдив”, на Turnpikelane 
Station,  02088813903

(191)  Професионал-
на фризьорка извършва 
мъжко, дамско и детско 
подстригване, боядисване, 
кичури, официални при-
чески, почистване на лице 

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

R
p
V
L

п
а
и
ж

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ООООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццатататата ааааавввв

R
• 
   
• 
- 
- 
- 
Т
Д

ПРОФЕСИОНАЛНА КОМПАНИЯ 
ЗА ПОЧИСТВАНЕ ТЪРСИ СПЕШНО

жена с българска или английска шо-
фьорска книжка и с практика на шо-
фиране в Лондон минимум 1 година. 
За предпочитане е тя да разполага 
със собствено превозно средство, но 
ако има добър опит, компанията ще 
й осигури такова. Кандидатката тряб-
ва да има и опит от поне 1 година в 
сферата на почистването.
Търсим също така и чистачки
с опит и стаж поне 1 година.
Телефон за връзка : 07540726117                      
email : admin@roza93.co.uk   

АКО ВАШИТЕ POWER TOOLSPOWER TOOLS СА ПОВРЕДЕНИ,
НЕ БЪРЗАЙТЕ ДА ДАВАТЕ ОТНОВО ПАРИ ЗА НОВИ!
Предлагаме ви експресна и качествена поправка на всички 

видове ел.инструменти от популярните модели и марки. 
Приемаме поръчки и по пощенски път.

    

Тел. 07590916964
Нов живот за вашите работни инструменти на цената на бутилка уиски

(цената на ремонта не включва цената за нови резервни части)

We search for Bulgarian speakers who have been living in London 
for 6 months or more and have a clear diction of their native 
language. This is for an audition of your voice in relation to a project 
which will be ongoing at 2002 Studios in Kenton, London.  The fi rst 
audition is not paid. If you are selected, the project is paid at £15 per 
hour + £4 for every script you read within that hour (the scripts are 
only a paragraph long). Please mind that this is not a full-time job.

Tel : 020 8907 8634                                     
Email : thomy.2002studios@googlemail.com                            
2002 RECORDING STUDIOS LONDON 
123a Kenton Road, Harrow, HA3 0AZ 
www.2002studios.com
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и вежди, на изгодни за вас 
цени, тел. 07519133845, 
02077011360

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(192) Превоз на пътни-

ци от и до всички лети-
ща в Англия с лек авто-
мобил, ниски цени, тел. 
07938453628, Алекс

(192)  Таксиметрови 
услуги в Лондон,  UK, 
Eвропа, превоз от и до 
всяко летище и по всяко 
време, цени по договаря-
не, тел. 07882028507 (по 
всяко време)

( 1 9 2 )  Т р а н с п о р т н и 
услуги – превоз на това-
ри в Лондон, UK, Eвропа, 
премествания на багаж 
по всяко време с ван maxi 
baza до 3.5 т. в Лондон и 
UK, тел. 07545389872

(191) Транспортни услу-
ги – превоз на багажи, 
коли и пътници до Бълга-
рия и обратно до Лондон 
– 2 пъти месечно, цена – 
1GBP/1 kg. и  100 GBP за 
пътник, тел. 075401877107, 
02077011360

ЛЕКАРИ 
( 2 1 7 )  Д - р  В а с и -

л е в  –  о п и т е н  л е к а р , 
специалист-невролог, тел. 
07792966069 

(194) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във 
врата, гърба, кръста – 
“секнат кръст”, мускули и 
стави, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 

Medicine и член на Асо-
циацията на акупункту-
ристите във Великобри-
тания, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко Та-
тарлиев

УРОЦИ
(192) Учител-филолог 

дава уроци по английски 
и руски език, на всички 
нива, тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 

през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(192) Купувам къщи 

за почистване в Източен 
Лондон, тел. 07545957320, 
Ани

(189) Купувам къщи 
з а  п о ч и с т в а н е ,  т е л . 
07950265749, Катя

(189) Изкупувам коли 
не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
( 1 9 3 )  П р о д а в а м 

Mercedes A class, 2001 г. 
на производство, на 48 
000 мили, червен цвят, ел. 
стъкла, с климатик, полу-
автомат,  £2200, платена 
пътна такса за 6 месеца, 

MOT – за 12 месеца, тел. 
07540187107

(195) Продавам изгодно 
бяло Victory и Карелия 
Слим (Западен Лондон 
– Greenford Station), тел. 
07786228996

(193)  Продавам ци-
гари Vic tory  изгодно 
(Западен Лондон), тел. 
07810366622

(193) Продавам бяло 
Victory за £30, в Източен 
Лондон, тел. 07768301274

ТЪРСЯ
(191) Търся голяма стая 

в Putney/Roehampton/
Southfields за семейство 
с 10 годисхно дете, тел. 
07540222749, Наска

(191) Търся къщи за 
чистене в района на Seven 
Sisters и Tottenham Hale, 
по всяко време, мога да 
гледам и възрастни хора, 
имам ван и за транспорт, 
тел. 07553528913

АВТОУСЛУГИ
(193) Автоелектротех-

ник - при проблеми с 
имобилайзер, ABS, ECU, 
a irbag ,  съдействие  за 
MOT, тел. 07967863048

ДРУГИ
(193) Професионален 

ключар, 24 часова ава-
рийна ключарска помощ, 
отключване на каси на 
врати, коли, апартамен-

ти, ренонт на автобрави, 
смяна на шифър, изра-
ботка на всякакви видове 
ключове, гаранция, тел. 
07587578644

(191) Професионален 
DJ и озвучител на меро-
приятия на Вашите услуги 
за сватби, кръщенета и 
партита, празнична про-
грама по желание на кли-
ента, тел. 07951672222

(191) За онези от вас, 
които са сами и искат да 
си създадат семейство 
тук в Лондон (независи-
мо от възрастта, може и 
след 60 г.), предлагаме 
лекции на тема “Щаст-
ливо семейство”, а също 

възможност за визуални 
контакти и запознанства, 
тел : 07900031491

(192) Помагам за смя-
на на шофьорски книж-
ки,  тел .  02077031276, 
07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Търся жена до 30 г.,тел. 

07899918670
Бивш военен офицер, 

187 см., 80 кг., от гр. Бур-
гас, добър и честен, рабо-
тещ в Лондон, търси жена 
за запознанство и връзка, 
всичко написано е истина 
! Тел.  07852403541

Жена  на  33  години 
съм, която има желание 
да опита с друга опитна 
жена, тел. 07731628969

Привлекателен мъж 
на 44 г., 187 см., 80 кг., 
търси дама за сериозни 
връзки до 37 години, тел. 
07852403541

Строен и симпатичен 
мъж на 52 г.  Търси при-
ятелка до 50 г. За сериозна 
връзка, тел. 07915642665

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

Tранспортни
услуги и 
премествания 
с голям 
ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

BULSATCOM, ITV 
партньор в Лондон,

доставка
и монтаж, 18 

месечна гаранция, 
оригинални 

договори,
тел. 07835911937, 

Мариан

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.70 p. / 1 кг.

07746471629, Емпреса Мейл Лтд

рия
– 2
1G
път
020

TTр
усус
п
с с 

Превоз и доставка 
на багаж 

от/за България
£1/1 кг.

За цялата територия
на Лондон

Тел. 07404406940
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49 г, висок, симпатичен, 

културен, чистоплътен 
и интелигентен кули-
нар, обичащ природата, 
българин търси сериозна 
връзка с интелигентна 
и красива жена, авантю-
ристки не желая да ми 
звънят, тел. 07709123479

Привлекателно мом-
че иска да се запознае с 
момиче до 30 г., което 
търси сериозна връзка, 
тел. 07501815104, Анто-
нио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, 
тел. 07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome 
in London, a nice house 
to stay, English Lessons, U 
got it ? Coming to London 
to live and work/study? A 
single nice gentleman,37   
English College Lecturer/
Linguist  will help you with 
English/Accomodation, 

show you nice places in 
London. I am kind, honest, 
single, never married and 
romantic.  Please email 
ch icago7777@hotmai l .
co.uk

Симпатичен, атлетичен 
и енергичен търси дама 
за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, добро-
намерен (обръщам вни-
мание) търси сериозна 
връзка с красива и инте-
лигентна жена, умееща да 
уважава човека до себе си, 
тел. 07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки 
по всички забележител-
ности на Лондон, тел. 
07939961496, Марио Сла-
дура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се 
на тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка 
(жената - bi), приема пред-

ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само 
за сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна 
жена,  умееща да ува-
жава човека до себе си, 
petko74@abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г.  за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и 
финансово подпомагане, 
тел. 07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство със 
сериозен мъж между 45-
50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжи-
телство и може би сери-
озна връзка на дама до 30 
години с подсигурена от 
мен работа, Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 

служител, добро поло-
жение, собствена къща 
в Лондон, общува лесно, 
честен, учтив, с христи-
янско вероизповедание, 
би желал да се срещне с 
жена от 19г. + с цел връзка 
и евентуален брак, може 
също така да предложи 
помощ при устройване-
то й в Лондон и подо-
бряването на нивото на 
английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена 
от 27 до 35 г. с цел при-
ятелство, а след време и 
нещо повече, моля без 
обаждания, ще отгова-
рям само на смс-и на тел. 
07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси 
жена с цел запознанство, 
тел. 07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 
до 50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи 
само за момичета и дами 
по домовете, full privacy, 
078 7700 5067

Търся жена до 40 години 
за секс, а може и нещо по-
евече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо 
повече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж 
отговорен и умеещ да 
обича истински, моля за 
сериозни обаждания, 078 
5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

ЦВЕТИ ПИРОНКОВА:

Турнирът е религия за менТурнирът е религия за мен

Цвети, честито! Вече 
си на полуфинал, как се 
чувстваш?

- В момента съм неве-
роятно щастлива. Всичко 
е като сън. Ако трябва да 
бъда честна, никой не е 
очаквал от мен да стигна 
полуфинал на “Уимбълдън” 
с победа над Винъс.

- Показа много добра 
игра.

- Да. Смятам, че напра-
вих добър мач, и съм мно-

го доволна от себе си. Тя 
също игра много добре. Не 
бях притеснена. Преди сре-
щата имах вече победа над 
нея и се надявах, че отново 
ще мога да я победя.

- Показа страхотен те-
нис. Откъде е тази форма 
точно на “Уимбълдън”?

- “Уимбълдън” е лю-
бимият ми турнир, той е 
нещо като религия за мен. 
Обичам атмосферата и се 
радвам, че имам възмож-

ност да съм тук. Опитвам 
се да бъда спокойна и да 
играя на върха на възмож-
ностите си.

- Вече си на полуфинал, 
нещо, което и сестрите 
Малееви не са постигали 
тук?

- Много се радвам, за-
щото хората в България 
ще бъдат щастливи. Още 
не мога да повярвам какво 
се случи.

- Има ли реакция от 
България?

- Вече получих доста 

телефонни обаждания. 
Всички са много доволни 
и развълнувани. Да си кажа 
честно, едва ли някой е 
очаквал, че ще съм на по-
луфинал с такава победа 
над Винъс.

- Колко тревни корта 
имате в България?

- Всъщност нямаме нито 
един.

- Нито един!?
- Не.
- Спомняш ли си кога за 

първи път игра на трева?
- Не съм сигурна за годи-

ната. Мисля, че беше пре-
ди 5 години на квалифи-
кациите за “Уимбълдън”.

- Усещаше ли, че Винъс 
губи ритъма си? В края 
на мача тя правеше доста 
грешки.

- Да, може би, да. Наи-
стина я атакувах доста. 
В началото тя стартира 
силно, но й устоях. В те-
ниса никога не можеш да 
предвидиш какво ще се 
случи. Просто трябва да 
играеш до края.

- Великолепните сестри 

Малееви са твои съна-
роднички. Може ли да 
кажеш няколко думи за 
тениса в родината?

-  Е с т е с т в е н о ,  н а й -
известни са Малееви. Имат 
доста успехи. Много деца 
също се опитват да играят 
и да влязат в голямата игра, 
но от доста време само 
аз съм в Топ 100. Григор 
Димитров е млада звезда, 
спечели “Уимбълдън” при 
юношите преди две години. 
Той има невероятно бъде-
ще и му пожелавам успех.

Емоциите около световното 
първенство по футбол често карат 
и коментаторите на мачове да се 
разсейват и да пускат бисери в ефи-
ра. Предлагаме ви подбор на най-
добрите коментаторски попадения 
в груповата фаза на Световното 
първенство по футбол в Южна 
Африка през 2010 г. Пълния списък 
на бисерите може да откриете на 
http://www.peter.and.bilyana.net/.

„Последни френски опити да 
изкукурига петелът в последните 
минути.” 
(Уругвай 0:0 Франция) 

„В последно време отборите от 
Aфрика правят добро впечатление 
в европейските първенства” “... И в 
Корея има състезатели с много при-
личен за съвременния футбол ръст”, 
„...като забавени снимки изглеждат 
футболистите в синьо!” 
(Корея 2:0 Гърция) 

„Това беше истински СНАРЯД, из-
стрелян от ПУШКАТА на Рууни.” 

(Англия 1:1 САЩ) 
„Алжир ще продължават да търсят гол 

в своята врата”, “Мболи е единственият 
жив участник от българското първен-
ство на това световно първенство”. 
(Алжир 0:1 Словения) 

„Още в 4-ата минута кенгурутaта 
можеха да ухапят Бундестима”; “Да 
видим дали съдията ще прояви чув-
ство на хуманност спрямо австра-
лийците, недавайки дълго продълже-
ние... В крайна сметка главният съдия 
реши да бъде садист докрай, давайки 
три минути продължение!” 
(Германия 4:0 Австралия) 

„Червеният динамит не е толкова 
червен” “и... Дирк Кайт изпрати си-
лен удар в гърба на Каленберг и той 
се хвана за слабините”. 
(Холандия 2:0 Дания) 

„Гледаме - десетки милиони седят на 
резервната скамейка на Бразилия”. 
(Бразилия 2:1 КНДР) 

„Тулалан, който е кръстник на Тор-
балан...” (Франция 0:2 Мексико) 

„От началото на световното са 

произведени 800 000 вувузели, като 
1 300 000 хиляди са изнесени за 
Европа...” 
(Аржентина 4:1 Република Корея) 

„Боканегра е по-статичен от памет-
ника на Цар Освободител в София” “ 
и... Тим Хауърд може ритуално да се 
самоубие на стадиона след мача” 
(Словения 2:2 САЩ) 

„Футболистите на Гана са в бяло, 
за да може номерата им да се от-
личават”. 
(Гана 1:1 Австралия)

„Аурелиано Торес играе като вътре-
шен халф, но също така и като дълъг 
халф...” “Винаги съм се питал защо 
лицата на парагвайците са толкова 
сериозни, дори когато играта им 
върви. Една от причините може би е, 
че Парагвай няма излаз на море” “...
Доста играчи от средата на терена на 
Словакия изневеряват...” 
(Словакия 0:2 Парагвай) 

И накрая: „Двамата братя Боатенг 
са родени в Берлин от един баща.”

Как изкукурига петелът
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„Моряците” схрускаха 
поморийските „акули”

Десният защитник Дъстли 
Мюлдер се присъедини вчера 
по обед към лагера на Левски в 
Линдабрун. Холандецът, който 
има няколко мача за юношеския 
национален тим на своята страна, 
бе доведен от мениджъра Петьо 
Заберски и веднага бе представен 
на спортния директор Георги Ива-
нов, който по това време наблю-
даваше сутрешната тренировка 
на отбора.

По-късно Мюлдер се видя за 
кратко и с треньора Ясен Петров, 
а след това замина за Виена, където 
му направиха пълни медицински 

тестове. Той няма да кара пробен 
период със „сините” и ако функ-
ционално е добре, ще подпише 
договор с Левски за 2 плюс 1 го-
дини. Холандецът ще тренира днес 
сутринта, а след това ще играе във 
втората контрола на „сините” в 
Австрия - с украинския Металист 
(Харков). Очаква се Мюлдер да 
влезе в игра през второто полувре-
ме. Той призна, че е приел офер-
тата на „сините”, защото иска да 
спечели титла, каквато до този мо-
мент няма в кариерата си. „Знам, 
че Левски е голям отбор, който се 
бори всеки сезон за титла, купа и 

добро представяне в евротурни-
рите. Тези амбиции ме устройват, 
защото напълно съвпадат с моите”, 
коментира Мюлдер, който обяви, 
че ще говори повече, когато стане 
официално футболист на Левски, 
пише на страниците си „Мериди-
ан Мач”.

25-годишният холандец е висок 
181 см и тежи 71 килограма. Той 
играе като десен защитник, като 
през последните 4 сезона е бил 
несменяем титуляр в холандския 
Ваалвайк, с който е играл и в 
първа, и във втора дивизия на 
местното първенство.

Холандецът в Левски: 
Идвам да печеля трофеи!

39 години от трагичната ги-
бел на двама от най-големите 
български футболисти за 
всички времена - Георги Аспа-
рухов и Никола Котков. На 
панихидата на Централни-
те софийски гробища, за да 
почетат паметта на двете 
легенди, дойдоха предимно 
ветерани, бивши съотбор-
ници на двамата в Левски и 
националния отбор. Сред тях 
бе и някогашният ас на ЦСКА 
Димитър Якимов. Сред „сини-
те” ветерани бяха Александър 
Костов и Стефан Павлов.

„Жалко е, че толкова малко 
хора дойдоха. Може би не 
беше разгласено достатъчно 
предварително, но такива 
неща не трябва да се афиши-
рат. Всеки трябва да знае, че 
тези двама велики футболисти 
си отидоха на тази дата преди 
39 години”, не скри разочаро-
ванието си легендарното ляво 
крило на Левски и дългогоди-
шен съотборник и приятел 
Гунди - Александър Костов.

Ръководството на Левски по 
традиция бе представено от 
изпълнителния директор по 
финансовите въпроси - Кон-
стантин Баждеков. Председа-
телят на спортен клуб Левски 
- Стоян Хранов, пък произнесе 
кратко слово в памет на двама-
та легендарни нападатели. 

Само 
ветерани 
почетоха 
Гунди
и Котков

Черно море победи с класиче-
ското 3:0 Черноморец-Поморие 
в първа лятна контрола и за 
двата отбора, която се игра на 
стадион “Черноморец”. До по-
чивката действията се развива-
ха равностойно, като съперни-
ците пропуснаха по две изгодни 
положения за гол. Пропуски-
те за поморийските 
“акули” направиха 
Георги Чакъров и Ста-
нимир Митев. През 
второто полувреме и 
в двата тима бяха на-
правени множество 
смени. “Моряците” 
от Варна заиграха 
по-мотивирано и за-
служено стигнаха до 
победата.

Два гола с глава вка-
раха Румен Николов 
(59 мин) и Адемар Жу-

ниор (73), а крайният резултат 
оформи Даниел Георгиев (79) с 
пробив, топовен шут в горната 
греда и оттам в мрежата. Следва-
щата контрола на Черноморец-
Поморие ще бъде на 4 юли 
срещу съседите от Равда, които 
са нов член в първенството на 
Източна “Б” група.

Черно море спечели първата си контрола с 3:0
пу

Ч

Шефовете на варненския Черно 
море доволно потриват ръце след 
трансфера на мегазвездата от 
близкото минало Марио Жардел. 
До дни се очаква да бъдат пуснати 
фланелките с номер 16 и името на 
Жардел. По всяка вероятност те 
бързо ще се превърнат в хит сред 
феновете на “моряците”, които 
дори са помолили ръководството 
да пусне фланелките в продажба 
възможно най-скоро.

„Жардел си е Жардел, незави-
симо в каква форма е. Такова име 
не е имало в родното първенство. 
Това е също голяма реклама за 
нашия клуб. След време ще каз-
ват, че Супер Марио е играл и за 
Черно море, заяви популярният 
фен Веско.

Фланелките с името на 
Жардел хит във Варна 

Феновете на Черно море 
чакат с нетърпение новите 
фланелки фенфенфенффффф ВеВе Вескоскоско..флаф аф неле кии

Ц С К А  т ъ р с и  с и л е н 
съперник за контрола 
по време на лагера в Гер-
мания. Червените имат 
само една дупка в про-
грамата - 10 юли. За нея 
треньорът Павел Дочев 
иска по-класен съперник, 
тъй като преди това ЦСКА 
ще играе с аматьори и 
младежи. Възможно е чер-
вените да уредят двубой с 
елитен тим от Гърция или 
Израел.

Армейците вече отлетя-
ха за Германия. Отборът 
ще се възстановява и 

подготвя в градчето 
Бад Липшпринге, на 
десетина километра от 
Падерборн. Първият 
спаринг на ЦСКА е на 
3 юли срещу Арминия 
(Билефелд). 

Контролите на ЦСКА 
в Германия: 3 юли - Ар-
миния (Билефелд), 7 
юли - Верл, 8 юли - Ха-
новер 96 (под 23 го-
дини), 10 юли - търси 
се съперник, 12 юли - 
ПАОК, 14 юли - Рот-Вайс 
(Оберхаузен).

ЦСКА търси силен съперник за 10 юли

Италианецът Фабрицио Грило подписа в по-
следния момент договор с ЦСКА. Футболистът 
се присъедини към отбора точно преди играчите 
да се чекират за полета към Германия. 

Първоначално отборът пристигна на Летище 
София без Грило, който бе на преговори в офи-
сите на Титан. В крайна сметка се е стигнало до 
трансфера на играча, който е подписал договор 

за 3 години. Пречка в преговорите се е оказал 
досегашният му клуб Арецо, който в последния 
момент е променил предварително договорените 
условия. 

В крайна сметка Грило се появи в цивилно об-
лекло и съвсем малко багаж, като прехвърли чан-
тата в сака на сънародника си Джузепе Акуаро. 
Иначе за Дюселдорф заминаха 27 футболисти. 

Грило 
подписа 
с ЦСКА в 

последния 
момент 
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ЦВЕТИ - Почетен 
гражданин

на Пловдив

Себастиен Льоб ще прави шоу 
демонстрация на жълтите павета 
ССеббастиен Льобб ще прави шоу

25 камери излъчват от Сапарева баня

Българската тенисистка Цветана Пи-
ронкова да стане Почетен гражданин 
на град Пловдив, предлагат от местните 
организации на Земеделски народен 
съюз, Единна народна партия и Съюза 
на патриотични сили “Защита” в града. 
“Вярваме, че основанията за този акт са 
известни за всички, но класирането й на 
полуфинала на Откритото първенство 
на Великобритания - “Уимбълдън”, дава 
основание да се чувстваме горди не 
само като българи, но и като пловдивча-
ни. Примерът й за младото поколение 
е начин и средство, който вдъхновява 
изграждането на силни и успешни хора 
на утрешния ден”, се казва в предложе-
нието, подписано от председателя на 
ЕНП Мария Капон, д-р Борислав Китов и 
Марияна Стефанова от ЗНС, Венцислав 
Иванов от ЕНП и Калина Бонева от Съюз 
на патриотичните сили “Защита”.

Предложението бе внесено 
до председателя на Общинския 
съвет в Пловдив - Илко Илиев. 
“Днес Пиронкова има много 
важен мач, който може да й 
осигури участие във финала, и 
всички ние от сърце ще й стиска-
ме палци”, каза председателят на 
ЕНП Мария Капон.

Волейболистите на България са 
най-добрият втори отбор от всички 
4 групи в турнира за Световната 
лига. На практика това означава, че 
ако българите запазят това класи-
ране и след изиграването на оста-
ващите 4 мача, то те ще се класират 
за финалите на Световната лига в 
Аржентина, дори и да не са първи 
в групата си.

Както е известно, тимът ни спечели 
с 3:0 и 3:1 през уикенда срещу Южна 
Корея и добави 6 точки към актива 

си. Така България 
е с 19, колкото има 
и лидерът Брази-
лия. Възпитани-
ците на Силвано 
Пранди обаче са 
най-добрият вто-
ри тим от всички 
групи, който по 
право също като 
победителите в 
групите и домаки-
на Аржентина се 
класира за фина-
лите на Световната 
лига. Във врата на 
Матей Казийски и 
компания „дишат” 
италианците, които 
са втори в Група В с 
18 точки. Олимпий-
ските шампиони 
от САЩ са втори в 
Група С с 16 точки, 
а Полша е подглас-

ник в Група Д с 15 точки.
В следващите 4 мача България 

приема Холандия и Бразилия във 
Варна. 3 победи от тези 4 срещи 
почти със сигурност ще класират 
Владо Николов и съотборниците му 
за финалите на Световната лига в 
Кордоба от 21 до 25 юли.

След втория мач с корейците се-
лекционерът на „лъвовете” определи 
точките като златни, а играта - от най-
високо ниво.

Волейболистите на България са 
най-добрият втори отбор от всички 
4 С

а Полша е подглас

ник в Група Д с 15 точки.
В следващите 4 мача България

БЪЛГАРИЯ Е НАЙ-ДОБРИЯТ БЪЛГАРИЯ Е НАЙ-ДОБРИЯТ 
ВТОРИ ТИМ В ЛИГАТАВТОРИ ТИМ В ЛИГАТАИдването на Световния 

рали шампионат (World Rally 
Championship) в България 
само по себе си е огромно 
по мащаб и важност съби-
тие. Още преди пристига-

нето си на наша земя обаче 
отборът на шесткратния све-
товен шампион Себастиен 
Льоб (екипа на Citroen Total) 
произведе гореща новина: 
броени дни преди старта 

на българския кръг от WRC 
шампионата легендарни-
ят французин ще пренесе 
рали тръпката на жълтите 
павета в София! 

Точно в 4 следобед на 
4-ти юли Льоб ще седне зад 
волана на емблематичния 
си Citroen C4, клас WRC и 
за половин час ще покаже 
пред зрители и камери 
защо е на път към седма 
поредна световна титла. 
Иначе казано: специални 
препятствия, чудовищна 
15-метрова рампа, май-
сторски трикове и рев на 
състезателен двигател! 

„София Рали Шоу” става 
мисия възможна и благода-
рение ентусиазма на Авто-
мотор Корпорация - официа-
лен представител на Citroen 

и Total България. 
Достъпът до импро-

визираното рали тра-
се на пл. “Княз Алек-
сандър Батенберг” 
ще бъде свободен, а 
най-запалените фено-
ве ще могат и да се до-
коснат до автомобила 
на шампиона. 

25 камери ще отразяват европей-
ското първенство по планинско бягане 
в Сапарева баня на 4 юли. Цял свят ще 
може да гледа надпреварата по интер-
нет. На голям екран в центъра на града 
любителите ще могат да следят състеза-
нието, за което идват над 250 бегачи от 
25 страни. Организацията на еврошам-
пионата излиза към 1,5 млн. лева.

България ще бъде представена от 
пълни състави от по 4 състезатели 
при мъжете и жените и по трима при 
юношите и девойките. Стартът ще бъде 
даден от вицепремиера Цветан Цвета-
нов, който е бивш лекоатлет на ЦСКА 

в средните и дълги бягания.
Трасето носи името “Пътят на жи-

вата вода”. Състезателите тръгват 
от Гейзера фонтан, от който извира 
най-горещата минерална вода в 
континентална Европа с температура 
103 градуса.

В Сапарева баня ще пристигне пре-
зидентът на световната асоциация по 
планинско бягане Бруно Годзелини, 
както и цялото ръководство на тази 
асоциация. В града ще се проведе и 
заседание на комисията по планинско 
бягане на ЕА с председател Филип 
Ламблен. 

Три български отбора са сред 
кандидатите за следващото изда-
ние на баскетболната Балканска 
лига. Това са шампионите от из-
миналите две години – Левски и 
Рилски спортист, както и Балкан 
(Ботевград). Ръководството на 
клуба наскоро изяви публично 
желанието си да се включи в ре-
гионалната надпревара догодина. 
За сметка на това липсват състави-
те на Спартак (Плевен) и Евроинс 
Черно море. Финансовото състоя-
ние и на двата клуба не е добро, 

като най-вероятно босовете им са 
преценили, че за момента няма да 
могат да изпълнят изискванията 
на БИБЛ.

Спортният директор на Лигата 
Шай Щрикс пък ще се срещне с 
представители на всички кандида-
ти през следващите дни. Форматът 
на Балканската лига остава непро-
менен – от 12 отбора, като общо 
отбори от 7 балкански държави ще 
се пуснат в надпреварата: Бълга-
рия, Македония, Сърбия, Румъния, 
Черна гора, Хърватия и Босна.

Три наши тима - кандидати Три наши тима - кандидати 
за Балканската лигаза Балканската лига
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Знаете ли, че... 

МОНДИАЛМОНДИАЛ

Знаете ли, че Александър Греъм Бел, изобретателят 
на телефона, никога не е телефонирал на неговата 
съпруга или майка, защото те и двете били глухи. 

Знаете ли, че ако в спалнята ви няма телевизор, с 
половинката си ще правите най-малко двойно по-
вече секс? 

Знаете ли, че Адолф Хитлер е имал само един 
тестис.

Знаете ли, че широко известно е мнението, че 
хората смъквали кръвно, докато милвали своите 
пухкави котараци. Когато отдаваме поредната пор-
ция ласки на своята любима котка, в организма ни се 
стимулира производството на ендорфин (хормонът 
на щастието), а той е известен с това, че смъква 
кръвното налягане.

Знаете ли, че една от основните функции на вежди-
те е да спират потта и стичащите се дъждовни капки 
по челото към очите. Заедно с изпъкналия кокал на 
челото веждите могат да предпазят очите ни от ултра-
виолетовите лъчи. Веждите също така ни помагат в 
невербалната комуникация, като чрез тях изразяваме 
много емоции, например изненада, съмнение или 
интерес към представител на срещуположния пол. 

Знаете ли, че играта “66” в България е известна и 
под името “Сантасе” и е най-старата измежду игрите 
с карти. Възникнала е в Германия в средата на XVII в. 
Друго характерно за нея е, че тя е и единствената игра, 
при която могат да се разглеждат изиграните вече в 
предишните взятки карти, за разлика от другите игри, 
при които това е забранено и непочтено. 

Знаете ли, че хората, които пият алкохол в умерени 
количества не само имат най-добро мислене, но и са 
най-здрави физически. Установено е, че тези хора 
имат по-развити вербални навици, памет и скорост на 
мисленето. Средното количество алкохол е опреде-
лено по малко странен начин - от 14 до 28 “питиета” 
на седмица за мъжете и от 7 до 14 за жените.

10 минути секс стигат
Сексмаратоните, продължаващи цяла нощ, са из-

мислица. 10-минутният секс е идеален за повечето 
хора. Това показа изследване на 50 сексолози, пу-
бликувано в британското «Списание по сексуална 
медицина». Любовните ласки от една до две минути 
са прекалено кратки, а над 13 минути - твърде дълги, 
са отговорили анкетираните. Сексолозите съветват 
сексът да продължава между 7 до 13 минути. Те от-
белязват, че поп културата внушава нереалистични 
идеи за продължителността на половия акт. Много 
мъже и жени, изглежда, вярват в измислицата за акт, 
продължаващ цяла нощ, изтъква Ерик Корти, пси-
холог от университета Пен. Според него това е при-
чина за много разочарования 
и неудовлетвореност. 
«Надяваме се с това 
изследване да на-
караме мъжете 
и  ж е н и те  д а 
надмогнат не-
реалистичните 
фантазии и да 
се почувстват 
по-щастливи», 
добавя Корти. 
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Важни телефонни номера и адреси

Докторе, докторе, мисля 
се за кокошка.

- И откога?
- Още от яйце...

Младоженци в деня на 
сватбата им, чакат пред 
църквата. Жената пита 
мъжа:

- Направи ли всичко, 
което ти казах - изми ли 
чиниите, изпра ли?

- Да, разбира се.
- А смени ли си чора-

пите?
- Да, разбира се.
След 15 минути.
- Сигурен ли си, че си 

смени чорапите?
- Да, разбира се.
След още 15 минути.
- Наистина ли си смени 

чорапите?
- Да, разбира се. Знаех си, 

че няма да ми повярваш, и 
затова си ги нося в джоба 
да ти докажа.

В една пуста местност 
стоят двама полицаи, ни-
кой не минава. Гледат в 
далечината се задава кола:

- А, сега тоя ще го одерем. 

Поне 10 лв. ще му вземем - 
казва единият полицай.

Спират колата и питат 
шофьора:

- Аптечка имаш ли?
- Имам - отговаря чо-

векът и я показва.
- А пожарогасител?
- Имам - отговаря пак 

човекът и го показва.
Полицаите разбрали, че 

не могат да хванат човека 
в грешка и го питат:

- А касетофон имаш ли?
- Имам.
- Я пусни нещо.
Пуснал човекът чалга и 

полицаите започнали да 
танцуват.

- Какво правите, бе? - по-
питал ги човекът.

- Танцуваме за теб, зер 
дадеш 10 лева - отговорили 
му те.

Мъж отива в престижен 
исторически музей във 
Франция. Спира се на един 
обект и пита човека, който 
го развежда:

-Това картина «Селянин 
чопли семки» ли е?

-Нее! Това е огледало от 
12 век...

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow London, E17 4JH
Редакция: 02085316183 тел. 0208 5316 183

Приказката за Червената шапчица, 
разказана от Омир

О, музо! Млъкни в този пагубен ден 
за онази, що с шапка червена в гори ти-
лилейски захожда и кошничка с пити и 
вино принася за баба!

Тъй бързо край нея промъкват се 
сенки вековни и Хелиос слънцезарен 

прогонват далече на запад, та път 
да разчистят за хищник - коварен и 
гладен!

И стигна той бързо, подобно изплашен 
троянец, преследван от псета и бързоно-
ги ахейци, до малката горска поляна със 
къща в средата.

Застанал на прага, ръката си вдигна и 
мигом почука, а глас уморен и отпаднал 
повика го вътре…

Докторе, докторе, мисля 
се за кокошка.

- И откога?

Поне 10 лв. ще му вземем -
казва единият полицай.

Спират колата и питат
шофьора:

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

Природата си играе...

Баба Меца върви из гората 
и среща вълка - целия про-
скубан, насинен, с кръв по 
козината. Попитала го:

 - Вълчо, що си такъв, бе? 
А той:

-Като си вървях през го-
рата, гледам зад един храст 
Червената шапчица. Покаже 
се, скрие се. И аз скочих в 
храста да я ям. А тя, като ме 
подметна - бой, бой и виж 
сега на какво приличам. 

-Така е, Вълчо - казала баба 
Меца, - като бъркаш Черве-
ната шапчица с Червената 
барета...

Учителката:
- Деца, кой ще ми разкаже 

как се размножават тарале-
жите?

Иванчо:
- Много, много предпазли-

во и внимателно!
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Читателска

поща „БГ БЕН“

inbox@

bgben.co.uk

Най-краткият

път до страниците

на   БГ БЕН

ЛОРАЛОРА мечтае за дете мечтае за дете  
от от ДЕОДЕО

БГ ШОУ

Музика на живоМузика на живо
               Вкусна българска кухня               Вкусна българска кухня
                            Незабравимо парти

Най-старият български бар-ресторант в Лондон 
се грижи за Вашето добро настроение вече 6 години

Заповядайте, тук купонът е до зори!Заповядайте, тук купонът е до зори!

За резервации: За резервации: 
тел. 02072635902 тел. 02072635902 
(всеки ден след 13.00 часа)(всеки ден след 13.00 часа)

БГ ПАРТИТАБГ ПАРТИТА  
всекивсеки
четвъртък, четвъртък, 
петък, петък, 
събота и събота и 
неделянеделя

НННайй-старият бббългарски баНННайй-старият ббългарски ба
сссссе грижи за Вашето добросссссе грижи за Вашето добро
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„Понякога много искам 
да имам дете, друг път си 
мисля, че още съм твърде 
млада. Но знам, че когато 
аз реша, това ще се случи», 
признава Лора Караджова 
в «Търси се...» по bTV. Пре-
дизвикателната блондин-
ка разкрива и някои тайни 
от 6-годишната си връзка 
с Део. «По-често излизам 
сама с приятели, а той 
вече предпочита спокой-
ствието». «Тя не се взима 
насериозно и това е супер. 
Изобщо не й пука какво 
ще си мислят хората, а за 
купони винаги е първа», 
е мнението на един от 
най-близките й прияте-
ли, режисьорът Валери 
Милев. «Тя е единствена-
та жена, на която имам 
пълно доверие - това, кое-
то ми е липсвало в другите 
връзки. Беше на 21, когато 

се запознахме, и често ми 
казва, че е остаряла с мен», 
откровеничи Део. Той не 
крие, че с Лора говорят за 
деца, но не и за брак. 

Певицата ще се срещне 
на живо с един от най-
големите си фенове - ак-
тьора Любо Нейков, който 
ще разкрие защо никога не 
би се осмелил да я имити-
ра. Най-трудният й момент 
е бил през 2006-а, когато с 
колата си тя блъска човек, 
пресичащ на червено. 
За щастие вече всичко е 
окей. «Но беше истински 
кошмар! Дълго време тя 
не можеше да пресича и 
да шофира. Трябваше аз да 
я придружавам», споделя 
майка й Мариана.

Нашумялата звезда 
от «Стъклен дом» Ка-
лин Врачански започна 
лятната си почивка с 
екзотично пътешествие 
до Финландия. Актьорът 
прекара три дни в скан-
динавската страна, като 
посвети престоя си на 
уникално 36-часово пар-
ти за отпразнуване на 
Деня на среднощното 
слънце. Той наблюдава 
природния феномен, 
при който в полунощ 
слънцето само докосва 
хоризонта и отново се 
издига в небето, за да 

отбележи първия ден 
от арктическото лято, 
през което слънцето 
не залязва. Във Фин-
ландия Калин се по-
глези с местни дели-
катеси, финландска 
музика и кристално 
чиста глетчерна вода. 

Калин Врачански Калин Врачански 
пи вода от глетчерпи вода от глетчер

Лъчезарната Хилда Казасян при-
зна, че няма мъж до себе си от 
две години. Певицата, коя-
то журираше в „България 
търси талант», откри-
то заяви, че до този 
момент в живота си 
е имала предимно 
сериозни връзки, 
най-кратката от кои-
то е продължила три 
години! „Затова този 
период се оказа много 
важен за мен. Аз съм 
родена да не съществувам 
сама и от 15-годишна съм 
имала много тежки, сериозни 
връзки, най-кратката от които беше 3 
години», призна Хилда. „Не съм амби-
циозна, затова да сме щастливи заедно 
с човека до мен, е било по-важно от 
кариерата ми. Сега всички натруп-
вания, които имам в професионален 
план, изскочиха и направих много 
неща», допълва още Хилда, която има 
8-годишна дъщеря - Надежда-Мари 
от връзката си с бизнесмена Симеон 
Бучков-Бучи. С таткото джаз певицата 
поддържа добри отношения. „При 
интелигентните хора е така», заклю-
чава темата Хилда, която имаше и 
7-годишен брак с актьора Чочо По-
пйорданов. „С него сме в истински при-
ятелски отношения. Ще разочаровам 
много хора, но ние не сме се скарали 

Чаровната Хилда още е самотна
нито веднъж около развода. Много повече 

сме се карали по време на брака ни, 
отколкото, когато се разделяхме», 

категорична е Хилда. Докато е 
в очакване на нова любов, 

изпълнителката на „Сложи 
си ципа на устата» се бори 
и с килограмите. Въпреки 
че няма особен проблем в 
това отношение, Казасян 
сподели, че непрекъснато 
внимава какво яде и ако си 

позволи нещо калорично, 
на следващия ден гледа почти 

да не яде. „Всеки залък, който 
слагам в устата си, е чувство за 

вина», с угриженост казва певицата.

Никол остана само 
по секси бижута 

Топмоделът Никол Станкулова, позната още от ефира 
на Нова телевизия, бе избрана за първата фотосесия на 
холистични бижута „Рафаил». Модният фотограф Енчо 
Найденов избра за нестандартната сесия каменна кариера. 
Изборът на мястото също не е случаен, а резултат от умиш-
лено между необработените скали и изящните скъпоценни 
и полускъпоценни камъни на лечебните бижута.


